
معاون امنیتی وزیر کشور گفت:  گزارش حمله به سفارت 
عربستان آماده ارائه به رهبرمعظم انقلاب است.

حسین ذوالفقاری روز پنجشنبه در همایش استانداران و 
فرمانداران سراسر کشور اظهارداشت: در خصوص ماجرای 

مسئولیت  جمهوری  رییس  عربستان،  سفارت  به  حمله 
بررسی را به وزیر کشور دادند که در این راستا هیاتی تشکیل 
و تمام ابعاد و زوایای این قضیه روشن شد. وی با بیان اینکه 

همه ابعاد قضیه حمله به سفارت عربستان...

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر اهمیت انتخابات سرنوشت ساز اسفند ماه سال جاری، گفت: باید زمینه 
حضور حداکثری مردم در انتخابات با کاندیداهایی از طیف های مختلف فراهم شود.

به گزارش ایرنا، آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی در دیدار جمعی از علما و فضلای حوزه علمیه قم اظهار کرد: باید مرحله 
به مرحله این انتخابات، قانونی و عادلانه برگزار شود تا مردم به نامزدهای مورد نظر خود از طیف های مختلف و دلسوز با وجود 
همه سلایق و گرایش های فکری داخل خانواده انقلاب و نظام اسلامی رأی بدهند تا شاهد انتخاباتی پرشور با حضور حداکثری 

مردم باشیم...

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مرحله به مرحله انتخابات
قانونی و عادلانه برگزار شود

جلب رضایت و اقناع فکری مردم  امری ضروری برای تداوم نظام اسلامی است

سانسور اطلاعات و اخبار و یا تحریف واقعیت ها، راه به جایی نمی برد

مردم باید نامزدهای خود را از بین سلایق مختلف انتخاب کنند
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محسن غرویان: 

نباید به نام قانون اعمال سلیقه شود

از اصلاح طلب ها و نمایندگان فعلی تا ثبت نام اولی ها

همه ماجراهای تاییدصلاحیت  نشده ها

 نظر آیت الله وحید در خصوص سید حسن

معاون امنیتی وزیر کشور خبرداد:

گزارش حمله به سفارت عربستان
 آماده ارائه به رهبرمعظم انقلاب
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روزنامه

رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان با بیان اینکه مرجع رسیدگی شورای 
نگهبان است، گفت: تا کنون تعاملاتی با شورای نگهبان داشتیم که بسیار مثبت بوده 

است اما در عین حال با شخصیت های برجسته ای هم تعاملاتی داشتیم.
به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف روز پنجشنبه در حاشیه دومین کنگره سراسری 
حزب ندای ایرانیان در پاسخ به این سوال مبنی بر اینکه پیگیری شما در مسئله تعیین 
صلاحیت ها در چه حدی است و در کسب نتیجه مطلوب چقدر امیدوارید این مطلب را 

بیان کرد. وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه رییس جمهوری چقدر 
می تواند به اصلاح طلبان در موضوع تعیین صلاحیت ها کمک کند، گفت: 
وی بعنوان رییس جمهور مسئولیت دارد که این موضوع را پیگیری کند و 

امیدواریم پیگیری های وی به نتیجه مطلوب برسد.
عارف در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه اگر رایزنی با شورای نگهبان 

به نتیجه مطلوب خود نرسید چه عکس العملی نشان خواهید داد و ...

محمد رضا عارف: 

تعاملات مثبتی با شورای نگهبان داشتیم

مجلس خانه ملت است؛ نه یک جناح
رئیس جمهوردر همایش استانداران و فرمانداران:

بزرگترین کار دولت یازدهم در سیاست داخلی، انتخابات است
ماموریت به »جهانگیری« برای رایزنی با شورای نگهبان

دستور کار مذاکره کنندگان لغو قطعنامه ها و تحریم ها بود 
 دولت طرفدار جناح ، حزب و کاندیدای خاصی نیست

احراز صلاحیت واقعی، از آن ملت ایران است
باید بهترین ها به مجلس بروند
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معدن طلا نزد
 رئیس جمهور ایران

چه  مشخصا  روحانی  مخالفان  های  تاکتیک  تغییر 
خواهند بود؟ به صورت دقیق مشخص نیست؛ اما دستکم 
در یک مورد می توان پیش بینی کرد هدف قرار دادن افکار 

عمومی و افزایش سطح انتظارات ملی ناشی از رفع تحریم ها در کوتاه مدت )صرف نظر از 
واقعیت تلخ حاکم براقتصاد صدمه خورده ایران( یکی از مهم ترین برنامه های آنها خواهد 
بود. انتظاراتی که مخالفان احساس می کنند با معطوف کردن آنها از حوزه پایان یافته 
سیاست خارجی به حوزه های تازه شروع شده اقتصادی و اجتماعی می توانند شخص 

رئیس جمهور و تیم تکنو کرات نواندیش او را در انتهای کوچه یی بن بست گیر بیاندازند.
به نظر می رسد مخالفان رئیس جمهور ایران برای مقابله با او به آرامی در حال تغییر 
تاکتیک های خود هستند. تغییر تاکتیکی هایی که احتمالا ودر نهایت استراتژی رویارویی 
با او را همزمان در سطح و عمق افزایش خواهد داد. پس از توافق بسیار مهم اتمی ایران 
با جامعه بین المللی و برداشته شدن حیرت آور تحریم های این کشور، پرزیدنت روحانی 
ومحمد جواد ظریف وزیر خارجه او از مخالفان داخلی با تعبییر دیگر بس است »خواستند 
برای آنچه توسط آنان« ضرورت توسعه کشور و مضرات ادامه کشمکش های بی مورد 
»توصیف شد، از تداوم شرایط کنونی دست بردارند. برای آرام کردن مخالفان بود یا انعکاس 
واقعیت درونی؟ اما آقای روحانی طی روزهای گذشته ترجیح داده و تاکید کرد« پیروزی 
به دست آمده نتیجه همدلی و همراهی همه قوای اداره کننده کشور بوده است. او روز 3 
شنبه یا آور شد همه قوا در این موفقیت سهیم بوده اند. تا آنجا که به سطوح اداره کننده 
کشور مربوط می شود درک مواضع و اظهارات رئیس جمهور ایران چندان مشکل نیست. 
خصوصا در بخشی که به پارلمان ایران و نقش حیرت آور رئیس پر قدرت و و اقع گرای آن 

علی لاریجانی در تایید سند موسوم به برجام در 11 اکتبر سال گذشته مربوط می شود. 
اما این می تواند منعکس کننده همه واقعیاتی که رئیس جمهور روحانی و وزیر خارجه 
او با آن روبرو هستند نباشد. در واقع ما با این سوال روبرو هستیم که مخاطب یا مخاطبان 
سخنان رئیس جمهور ایران در سایر سطوح پایین ترچه کسانی هستند؟ و اظهاراتی از این 
دست تا چه حد می تواند آنها راآرام و نه الزاما همراه و همدل کند؟ پاسخ به این سوال بسیار 
سخت است. بیشتر به این دلیل که صحنه  سیاسی ایران ناشی از انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در 26 فوریه در شرایط رقابتی تعیین کننده وخاصی قرار گرفته. با این تفاوت 
آشکارکه تحولات پیش رو عملا به رئیس جمهور و طیف وسیع هواداران وی در سطوح 
سیاسی و ملی و مردمی دست برتری غیر قابل انکار و تعیین کننده یی داده است. به باور 
بسیاری از ناظران سیاسی درست به همین دلیل است که در نحوه برخورد و مواضع اتخاذ 
شده مخالفان با توافقنامه اتمی و موضوع رفع تحریم ها که بعضا جنبه شخصی به خود 
گرفته، نشان چندانی از مصالحه دیده نمی شود. آنها اکنون مشاهده می کنند تحت تاثیر 
این توافق تاریخی و بی نظیر، هواپیمای حسن روحانی و کابینه او با سوخت کافی، روی باند 

قرار گرفته  و  خود را برای یک پرواز طولانی بدون توقف آماده  کرده  است.
اینکه تغییر تاکتیک های مخالفان مشخصا چه خواهند بود؟ به صورت دقیق مشخص 
نیست؛ اما دستکم در یک مورد می توان پیش بینی کرد هدف قرار دادن افکار عمومی و 
افزایش سطح انتظارات ملی ناشی از رفع تحریم ها در کوتاه مدت )صرف نظر از واقعیت 
تلخ حاکم براقتصاد صدمه خورده ایران( یکی از مهم ترین برنامه های مخالفان خواهد بود. 
انتظاراتی که مخالفان احساس می کنند با معطوف کردن آنها از حوزه پایان یافته سیاست 
خارجی به حوزه های تازه شروع شده اقتصادی و اجتماعی می توانند شخص رئیس جمهور 

و تیم تکنو کرات نواندیش او را در انتهای کوچه یی بن بست گیر بیاندازند.
آنها طی چند روزی که از اعلام برداشته شدن تحریم ها می گذرد مرتب از او سوال 
می کنند »آقای رئیس جمهور آثار رفع تحریم ها کجاست؟ مردم که همچنان تحت فشار 
هستند و گرانی بی داد می کند!«. اینکه چرا دولت کنونی ایران باید به یکباره و ظرف 72 
ساعت پاسخگوی مجموعه عملکرد سالیان قبل، خصوصا سال های جنجالی و ماجراجویانه 
محمود احمدی نژاد باشد؟ نکته یی ست که به باور من از نگاه تحلیلی محافظه کاران 
مخالف رئیس جمهور ایران، می تواند عملا افکار عمومی را در برابر او قرار دهد. ممکن است 
اشتباه کنند؛ نمی دانم! اما بر اساس تحلیل های آنها که در رسانه ها و سخنرانی هایشان 
دیده و شنیده می شود این موضوع که »توده های مردم با مناسبات و ضروریات روزانه 
زندگی و بی صبرانه آینده را ازهم اکنون مطالبه می کنند« آنها را مترصد کرده عملا ودر 

یک سیکل چرخشی کوتاه مدت، دولت را نا کارآمد نشان دهند.
این نگاه مخالفان آیا درست است یاخیر؟ و در برابر موفقیت بزرگ پرزیدنت روحانی، 
توده های مردم الزاما از همین زاویه دولت را قضاوت خواهند کرد؟ نکته بسیار تردید آمیزی 
است. بسیاری از تحلیل گران امور ایران معتقدند اگر دولت حسن روحانی مانند موفقیت 
تاثیر گذاری بر افکار عمومی جهانی بتواند بر ضعف روابط عمومی خود و تاثیر گذاری بر افکار 
عمومی داخلی فائق آید، مطمئنا استراتژی محافظه کاران مخالف دولت و شخص رئیس 
جمهور به منطقی علیه خود آنان وارد عمل خواهد شد. بدون آنکه دولت هزینه یی برای آن 
پرداخت کند. آنچه که از سوی مخالفان انتظار آن میرود از هم اکنون با شتاب روز افزونی 
شروع شده. یکی از شناخته شده ترین مخالفان محافظه کار و سنت گرای رئیس جمهور 
روحانی روزسه شنبه در توصیف اقدامات دولت از هنگام تایید و پس از اجرای موافتنامه 
اتمی و رفع تحریم های بین المللی علیه ایران او را به جهت دهی بی مورد اما سیستماتیک 
افکار عمومی متهم کرده و گفته است »رئیس جمهور خوب بلد است چگونه افکار عمومی 
را راضی کند«. البته او توضیح نمیدهد اشکال راضی کردن مردم توسط یک رییس جمهور 
ماهیتا چه ایرادی دارد؟ البته با توجه به منظور نهایی این سخن مشخص است هدف 
چیست. چنین ادبیاتی در فرهنگ سیاسی معنای خاص خود را دارد وتنها محترمانه بیان 
شده، اما اگر دولت ایران و شخص رئیس جمهور اولا نتوانند برای اینگونه موضع گیری ها 
پاسخی روشن ارائه دهند و ثانیا در سطحی وسیع تر کنترل و متعاقبا واقعیات تکان دهنده 
اقتصاد ایران را به افکار عمومی منعکس و توضیح ندهند، بی شک در کوتاه مدت دولت 
تحول خواه حسن روحانی در برابر چالش های ناشی از ارتقاء سطح انتظارات عمومی قرار 
خواهد گرفت. من فکر میکنم صداقت کلامی حسن روحانی که عامل اصلی انتخاب وی 
توسط مردم ایران در سال 2013 گردید واکنون به حوزه صداقت عملی او منتقل؛ معطوف 
و گسترش یافته؛ بزرگترین سرمایه یی است که حسن روحانی و دولت تحول خواهش لازم 
است از هم اکنون بهره برداری از آن را شروع کنند. آنها استفاده از این معدن طلا را برای 

چه زمانی نگه داشته اند؟

دبیر کل جامعه روحانیت مبارز:

به دنبال لیست مشترک اصولگرایان هستیم
دبیر کل جامعه روحانیت مبارز با اشاره به انتخابات آتی و ارائه لیست مشترک از سوی 

اصولگرایان، گفت: همت ما بر این است که لیست واحدی را ارائه دهیم.
به گزارش ایرنا، آیت الله محمد علی موحدی کرمانی روز پنج شنبه در حاشیه نشست 
عمومی انجمن اسلامی پزشکان در انستیتو پاستور ایران در پاسخ به سوالی مبنی بر این که 
آیا تصمیمی برای قرار گرفتن نام آیت الله هاشمی رفسنجانی در لیست جامعتین صورت 
گرفته است یا خیر؟ گفت: مذاکراتی شده است اما هنوز تصمیمی نگرفته ایم و وقتی رای 

گیری انجام شود، نظر غالب مشخص خواهد شد. 
دبیر کل جامعه روحانیت مبارز در پاسخ به پرسش دیگری نیز مبنی بر این که آیا 
اصولگرایان لیست مشترک می دهند؟ گفت: همت بر همین مبناست و تصمیم ها این 

است که انشالله لیست واحد بدهیم. 
موحدی کرمانی درباره تایید صلاحیت آیت الله هاشمی خاطرنشان کرد: من نمی دانم 
اما فکر می کنم تایید شود. خطیب موقت نماز جمعه در پاسخ به سوال دیگری درباره رد 
صلاحیت ها و عملکرد شورای نگهبان نیز اظهار داشت: شورای نگهبان عادل است و ما به 
این امر ایمان داریم که آنان براساس وظیفه دینی خود عمل، تحقیق و دقت می کنند و اگر 

کسی مساله دار است، تایید نمی کنند. 
موحدی کرمانی در پایان در پاسخ به سوال دیگری که رد صلاحیت ها در مشارکت 
ها تاثیر می گذارد یا خیر؟ اظهار داشت: ما باید به وظیفه خودمان عمل کنیم و آنها نیز به 

وظیفه خود عمل می کنند.

محسن غرویان: 

نباید به نام قانون اعمال سلیقه شود
استاد حوزه علمیه قم در واکنش به سخنان رئیس جمهور در دیدار با استانداران گفت: 
احساس می شود امروز به نام قانون اعمال سلیقه می شود. رهبرانقلاب و رئیس جمهور هم 

در این مورد هشدار دادند که نباید به نام قانون اعمال سلیقه شود.
 حجت الاسلام محسن غرویان: اظهارداشت: همه از قانون صحبت می کنند ولی اعمال 
سلیقه می کنند. همه باید در انتخابات حضور پیدا کنند اما همین افراد باید در انتخابات 
نماینده ای داشته باشند که به آن رای بدهند. وی ادامه داد: روحانی به همین نکته تاکید 
کرده است که آیا امروز در ماجرای رد صلاحیت ها سلیقه ها اعمال می شود یا قانون؟ ملاک 
تشخیص چیست؟ ملت باید احراز کنند آنچه که از سوی نهادها مرتبط به انتخابات در حال 

پیاده شدن است و اعمال قانون است و نه اعمال سلیقه. 
عضو هیات علمی »جامعه المصطفی العالمیه« تصریح کرد: سخنان روحانی در مورد 
احراز واقعی از سوی مردم، همان حق الناسی است که رهبرانقلاب فرموده اند. ملت باید 
اجرای قانون را احراز کنند. غرویان در مورد مفاهیمی مانند التزام به اسلام که این روزها 
بسیار مطرح است گفت: یک سری مفاهیم مبهم در جامعه وجود دارد که گروهی از آن در 

باب سلیقه های خود سواستفاده می کنند.
نباید به نام احراز صلاحیت ها حق مردم ضایع شود

این فعال سیاسی ادامه داد: مفاهیمی مانند بصیرت در فرمایش رهبرانقلاب بود که مورد 
سواستفاده قرار گرفت و برخی حرکت های تندی نشان دادند که رهبری هم گلایه کردند و 
فرموند من این رفتارها را قبول ندارم. الان هم نفوذ را بنا بر سلیقه خود تفسیر می کنند. وی 
تصریح کرد: الان هم مسئله التزام به اسلام، التزام به قانون و التزام به ولایت فقیه، از مفاهیم 

لغزنده ای است که احساس می شود گاهی با آن برخورد سلیقه ای می کنند. 
این استاد حوزه علمیه خاطر نشان کرد: دیروز با ما اطلاع دارند یک نماینده ولی فقیه 
در شهری، به دلیل عدم التزام به اسلام رد شده است. این مسئله جای سوال دارد و باید 
پرسید این مصداق ها بر چه اساسی است و این از مطالبات مردم است که باید روشن شود. 
غرویان در پایان گفت: نباید به نام احراز صلاحیت ها حق مردم ضایع شود. باید دعاکنیم 

که انشالله شورای نگهبان حق را به حق دار بدهد.

محمد رضا عارف: 

تعاملات مثبتی با شورای نگهبان داشتیم
رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان با بیان اینکه مرجع رسیدگی شورای نگهبان 
است، گفت: تا کنون تعاملاتی با شورای نگهبان داشتیم که بسیار مثبت بوده است اما در 

عین حال با شخصیت های برجسته ای هم تعاملاتی داشتیم.
به گزارش ایرنا، محمدرضا عارف روز پنجشنبه در حاشیه دومین کنگره سراسری حزب 
ندای ایرانیان در پاسخ به این سوال مبنی بر اینکه پیگیری شما در مسئله تعیین صلاحیت 

ها در چه حدی است و در کسب نتیجه مطلوب چقدر امیدوارید این مطلب را بیان کرد.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه رییس جمهوری چقدر می تواند به اصلاح 
طلبان در موضوع تعیین صلاحیت ها کمک کند، گفت: وی بعنوان رییس جمهور مسئولیت 
دارد که این موضوع را پیگیری کند و امیدواریم پیگیری های وی به نتیجه مطلوب برسد.

عارف در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه اگر رایزنی با شورای نگهبان به نتیجه 
مطلوب خود نرسید چه عکس العملی نشان خواهید داد و به رای نهایی این شورا تمکین 
خواهید کرد، گفت: ما تحت هر شرایطی باید در صحنه باشیم و امیدواریم که به نتیجه 
مطلوب برسیم. وی در پاسخ به سوال دیگر مبنی بر اینکه چند نفر بعد از رسیدگی به 
اعتراضات تعیین صلاحیت می شوند، گفت: در این زمینه اطلاعی ندارم ولی به تجدیدنظر 

شورای نگهبان خوشبین هستم.
رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان به ترکیب این شورا اشاره کرد و گفت: این 
شورا برای اولین بار با چنین ترکیبی تشکیل شده است و بعد از انتخابات می توان درباره 
آن بازنگری کرد و اصلاحاتی را در آن انجام داد. رییس بنیاد امید ایرانیان در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه اگر رای شورای نگهبان تغییری نکند در مشارکت مردم چه تاثیری خواهد 
داشت، گفت: مردم تحت هر شرایطی حضور جدی خواهند داشت و تا به امروز نشان داده 

اند که به مصالح و منافع نظام توجه دارند.

 دبیر ستاد انتخابات کشور:

صلاحیت ها تایید نشود
در برخی از حوزه ها رقابتی وجود ندارد

دبیر ستاد انتخابات کشور با اشاره به نگرانی برخی در مورد تعداد افرادی که صلاحیتشان 
تایید یا احراز نشده است اظهار کرد: امیدوارم تعداد زیادی از این افراد صلاحیتشان تایید 

شود وگرنه در برخی از حوزه های انتخابیه رقابت و مشارکتی وجود نخواهد داشت.
به گزارش ایلنا، علی پورعلی مطلق در دومین همایش استانداران و فرمانداران کشور 
اظهار کرد: از ابتدای انقلاب اسلامی تاکنون همواره یک گفتمان در برگزای انتخابات مختلف 
وجود داشته که آن نیز دفاع از حقوق انتخاب شوندگان و انتخاب کنندگان است. وی با 
بیان اینکه در ابتدای بحث انتخابات پیش رو عده ای نگران نحوه برخورد دولت و هیات های 
اجرایی با تایید صلاحیت ها بودند گفت: پس ازاینکه روند انتخابات و فعالیت هیاتهای اجرایی 
انتخابات آغاز شد همگان شاهد اجرای کامل قانون بودند. پورعلی مطلق خاطر نشان کرد:   
چنانچه که ۹ دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و چهار دوره انتخابات خبرگان رهبری 
را بررسی کنیم در می یابیم که هر گاه مقبولیت دولت در جامعه بیشتر بوده تعداد داوطلبان 
کاندیداتوری نیز همواره بیشتر بوده است. دبیر ستاد انتخابات کشور با اشاره به تعداد افرادی 
که صلاحیت آن ها در انتخابات پیش رو رد یا احراز نشده است خاطرنشان کرد:   یک سری 
نگرانند که 67۵3 نفری توسط هیات نظارت استان ها و هیات نظارت مرکزی صلاحیتشان 
رد و یا احراز نشده است ما نیز امیدواریم که تعداد بسیاری از این افراد صلاحیتشان تایید 
شود در غیر این صورت در برخی از حوزه های انتخابیه رقابتی وجود نخواهد داشت و 
مشارکت نیز وجود نخواهد داشت. وی با اشاره به افزایش 12۹ درصدی تعداد داوطبان 
کاندیداتوری اظهار کرد:  برای پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری ۸01 نفر 
ثبت نام کرده اند و برای هر کرسی امسال 10 کاندیدا خواهیم داشت این در حالی است که 
در دوره چهارم این مجلس شاهد دبیرستاد انتخابات کشور در پایان با اشاره به آماده سازی 
زیرساخت ها و ملزومات برگزاری انتخابات پیش رو گفت: برای انتخابات اسفند ماه سال 
جاری 130 میلیون تعرفه چاپ شده که این اوراق از پنجم بهمن ماه به استان ها ارسال 
می شود؛ همچنین 130 هزار صندوق رای شفاف نیز برای انتخابات پیش رو از سوی وزارت 

کشور تعبیه شده است.

مقام نظامی پاکستان:

 درحال میانجی گری 
میان ایران و عربستان هستیم

فرمانده نیروی هوایی پاکستان که برای شرکت در یک سمینار بین المللی به بحرین 
سفر کرده است، در سخنانش در این سمینار گفت: پاکستان در حال ایفای نقش مثبت 

میانجی گری برای رفع تنش میان ایران و عربستان است.
به گزارش رسانه های پاکستان، سهیل امان در سمینار منامه که به عنوان بخشی از 
چهارمین نمایشگاه هوایی بین المللی بحرین از سوی رژیم آل خلیفه برگزار شده است، 
در اظهاراتی تبلغاتی گفت: حل تنش جاری میان ایران و عربستان از طریق مسالمت آمیز 
نه تنها به عادی سازی روابط میان دو کشور کمک می کند بلکه اقدامی در جهت نظم 
بخشیدن به جهان اسلام است. روزهای دوشنبه و سه شنبه هفته گذشته، محمد نواز 
شریف نخست وزیر پاکستان به همراه ژنرال راحیل شریف فرمانده ارتش این کشور با هدف 
میانجی گری، به ریاض و تهران سفر کردند. پاکستان و رژیم آل خلیفه بحرین همکاری 
های نزدیکی به ویژه در زمینه های دفاعی، امنیتی و نظامی دارند و تعداد قابل توجهی از 
نیروهای پاکستان، در دستگاه های امنیتی و انتظامی رژیم آل خلیفه به خدمت گرفته 
شده اند.  وی همچنین به نقش نیروی هوایی ارتش پاکستان در زمینه مبارزه با تروریسم 
پرداخت و گفت که این مبارزات و عملیات های ضدتروریستی نیروی هوایی پاکستان 
بسیار موثر بوده است. وی گفت: عملیات ضدتروریستی ارتش پاکستان معروف به ضرب 
عضب که از بهار سال گذشته در مناطق وسیعی از این کشور آغاز شده است، دستاوردهای 

بسیاری داشته است.

آیت الله مکارم شیرازی:

چرا جلوی فساد ها گرفته نمی شود
یکی از مراجع تقلید با انتقاد از وجود آمار بالای فساد در جامعه، گفت: آمارهای زیادی از 
فساد در رسانه داده می شود و جای تعجب است که چرا جلوی این فساد ها گرفته نمی شود.

به گزارش مرکز خبر حوزه، آیت الله ناصر مکارم شیرازی صبح پنج شنبه در دیدار 
کاروان زیارتی فرهنگی اساتید حوزه علمیه البرز که در مدرسه علمیه امیر المؤمنین )ع( قم 
برگزار شد، ضمن تسلیت رحلت حضرت فاطمه معصومه )س( گفت: حضرت امام صادق 
)ع( فرموده »روز قیامت ترازوهای سنجش برای هر نوع عملی نصب می شود و در این ترازو 
هم خون های شهیدان را در یک کفه و علم و قلم علما را در کفه دیگر می سنجند، همه 
می بینند که عظمت قلم عالم بالا تر از خون شهید است«. وی عنوان کرد: اگر چه مقام شهید 
خیلی بالا است ولی در عین حال ارزش مرکب و ابزار عالم بالا تر از خون شهید است. استاد 
برجسته حوزه ادامه داد: اگرچه خون مایه حیات است ولی مرکب عالم مردم را به تفکر و 
منطق باز می دارد و حیات دوباره به آن ها می بخشد و مهم تر اینکه به سمت نورانیت، هدایت 
و رهنمود می کند. وی بیان داشت: اگر مرکب علما نبود، خون شهدا کربلا فراموش می شد 
و کسی از عظمت و حرکت شهدا با خبر نمی شد. آیت الله مکارم شیرازی ابراز داشت: شهید 
با قدرت دشمن را می کوبد، ولی قلم علما با افکار و عقائد سروکار دارد و عالم با قلم و تفکر، 
دشمن را می کوبد، این برکات باعث تفاوت قلم و جایگاه اهل علم از خون شهید شده است. 
وی بیان داشت: این برکات زمانی نصیب عالم می شود که او برکات علم خود را در اختیار 
جامعه قرار دهد، اگر محدثین نبودند و این همه کتب روایی را نمی نوشتند چگونه مردم از 

برکات اسلام با خبر می شدند؛ این ها همه بیانگر اهمیت قلم عالم در اسلام است.
امروزه فساد از در و دیوار می ریزد

این مفسر قرآن کریم عنوان کرد: در زمانی زندگی می کنیم که ابزار گناه فراوان است و 
از در و دیوار فساد می ریزد و آمارهای زیادی از فساد در رسانه داده می شود، جای تعجب 
است که چرا جلوی این فساد ها گرفته نمی شود. وی بیان و قلم را دو سلاح مهم و تأثیرگذار 
طلاب برشمرد و گفت: طلاب با استفاده از این دو سلاح قوی به میدان پاسخ به شبهات 
بیایند و البته وظیفه مسئولان حوزه این است که نحوه پاسخگویی به شبهات زمان را به 

طلاب بیاموزند تا طلاب بتوانند با تسلط بر ادبیات و مبانی دینی پاسخگوی آنان باشند.

محمد جواد ظریف: 

امیدواریم عربستان سر عقل بیاید 
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران  گفت: امیدواریم عربستان 

سعودی هرچه زودتر سر عقل بیاید.
محمد جواد ظریف در حاشیه اجلاس داووس به خبرنگاران  اظهار داشت : ما خود را در 
حالت دشمنی و تخاصم با عربستان سعودی نمی بینیم.وی افزود: همان طور که پیش از این 
نیز گفته ام، ما بر این باوریم که عربستان در پی توافق هسته ای ایران سراسیمه شده و اقدامات 
تحریک آمیز صورت داده است و ما امیدواریم که آنها هر چه زودتر به خود بیایند و شاهد 
رفتار معقولانه آنها باشیم. وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران  همچنین در گفت وگو با 
یک خبرگزاری روسی تاکید کرد که تهران سهم خود از بازار نفت را باز می گرداند و بازار نفت 
باید خود را با این امر تطبیق دهد.باید سهم خود را از بازار جهانی پس بگیریم.  ظریف به این 
خبرگزاری گفت: به اعتقاد من ، ما سهمی از بازار داشتیم که از ما گرفته شد و اکنون باید سهم 
خود را پس بگیریم و بازار خود را با این امر تطبیق دهد. بنا بر اعلام آژانس بین المللی انرژی 
، انتظار می رود که صادرات ایران تا اواسط سال جاری میلادی حدود 600 هزار بشکه نفت 
به بازار اضافه کند. سازمان ملل ، اتحادیه اروپا و آمریکا نیز تا حدی پس از تایید تبعیت ایران از 
شروط برجام در اواخر وقت روز شنبه گذشته  ، تحریم های اعمال شده علیه ایران را برداشتند. 
برداشته شدن این تحریم ها به تولیدکنندگان نفت ایران اجازه می دهد تا به بازار نفت بازگردند. 

یادداشت

اخبــار

دبیرکل انجمن اسلامی پزشکان ایران با 
بیان این که همه باید با جدیت در انتخابات 
شرکت کنیم، گفت: حضور هر بیشتر مردم 
در پای صندوق های رای موجب استحکام 

نظام می شود.
به گزارش ایرنا، علی اکبر ولایتی عصر 
پنجشنبه در نشست عمومی انجمن اسلامی 
انتخابات  افزود: شرکت در  ایران  پزشکان 
درجه  در  که  است  مهمی  بسیار  وظیفه 
اول مجلس خبرگان و بعد از آن مجلس 
شورای اسلامی است. وی ادامه داد: مثل 
انتخابات  در  جدیت  با  ما  همه  گذشته 
شرکت کنیم که نه تنها خودمان شرکت 
کنیم بلکه موجب شویم تا با اقداماتی که در 
بین اطرافیان انجام می دهیم، مردم را برای 
مشارکت بیشتر به صندوق های رای تشویق 
کنیم، آن چیزی که رهبر معظم انقلاب بر 
روی آن تکیه کردند. ولایتی یادآور شد که 
برای رهبری اصل اول و مهمتر این است 
که مردم هر چه بیشتر در انتخابات شرکت 
کنند، زیرا افزایش حضور انان پای صندوق 
های رای، موجب استحکام نظام می شود 
و ما تا به حال رکوردهای خوبی بین 60، 
70 درصد داشته ایم که اگر نگویم در دنیا 
بی سابقه است می توانیم بگوییم کم سابقه 

است.
وی در ادامه به فراز و نشیب های مذاکرات 
هسته ای و فرصت های و تهدیدهای برجام 
اشاره کرد و گفت: موضوع هسته ای یک 
موضوع بسیار مهم و از جمله مهترین مطالب 
در تاریخ جمهوری اسلامی ایران است یعنی 
از ابتدا که مطرح شد و این گفت و گوی بین 
ما و دیگران و این چالشی هایی که سرراه 
ما شروع شد حدود سال ۸2 یعنی از 12 
سال پیش آغاز شد و 12 سال فراز و نشیب 
داشتیم. ولایتی افزود: اگر نبود هدایت های 
رهبر معظم انقلاب و تلاش های تیم هسته 
ای و کوششی که دولت کنونی و تیم قبلی 
کرد، اگر آن مقاومت ها نبود معلوم نبود کار 
به اینجا برسد؛ بنابراین باید از همه کسانی 
که در طول این 12 سال در موضوع هسته 
ای تلاش کردند تشکر کرد. ولایتی گفت: در 
مسایل اساسی سیاست خارجی هر دولتی 
که سرکار باشد براساس قانون اساسی ملزم 
است به این که رهنمودهای استراتژیک و 
راهبردی رهبر معظم انقلاب را در مسایل 
اساسی و راهبردی داخلی و خارجی رعایت 
کند مانند اقتصاد مقاومتی در داخل و تلاش 
در جهت حفظ استقلال سیاسی و حفظ 
مقاومت در منطقه و حفظ زنجیره مقاومت 

در برابر اسراییل و ایستادگی در برابر زیاده 
خواهی های آمریکایی ها و دیگران است.

وی با بیان این که کل این فراز و نشیب 
های هسته ای به اینجا رسید که برجام به 
فرجام رسید گفت: در مجموع ملت ایران 
با رهنمودهای رهبری پیروز شد و از همه 
کسانی که در این راه تلاش کردند و مذاکره 
و تبعیت کردند تشکر کرد. رییس مرکز 
مذاکره  شد:  یادآور  استراتژیک  تحقیقات 
اذعان  بارها  و  بارها  را  این  هم  کنندگان 
کردند که اگر مقاومت و اصرار رهبر معظم 
انقلاب در حفظ این تعداد از سانتریفیوژها و 
مبادله بدون احتمال خطر و خطا بین مواد 
رادیواکتیو و غنی سازی شده و کیک زرد 
غنی سازی نشده و تلخیص شده از معدن 
نبود مذاکرات به این جا نمی رسید. رییس 
مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص 
مصلحت نظام افزود: قانونی ترین کشوری که 
صاحب تکنولوژی هسته ای است و می تواند 
کیک زرد بخرد و غنی سازی بفروشد ایران 
است و این یک ظرفیت بالایی است و در 
عین حال این حق را برای خودمان محفوظ 
دانستیم که هروقت آنها به تعهداتشان عمل 

نکردند ما برگردیم سرخانه اول.
تعداد  این  بازگرداندن  یادآور شد:  وی 

سانتریفیوژ از رده خارج شده به حالت فعال 
خیلی طول نمی کشد و بعد هم تحقیقات 
ادامه پیدا خواهد کرد. ولایتی گفت: عرض 
می کنم توان مردم ایران و راهبری درست 
رهبر معظم انقلاب موجب شد که ایران 
بعد از این چالش بزرگ چندین ساله برسد 
به جایی که از آن پایین تر کسی نه می 
تواند بیاید و کسی نمی تواند هلش دهد به 
سمت عقب یعنی عقبگردی وجود ندارد و 
به موازات این قدرت منطقه ای ایران بالا 
رفته و قدرت اول منطقه شده است. وی به 
حل مشکل سوریه اشاره کرد و گفت: یکی 
از این سران منطقه که در این اجلاس بود 
می گفت که این 17 کشوری که برای حل 
بحران سوریه جمع شده اند باید ایران را 
راضی کنند و بعد هم وزیر امورخارجه آمریکا 
رفت گفت تقریبا هرچه که ایران خواست ما 
در این مصوبه آوردیم. رییس مرکز تحقیقات 
استراتژیک گفت: من بارها گفته ام که در 
نهایت این دولت سوریه است که پیروز می 
شود و حالا این احتمال خیلی بیشتر شده 
است و اگر سوریه پیروز شود ایران و سوریه 
و عراق و حزب الله لبنان و یمن هم پیروز 
خواهد شد و ایران تعیین کننده است چه 

بخواهند و چه نخواهند.

علی اکبر ولایتی:

مشارکت بیشتر در انتخابات موجب استحکام نظام است

نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
انتخابات سرنوشت ساز  بر اهمیت  تأکید  با 
اسفند ماه سال جاری، گفت: باید زمینه حضور 
حداکثری مردم در انتخابات با کاندیداهایی از 

طیف های مختلف فراهم شود.
هاشمی  اکبر  الله  آیت  ایرنا،  گزارش  به 
رفسنجانی در دیدار جمعی از علما و فضلای 
حوزه علمیه قم اظهار کرد: باید مرحله به مرحله 
این انتخابات، قانونی و عادلانه برگزار شود تا 
مردم به نامزدهای مورد نظر خود از طیف های 
مختلف و دلسوز با وجود همه سلایق و گرایش 
نظام  و  انقلاب  خانواده  داخل  فکری  های 
اسلامی رأی بدهند تا شاهد انتخاباتی پرشور 

با حضور حداکثری مردم باشیم.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، به تشریح سهم 
و نقش مهم و اساسی مردم در قبل و بعد از پیروزی انقلاب 
اسلامی پرداخت و گفت: زمانی که مردم به دلایل مختلف 
از شیوه مدیریتی رژیم پهلوی به تنگ آمده بودند و از طرف 
روحانیون به اوضاع کشور خود پی بردند، وارد صحنه مبارزه 
شدند و تا پیروزی نهایی، لحظه ای دست از مقاومت و 

ایستادگی برنداشتند.
بر اساس گزارش روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، وی علاقه، حمایت، پشتیبانی و حضور مردم در صحنه 
را عامل موفقیت انقلاب اسلامی و امنیت حاکم بر ایران، 
علیرغم بی ثباتی، جنگ و ترور در کشورهای منطقه توصیف 
کرد و افزود: اگر می بینید که مردم ایران در امنیت زندگی 
می کنند، به خاطر این است که آنها به نظام جمهوری 

اسلامی و کشور خود بسیار علاقه مند هستند.
هاشمی، جلب رضایت مردم و اقناع فکری آنان را امری 
ضروری برای تداوم نظام اسلامی قلمداد کرد و گفت: مردم به 
خاطر تعدد و کثرت وسایل ارتباط جمعی و دسترسی آسان 
به انواع اخبار از اقصی نقاط دنیا، روز به روز آگاه تر و باسوادتر 
می شوند و دایماً در حال بحث و تبادل اخبار و نظر با یکدیگر 
هستند، از اینرو توجیه کاری و سانسور اطلاعات و اخبار و یا 

تحریف واقعیت ها، راه به جایی نمی برد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر این که 
باید اجازه و حق اظهار نظر، انتقاد، قضاوت و سوال سازنده در 
فضای غیرامنیتی و سالم را به مردم بدهیم، خاطرنشان کرد: 
توجه نکردن به خواست مردم، در درازمدت عواقب بدی به 

دنبال داشته و این امر با دین مبین اسلام نیز منافات دارد.
وی با تأکید بر این که مردم باید بتوانند نامزدهای مورد 
نظر خود را از بین سلایق و گرایش های مختلف آزادانه 
انتخاب کنند، گفت: هیچکس مستحق تر از حضرت علی )ع( 
برای حکومت به امر خداوند نبود، اما پیغمبر )ص( به او گفتند 
اگر مردم خواستند، بر آنها حکومت کن و اگر نخواستند، به 

خودشان واگذار کن.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، با تشریح اثرات 
مثبت و سازنده برگزاری قانونمند انتخابات آتی مجلس 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی، گفت: حماسه 
سیاسی ملت ایران در خرداد ۹2 سبب شد تا دولتی اعتدالی 
و برخاسته از آرای مردم بر روی کار بیاید و به دنبال آن، 
تیمی متشکل از افراد با تجربه و اهل فن پای میز مذاکره 
با قدرتمندترین کشورهای دنیا بنشیند و حقانیت ایران را 

به دنیا ثابت کند.
هاشمی با تأکید بر حفظ دستاوردهای هسته ای ایران در 
برجام، گفت: نه تنها فعالیت هسته ای صلح آمیز ایران متوقف 
نشده است، بلکه ضمن ارتقاء تکنولوژی این دانش، فرآورده 
های آن به ویژه آب سنگین نیز مشتریانی به ویژه غربی دارد.

وی با بیان این که دنیا به یمن مقاومت و پایداری ملت 
ایران و سیاست های عزتمند خارجی به نقش و اهمیت ایران 
در ایجاد صلح و امنیت در منطقه به یقین رسیده است، گفت: 
دنیا به حضور ایران در صحنه بین المللی بسیار علاقه مند 
است و از آن استقبال می کند، چرا که می داند، تعادل و 
آرامش منطقه، بدون ایران، امری ناممکن و دست نیافتنی 
اذعان  به  نظام،  تشخیص مصلحت  رئیس مجمع  است. 

سیاستمداران غربی در مورد ایرانیان مبنی بر 
این که ایران دارای تمدن عظیم و فرهنگ زنده 
است، اشاره و تصریح کرد: خوشبختانه ایران از 
نیروی انسانی توانمند و باهوش، منابع طبیعی، 
تاریخ چندین هزار ساله و هر آن چیزی که به 
رشد و پیشرفت آن کمک شایانی می کند، 
برخوردار می باشد و این موهبتی الهی است 

که باید با وحدت آن را حفظ و تقویت کنیم.
وی با تأکید بر این که ایران می تواند بر 
پایه اسلام ناب، به یک کشور قدرتمند و موفق 
جهانی تبدیل شود، گفت: ملت ایران با پشتوانه 
فقه، اخلاق و عقاید منطقی و عالمانه مکتب 
اهل بیت )ع( می تواند به برترین و بهترین 

کشور دنیا تبدیل شود.
هاشمی، معارف قرآنی را سه بخش عقاید، احکام و اخلاق 
دانست و افزود: در بین این معارف، اخلاقیات به دلیل نقش و 
جایگاه ویژه ای که در فرهنگ و انسان سازی دارد، از اهمیت 
فوق العاده ای برخوردار است و اگر از سطحی نگری در 
این بخش پرهیز کنیم و حدود یکصد حکم اخلاقی اسلام 
سرلوحه امور و فعالیت های انسان قرار بگیرد، سعادت و 

سربلندی دنیوی و اخروی را به دنبال دارد.
برخی  از  تأسف  ابراز  با  رفسنجانی  هاشمی  الله  آیت 
معضلات اجتماعی، فرهنگی، اخلاقی جامعه از جمله اعتیاد، 
طلاق، ازدواج های ناموفق و دیگر آسیب های اجتماعی در 
جامعه، گفت: دوری از رذایل اخلاقی از جمله تهمت، دروغ، 
افترا، غیبت و تقویت اخلاق و فرهنگ سازی، راه حلی جدی 

برای این معضلات اجتماعی است.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در پایان با ابراز 
خبرگان  مجلس  انتخابات  برگزاری  به  نسبت  امیدواری 
رهبری و مجلس شورای اسلامی، اظهار داشت: امیدوارم 
با پایبندی واقعی به اسلام و قانون اساسی، انتخابات خوبی 

داشته باشیم.
در ابتدای این مراسم، حجج الاسلام والمسلمین قادری، 
غرویان، فیرحی، شریعتی، ادیب و مرتضوی از مدرسین حوزه 
علمیه قم و اساتید حوزه و دانشگاه به بیان دغدغه ها و دیدگاه 
های خویش در خصوص رد صلاحیت های اخیر و مسائل 
سیاسی، اجتماعی و معضلات فرهنگی، سیاستگذاری ها 
و همچنین ضرورت برگزاری پرشور انتخابات اسفند ماه با 

مشارکت حداکثری مردم پرداختند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مرحله به مرحله انتخابات قانونی و عادلانه برگزار شود

متین  مسلم

اخبار

رئیس دفتر مقام معظم رهبری تأکید کرد: دستگیری 
سربازان آمریکایی، این کشور را تحقیر کرد و نحوه اسارات 

آنان برای آمریکا ذلت بود.
حجت الاسلام محمد محمدی گلپایگانی قبل از ظهر 
پنجشنبه در همایش »سخنی با قلب های زنده« که به 
مناسبت اولین سال ارسال نامه رهبر معظم انقلاب خطاب 
به جوانان غربی در مجتمع امام خمینی )ره( قم برگزار شد، 
اظهار داشت: در قضیه دستگیری سربازان آمریکایی جوانان 
شجاع ایرانی با آن وضعیتی که در رسانه ها نمایش داده 

شد، آمریکا را تحقیر کردند.
وی اظهار داشت: این منظره و نحوه اسارت آنان ذلت 
برای آمریکایی ها بود برای کسانی که مدعی ابرقدرتی در 
دنیا هستند و همه کشورها به نحوی غلام حلقه به گوش 

او هستند و حتی غربی ها نیز گوش به فرمان او هستند.
رئیس دفتر رهبر انقلاب اسلامی با بیان اینکه جوانان 
سرمایه هر کشور هستند، اضافه کرد: این اقدام توسط 
جوانان شجاع کشور صورت گرفت که خوب تصمیم 
گرفتند و اجرا کردند و با آن وضعیت دست بسته این ها 
را به دنیا نشان دادند و اقتدار نظام اسلامی را به نمایش 
گذاشتند. وی با اشاره به پیام های این اقدام که از زبان 
یکی از مسئولان نظامی کشور گفته شد، افزود: این حرکت 
به تعبیر این مقام نظامی کشور دو پیام داشت یکی برای 
آمریکا که سر به سر ایران نگذار و ما هر کسی را که بخواهد 

به کشورمان تعرض کند با او مقابله می کنیم.
حجت الاسلام محمدی گلپایگانی اضافه کرد: پیام 

دیگر آن هم برای سعودی هاست که به آن ها نشان دادیم 
که در تیررس ایران هستید و دست از عصبانی کردن ما 

بردارید و حواستان را جمع کنید.
وی با اشاره به سخنان سخیف یکی از مسئولان آل 
سعود در این باره گفت: یکی از این حکام در مصاحبه ای 
خون این مسئول نظامی ایران را مباح دانسته و به این 
راحتی فتوا به هدر دادن خون دیگران می دهند و همین 
ریشه شکل گیری داعش و افراط و تکفیر است. رئیس 
دفتر مقام معظم رهبری با اشاره به اهمیت دادن اسلام 
به جوانان، اظهار داشت: نمونه های زیادی در تاریخ اسلام 
در این باره وجود دارد و اگر خطاب نامه رهبری هم به 
با  به همین دلیل است. وی  جوانان غربی صادر شده 
بیان اینکه امروز غربی ها تهمت ناروای اسلام هراسی به 
ما می زنند، تأکید کرد: پیامبر اسلام )ص( رحمت برای 
همه بشریت است و بعد از فتح مکه همه کفار و مشرکان 
که جنایات متعددی علیه مسلمین مرتکب شده بودند با 
بزرگواری بخشیدند. حجت الاسلام محمدی گلپایگانی 
اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب در هر دو نامه به حادثه 
فرانسه اشاره کردند و در ادامه بر اینکه جوانان در غرب باید 
اسلام را بدون واسطه از قرآن و سیره پیامبر بشناسند تأکید 
فرمودند زیرا سیاستمداران غربی، جوانان را استثمار کرده 
و اطلاعات غلط به آن ها می دهند. وی با اشاره به جنایات 
غرب و آمریکا در طول تاریخ در مواجهه با بردگان آفریقایی 
و سیاه پوستان و ایجاد دو جنگ جهانی بیان داشت: آقا به 
جوانان توصیه کردند که به حرف سیاستمدارانتان گوش 

ندهید و اسلام را از منابع اصلی بگیرید.
غربی ها نباید برخورد دوگانه با تروریسم

 داشته باشند
را درد  تروریست  مقام معظم رهبری،  دفتر  رئیس 
مشترک میان همه بشریت دانست و اضافه کرد: غربی ها 
نباید برخورد دوگانه با تروریسم داشته باشند؛ مگر اتفاقاتی 
که در سوریه و عراق و یمن اتفاق می افتد تروریسم نیست، 
وقتی آن جنایت در فرانسه رخ داد همه دنیا را پر از سر 
و صدا کردند که به حق هم بود ولی جنایت اسرائیل در 

فلسطین آیا تروریسم نیست.
وی ادامه داد: نزدیک به یک سال است که آل سعود 
در یمن جنایت کرده و می کند و همه زیرساخت های 
این کشور را از بین برده است ولی اقدامی علیه آل سعود 
نمی شود البته مردم یمن ایستاده اند و مقاومت خواهند 
کرد. حجت الاسلام محمدی گلپایگانی اظهار داشت: 
این  از  برای جلوگیری  فرمودند  رهبری  که  همان طور 
جنایات باید جوانان غربی، اسلام را از منابع اصلی بشناسند 
و در مقابل سیاستمدارانشان ساکت ننشینند و به آن ها 

اعتراض کنند.
وی همچنین از کمبود روحانی و امام جمعه در مناطق 
مختلف کشور و به خصوص مناطق محروم انتقاد کرد و 
ادامه داد: وظیفه مبلغان است که در میان مردم باشند و 
سنگ صبور آنان باشند و حتی حضور آن ها بدون اینکه 
کاری هم بکنند اثرگذار است زیرا ما لباس پیامبر )ص( را 

پوشیده ایم و باید به تبلیغ دین بپردازیم.

رئیس دفتر مقام معظم رهبری:

دستگیری تفنگداران آمریکا را تحقیر کرد

معاون امنیتی وزیر کشور گفت:  گزارش 
به  ارائه  آماده  عربستان  به سفارت  حمله 

رهبرمعظم انقلاب است.
در  پنجشنبه  روز  ذوالفقاری  حسین 
سراسر  فرمانداران  و  استانداران  همایش 
ماجرای  خصوص  در  اظهارداشت:  کشور 
حمله به سفارت عربستان، رییس جمهوری 
مسئولیت بررسی را به وزیر کشور دادند که 
در این راستا هیاتی تشکیل و تمام ابعاد و 

زوایای این قضیه روشن شد.
وی با بیان اینکه همه ابعاد قضیه حمله 
به سفارت عربستان برای ما روشن شده 
است، گفت: خیلی از فعالیت ها در گوشه 
و کنار کشور انجام می شود که اساسا نمی 

دانیم این مسیر به کجا می رود.
ذوالفقاری ادامه داد: به تعبیری که در 
برخی مراجع رسمی اعلام کردیم نوعی از 
فرقه گرایی یا فرقه سازی را شاهد هستیم 

که باید حواسمان به این موضوع باشد.
 چه کسانی حمله به سفارت عربستان 

را سازماندهی کردند؟
وی ادامه داد: افرادی که این کار را کردند 
سازماندهی شده اند و بیش از 10 سال در 

کرج و تهران فعالیت دارند که محور فعالیت 
های  فعالیت  و  کارها  و  امور خیریه  آنان 
مذهبی است که دانسته و یا ندانسته نیز از 
سوی مسئولین تحت عنوان مسائل مذهبی 

و هیاتی به آنان کمک شده است.
وزیر کشور  انتظامی  و  امنیتی  معاون 
گفت: البته سازمان ها، دستگاه ها و نهادهای 
و  نکرده  سازماندهی  را  این ها  سازمانی 
همچنین افرادی تحت عنوان پایگاه بسیج 

این کار را نکرده اند.

 دستگیری عامل بیرونی 
تعرض به سفارت عربستان

کشور  وزارت  انتظامی  امنیتی  معاون 
سفارت  به  تعرض  بیرونی  عامل  گفت: 
و  دستگیر  کشور  از  خارج  در  عربستان 
تحت  هم اکنون  و  منتقل شده  داخل  به 

بازجویی است.
ذوالفقاری در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به وضعیت امنیت داخلی در 
دو سال گذشته گفت: در ارتباط با جرائم 
عمومی اگر به درستی به آن توجه کنیم 
می بینیم که اگر مشکلات داخلی اعم از 
اجتماعی، اقتصادی و امنیتی داشتیم، شاید 
روی میز مذاکره مستقیما تاثیر می گذاشت.

وی افزود: بر اساس بررسی روند جرائم 
مثل سرقت در 10 سال گذشته مشاهده 
کردیم که میانگین رشد سرقت حدود 32 
درصد در سال بوده است و رابطه مستقیمی 

بین این جرم و شیب تورم وجود دارد.
وزیر کشور  انتظامی  و  امنیتی  معاون 
گفت: سال گذشته روند جرایم حدود دو تا 
سه درصد بود و امسال نیز سه تا 3.۵ رشد 

جرایم را داشته ایم.

وی ادامه داد: یکی از افتخارات این است 
که با تدبیر، حدود ۵ هزار تجمع صنفی و 
غیرصنفی در طول سال جاری مدیریت 
شد که اگر مدیریت نمی شد هر کدام از 

تجمعات ظرفیت امنیتی شدن را داشت.
مسائل  با  ارتباط  در  افزود:  ذوالفقاری 
برخی  نتوانیم  شاید  نیز  پیرامون  امنیتی 
موضوعات که بنا بود اتفاقاتی در کشور بیفتد 
را با صراحت بیان کنیم اما چند مرحله 
تصمیم جدی در آن سوی مرزها در این 

زمینه وجود داشت.
وی ادامه داد: در طول دو سال گذشته 
وضعیت اشراف اطلاعاتی کم نظیر بود و 
به لحاظ اقدامات اطلاعاتی اینطور بود که 
از زمانی که نطفه یک اقدام تروریستی در 
همکاران  می شد  بسته  مرزها  آن سوی 
اطلاعاتی گام به گام کنترل و رصد داشتند و 
خوشبختانه هیچکدام از آن برنامه ریزی آن 

سوی مرزها در داخل کشور رخ نداد.
وی اضافه کرد: مکان هایی را مشخص 
و شناسایی کرده بودند و بنا داشتند هیمنه 
کشور را در یکی دو سال گذشته بشکنند اما 

موفق نشدند.

معاون امنیتی وزیر کشور خبرداد:

گزارش حمله به سفارت عربستان آماده ارائه به رهبرمعظم انقلاب



رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران: 

جوایز صادراتی را فراموش کنید 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: جوایز 
صادراتی را فراموش کنید زیرا دیگر جوایز صادراتی نخواهیم داشت و اهدای این جوایز منتفی 

شده است. 
ولی الله افخمی راد در جلسه کارگروه توسعه صادرات غیر نفتی سیستان و بلوچستان در 
استانداری این استان با بیان مطلب بالا اظهار کرد: بهتر است دولت بجای اهدای جوایز 

صادراتی، زیرساخت ها را به گونه ای فراهم کند تا هزینه های صادرکنندگان کاهش یابد. 
وی در ادامه با انتقاد از شرایط نامناسب گذرگاه مرزی ایران و پاکستان در مرز میرجاوه که 
برای تجارت کوله باری ایجاد شده، گفت: »کوله وری )تجارت کوله باری( کرامت انسانی را 
زیر سؤال می برد، دلگیر می شوم که هم وطن ما یا یک برادر پاکستانی یک بار 60، 70 کیلویی 

را حمل می کند، این منظر زیبایی ندارد.« 
معاون وزیر صنعت با تذکر به مسئولان استان درباره شرایط این معبر، یادآور شد: اگر به 
لحاظ مسائل امنیتی و بیکاری مجبور به اجرای طرح کوله وری در مرز هستیم، باید شرایط 

مناسبی برای اجرا ایجاد کنیم. 
افخمی راد افزود: حرکت به هم پیوسته انسان ها در معبر مرزی سبب انتشار و تولید 
گردوخاک می شود که این امر برای سلامت هم وطنان ما و برادران پاکستانی مضر است، 

مسئولان استان هر چه سریع تر این معبر را آسفالت یا بتن ریزی کنند. 
وی ادامه داد: در روند اجرا طرح کوله وری به جای اینکه هم وطنمان هفت یا هشت کارتن 
نارنگی را بر روی کول خود بگذارد و حمل کند، از گاری استفاده شود تا کمترین آسیب به 
او برسد، در این رابطه اگر قرار است کاری انجام شود باید درستش انجام شود تا این قدر دچار 

مشکل نباشیم. 
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در ادامه با اعلام رضایت از فعالیت تجاری بازارچه های 
مرزی سیستان و بلوچستان، عنوان کرد: از ابتدای امسال تا آبان ماه 290 میلیون دلار کالا 
از بازارچه های مرزی استان های آذربایجان شرقی و غربی، خراسان جنوبی، رضوی و شمالی، 
خوزستان، کردستان، ایلام و سیستان و بلوچستان صادرشده که بیشترین صادرات به میزان 

145 میلیون دلار مربوط به بازارچه های مرزی سیستان و بلوچستان است. 
افخمی راد اضافه کرد: در همین مدت از همین بازارچه ها 91 میلیون دلار کالا واردشده که 
بیشترین مقدار آن با مقدار 45 میلیون دلار از طریق بازارچه های مرزی سیستان و بلوچستان 

واردشده است. 
این مسئول در ادامه با تأکید بر روند توسعه صادرات غیرنفتی گفت: پاکستان از کشورهای 

اصلی ما برای صادرات است و باید تجارت ما با این کشور صمیمانه تر و سریع تر باشد. 
وی بازارچه مرزی ریمدان در جنوب سیستان و بلوچستان را یک ظرفیت خوب برای 
توسعه تجارت منطقه عنوان کرد و افزود: باتوجه به اینکه مرز ریمدان فاصله نزدیکی به 
کراچی در پاکستان دارد استقرار گمرک و سایر دستگاه های مرتبط در این منطقه الزامی 

است. 

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,063,000یک مثقال طلا

937,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,180,000سکه بهار آزاد ی

9,190,000سکه امامی

4,640,000نیم سکه

2,500,000ربع  سکه

1,710,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

از بزرگترین  بیان کرد: یکی  یک استاد دانشگاه 
مشکلات اقتصاد کشور ما که همه ساله در بودجه نیز 
خود را نشان می دهد، موضوع توان کشور در مالیات 
ستانی است. سیستم مالیاتی کشور باید با کمک قوه 
قضایه بتواند از همه کسانی که درآمد بالایی دارند، 
مالیات بگیرند و آن مبلغ را به کسانی که نیاز دارند، 

تحصیص دهد. 
مهدی پازوکی، اقتصاددان در گفت وگو با ایسنا، 
درباره نرخ دلار در بودجه 95 اظهار کرد: به نظر من 
قیمت در نظر گرفته شده برای دلار در بودجه 95 که 
2997 تعیین شده است، کم است و به نظر من نرخ 

دلار باید 3200 تومان تعیین می شد. 
او توضیح داد: من با چند نرخی بودن ارز مخالفم و 
معتقدم که باید ارز به سمت قیمت واقعی پیش برود. 
بر این مبنا، از آنجایی که دلار در سال قبل 2870 
تومان بود و در همان سال تورم 14 درصدی را تجربه 
کردیم، باید دلار امسال در حدود 3200 تا 3250 

تعیین می شد که به نظرم کمتر برآورد شده است. 
پازوکی گفت: وقتی نرخ ارز دوگانه است عده ای 
از طریق ارتباط و چانه زنی می توانند به ارز دولتی 
دسترسی پیدا  کنند و این موضوع در اقتصاد رانت 
ایجاد می کند. دولت باید بتواند سلامت اقتصادی را به 
اقتصاد کشور برگرداند، در آن زمان نرخ ارز به سمت 
یکسان شدن میل می کند ولی به نظرم اکنون زمان 

چنین چیزی نیست. 
او با اشاره به اینکه میل به رانت خواهی در بخش های 
مختلف کشور به چشم می خورد، بیان کرد: البته این 
امیدواری وجود دارد که پس از اجرایی شدن برجام و 
مشاهده آثار آن و برقراری ارتباط اقتصادی با دنیا دولت 
بتواند سلامت اقتصادی را به کشور برگرداند، اقتصاد 
کشور به سمت شفاف شدن برود و جلوی رانت ها 
گرفته شود در چنین شرایطی یکی از اقدامات لازم 

در این جهت نیز تک نرخی کردن قیمت ارز است. 
این پژوهشگر اقتصادی، در پاسخ به این سوال که با 
توجه به رکود حاکم بر جامعه چقدر بودجه سال 95 
را به نسبت سال های قبل می توان بودجه انبساطی 
دانست، بیان کرد: به نظرم بودجه امسال را چندان نیز 
نمی توان انبساطی دانست چون وقتی  حقوق کارکنان 
دولت 12 درصد افزایش پیدا خواهد کرد و با توجه 
به اینکه یک سوم بودجه عمومی 267 هزار میلیارد 

تومانی مربوط به حقوق کارکنان دولت است، نمی توان 
بودجه را چندان انبساطی دانست. 

به  نیاز  ایران  به نظر من بودجه در  ادامه داد:  او 
دولت  که  جهت  این  از  دارد،  ساختاری  اصلاحات 
خصوصا در سال های اخیر بسیار بزرگ شده است. 
مثلا در بخش فرهنگی به سازمان هایی مبالغ کلان 
چنین  به  من  نظر  به  که  می شود  داده  اختصاص 
بودجه ای نیاز ندارند. وی توضیح داد: این بودجه در 
حالی به این بخش تخصیص داده می شود که بر 
اساس گزارش هایی که داریم خیلی از دانش آموزان ما، 
در سیستان و بلوچستان نیمکت برای نشستن ندارنند. 
پازوکی ادامه داد: بودجه تخصیص داده شده به 
بخش های مختلف دولت نیز قابل بررسی است. در 
سال های گذشته افرادی در این سازمان ها استخدام 
شده اند که کاری برای انجام دادن ندارند و گریبانگیر 
دولت شده اند. بنابراین نیاز به اصلاح ساختاری داریم 
که بودجه های غیر ضرور حذف شده و به بخش هایی 
که واقعا نیازمند بودجه دولت هستند، تخصیص داده 

شود. 
وی ادامه داد: البته اصلاح ساختار بودجه موضوع 

فقط به دولت بر نمی گردد و مجموعه قوای قضاییه 
و مقننه هم باید به آن رسیدگی کنند. در بخش 
هزینه ها برای ایجاد تحول به کار کارشناسی نیاز داریم 

که جلوی هزینه های بیهوده گرفته شود. 
این اقتصاددان در خصوص اعتبار 59 هزار میلیارد 
تومانی لایحه بودجه 95 برای طرح های عمرانی گفت: 
البته بودجه عمرانی جزو بخش هایی از بودجه است 
که معمولا مبلغ پیش بینی شده برای آن تحقق پیدا 
نمی کند. مثلا در سال گذشته فقط 50 درصد بودجه 
عمرانی کشور محقق شد. از سوی دیگر با توجه به 
یارانه ها را ندارد،  اینکه اکنون دولت شرایط حذف 
دولت برای جبران بخش هایی که دچار کسری بودجه 
می شود، هزینه های عمرانی را کاهش می دهد و در 

نتیجه باز هم بخش عمرانی قربانی می شود. 
بودجه  که  برویم  سمتی  به  اگر  گفت:  پازوکی 
جاری کشور از محل مالیات ها تامین و پول نفت 
صرف فعالیت های عمرانی شود، می توان به محقق 
شدن بودجه عمرانی کشور امیدوار بود. خوشبختانه 
در بودجه سال 95، نزدیک به 25 درصد از بودجه 
کشور به نفت وابسته است و این موضوع برای ما 

و  مالیات  بحث  در  من  البته  دارد.  امیدواری  جای 
افزایش درآمد مالیاتی با افزایش نرخ مالیاتی مخالفم 
چون رکود را در اقتصاد تشدید می کند و من معتقدم 
بهترین راه برای افزایش درآمد مالیاتی، افزایش گستره 
مالیاتی، جلوگیری از فرار مالیاتی -با توجه به اینکه 
ایران در جزو کشورهایی است که همه ساله بالاترین 
درصد فرارهای مالیاتی در جهان را تجریه می کند- و 
حذف برخی معافیتهای  مالیاتی است.  او ادامه داد: در 
خصوص مالیات جای کار زیادی داریم.چندی پیش 
علی عسکری، رئیس سازمان امور مالیاتی اظهار کرده 
بود که حدود 20 درصد از GDP کشور فرار مالیاتی 
می کنند. اگر GDP را یک میلیون میلیارد تومان در 
نظر بگیریم، حدود 200 هزار میلیارد تومان می شود 
که اگر حصول شود بخش بزرگی از بودجه عمومی 

تامین می شود. 
پازوکی بزرگترین مشکل سیستم مالیات در ایران 
را، مکانیزم سنتی دریافت مالیات دانست و گفت: با 
توجه به این که در ایران افراد تحصیلکرده و امکانات 
داریم و علم آی تی نیز در دنیا پیشرفت کره است چرا 
از آن استفاده نمی کنیم؟ اکنون نسبت مالیات به تولید 

ناخالص داخلی در ایران 7.3 درصد است درحالی که 
این نسبت این نسبت در ترکیه 22درصد، مالزی 21 
درصد و در کشورهای اسکاندیناوی در حدود 50 

درصد است. 
وزارت  کرد:سیستم  بیان  دانشگاه  استاد  این 
دارایی باید به سمت علمی شدن پیش برود، باید از 
دستاوردهای بشری استفاده کنیم. در این موضوع 
مالیاتی  قانون  نظرم  به  ندارد.  کارایی  روش سنتی 
مشکلی ندارد بلک سیستم مالیاتی مشکل داریم که 

باید اصلاح شود، 
او با تاکید بر نقش ویژه قوه قضایه در پی گیری 
قوه  اظهار کرد:  مالیات،  به  مربوط  قضایی مباحث 
قضاییه نیز می تواند کمک شایانی کند. به نظر من 
نقش این قوه در فضای اقتصادی کشور فراموش شده 
است اگر از سرعت، کارآمدی و در دسترس بودن این 
قوه بهره داشته باشیم، بسیاری از اهداف اقتصادی 

دولت به نحو مطلوبی می تواند تحقق پیدا کند. 
از  دیگر  یکی  اینکه  بر  تاکید  با  همچنین  وی 
مشکلات سیستم مالیاتی کشور، معافیت های مالیاتی 
غیر ضروری است، به لزوم مالیات ستانی از نهادهای 
مختلف، اشاره کرد و گفت: هر کس که درآمد دارد 
باید مالیات پرداخت کند و در عوض کسانی که درآمد 
کنند  پرداخت  مالیات کمتری  باید  دازند  کمتری 
و کسانی که درآمد ندارند باید به آن ها کمک کرد. 
در اقتصاد آمریکا یک ضرب المثلی وجود دارد با این 
عنوان که از مرگ می شود فرار کرد ولی از مالیات نه! 
این سیستم مالیاتی آنقدر کاراست که نمی گذارد هیچ 
کس از زیر پرداخت مالیات شانه خالی کند. ما باید در 
ایران نیز به سمتی برویم که از هر کسی که درآمد 
بالایی دارد، مالیات بگیریم به کسانی که زیر خط فقر 
هستند کمک کنیم. اساسا یکی از وظایف مهم مالیات 

این است. 
او موضوع هدفمندی یارانه ها را نیز از عواملی دانست 
که به اقتصاد ایران آسیب وارد کرده است و گفت: 
متاسفانه در سال های گذشته یکی از کارهایی که 
دولت قبل انجام داد و اقتصاد ایران را عقب برد موضوع 
یارانه ها بود که باعث توزیع پول در میان مردم شد و 
نتیجه آن شد که اکنون بخش قابل توجهی از بودجه 
عمومی کشور صرف هدفمندی یارانه ها می شود که 
این موضوع نیز از مسائل مهم اقتصاد و بودجه کشور 

است که اصلاح آن زمان بر است. 

 وزیر صنعت گفت: از همه شرکت های بین المللی علاقه مند به فعالیت در صنعت خودرو 
ایران خواسته ایم بدون برنامه صادراتی به بازار ایران فکر نکنند. 

محمدرضا نعمت زاده  روز جمعه در سی و هفتمین نشست شورای سیاستگذاری و نظارت 
بر صنعت خودرو گفت: بدون رعایت مقیاس اقتصادی، به انتظارات کیفی مشتریان و قیمت 

رقابتی و توسعه ساخت داخل در صنعت خودرو دست نمی  یابیم.
وی افزود: در صورت داشتن مقیاس اقتصادی تولید و ارتقای کیفیت می توانیم به راحتی 

وارد  بازارهای منطقه ای شویم.
وزیر صنعت، معدن وتجارت با اشاره به اینکه صادرات خود یک دانش است و به این موضوع 
باید نگاه سیستماتیک داشته باشیم، اظهارداشت: صادرات بدون بازاریابی موفق نخواهد شد و 

این وزارتخانه از واحدهای که برنامه صادراتی داشته باشند، حمایت می کند.
نعمت زاده، پیرامون داشتن تولیدی متناسب با توان اقتصادی مشتریان و نیز فعالیت 
واحدها در سه شیفت کاری متذکر شد: واحدهایی که در سه شیفت کار نکنند، نمی توانند 

قیمت تمام شده مناسب داشته باشند.
وی، یکی از روش های خروج از رکود صنعت خودرو را توجه ویژه به خروج خودروهای 
مستهلک دانست و گفت: این کار منافع زیادی به همراه دارد؛ هم به لحاظ ایمنی و سلامت 
شهروندان و کاهش آلودگی محیط زیست و هم استفاده از این فرصت برای جایگزینی 

محصولات خوب و کیفی.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه افزود: باید تلاش خودمان را برای اجرایی کردن 
بند »ق« )حمایت از جایگزینی خودروهای فرسوده با خودروی نو، با توجه به صرفه جویی 
در مصرف سوخت و کاهش آلاینده و هماهنگی با وزارت کشور جهت جذب بودجه برای 

نوسازی ناوگان مسافر درون شهری در قانون بودجه 95( به عمل آوریم.
نعمت زاده با بیان اینکه ما باید تمام توانمندی خود را برای تبدیل صنعت کشورمان به 
صنعت تراز اول به کار بگیریم، تصریح کرد: ما باید در کارهای بزرگ خود را درگیر کنیم و 
از ممیزی و نقد نگران نباشیم و برای تحقق اقتصاد مقاومتی غیر از این ممکن نیست. در 
حال حاضر فضای مناسبی در کشور برای ایجاد تحول در تولید و صنعت وجود دارد و باید از 

فرصت پیش روی به خوبی استفاده شود.
 در ادامه سخنگوی شورای سیاستگذاری خودرو با اشاره به آمار تولید انواع خودرو  سواری، 
وانت، مینی بوس و میدل باس، اتوبوس، کامیونت و کامیون و کشنده گفت: براساس گزارش 
دفتر صنایع خودرو و نیروی محرکه از ابتدای مهرماه هر چند روند تولید انواع خودرو افزایشی 

بوده است  ولی در مجموع از برنامه 34 درصد عقب هستیم.
ساسان قربانی افزود: تولید انواع خودرو از میزان 47.128 دستگاه در مهر ماه به 55.553 
در آبان ماه به میزان 78.736 دستگاه در آذر ماه رسیده است، ضمن اینکه در پایان دی ماه 

99.557 دستگاه انواع سواری، وانت، مینی بوس و میدل باس، اتوبوس، کامیونت و کامیون 
و کشنده تولید شده است.

وی اظهارداشت: براساس گزارش ارائه شده از ابتدای دی ماه نسبت به برنامه تولید 
شرکت های خودروسازی به میزان 34 درصد عقب بوده ایم.

 سخنگوی شورای سیاستگذاری خودرو تصریح کرد:  وزیر صنعت، معدن و تجارت جهت 
رسیدن به برنامه پیش بینی شده، دستوراتی برای  افزایش تولید و ارائه برنامه های جبرانی 

داد.
 قربانی ادامه داد: نعمت زاده بر تقویت تولید داخل تاکید دارد و معتقد است که اکنون 
که ما موفق شده ایم تحریم های بین المللی را از میان برداریم باید موانع پیشروی صنعت و 

تولید نیز برداشته شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر همکاری های بین المللی و استفاده از دانش روز 
اعتقاد دارد هر کسی فکر کند به تنهایی در دنیای امروز می تواند همه کارها را خودش انجام 

دهد، اشتباه می کند.
نعمت زاده با بیان تجربه های صورت گرفته در دنیا بر امر مشارکت و استفاده از ظرفیت ها 
و توانمندی های شرکت ها در یک موضوع خاص تأکید و نتایج ارزشمندی آن را توصیه 
می کند و اعتقاد دارد ما برای توسعه فعالیت های صنعتی و تولید باید یاد بگیریم از بهترین ها 
استفاده کنیم و اگر مدعی هستیم صنعت خودرو یک صنعت پیشران است باید مدام در حال 

اصلاح خود باشیم و روش های غلط را تغییر دهیم.

 عضو هیات مدیره انجمن صنایع ایران گفت:» به علت 
رکود طولانی و عدم وجود نقدینگی در بخش های خصوصی 
حدود 2 تا 4 سال زمان برای ایجاد رقابت سالم و همکاری با 

قسمت بین المللی نیاز است.«
مرسل صدیق در گفت و گو با خبرآنلاین درباره آمادگی 
بخش خصوصی برای شرایط پساتحریم و همکاری بین 
المللی گفت:» بخش خصوصی هنوز آمادگی لازم را ندارد، 
زیرا این بخش به اندازه کافی خود مشکلات زیادی در 3 تا 4 

سال اخیر داشته است.«
وی افزود: عدم فعالیت های اقتصادی، ایجاد رکود در 
سازمان ها، کمبود نقدینگی مشکلاتی است که در این 
بخش وجود دارد. به علت رکود و بهره بالای 30 درصدی 
بانکی و  چهار قفله کردن درهای صندوق ها توسط بانک ها، 
پول وارد جامعه نشد و این موضوع بخش خصوصی را فلج 

کرد.

عضو هیات مدیره انجمن صنایع ایران، پیشنهادی را به 
دولت در جهت کاهش رکود داد و گفت: »دولت در جهت 
کاهش رکود و ورود نقدینگی باید تسهیلات بیشتری دهد و 

بابت تسهیلاتی که می دهد، بهره زیادی نگیرد.
صدیق متذکر شد: در حال حاضر 500 نفر نیرو در اتاق 
کار می کنند. متاسفانه پول نمی آید، پول در آن بخش 
نداریم و چک ها بر می گردند. اگر هم وام دهند با 30 درصد 

بهره فایده ای ندارد.«
وجود  عدم  و  طولانی  رکود  علت  به  کرد:  عنوان  وی 
نقدینگی در بخش های خصوصی حدود 2 تا 4 سال زمان 
برای ایجاد رقابت سالم و همکاری با قسمت بین المللی نیاز 

است.
عضو هیات مدیره انجمن صنایع ایران با اشاره به اینکه 
بخش خصوصی برای حل مشکلات نیاز به حمایت دولت 
دارد، تصریح کرد: بخش خصوصی خودش نیز مشکلات دارد 

و برای خارج شدن از این مشکلات باید به دولت برای خروج 
از رکود کمک کند. کار بخش خصوصی بسیار سخت است. 

این بخش همیشه آنلاین و دینامیک عمل می کند.
صدیق ادامه داد: بخش خصوص 100 درصد آمادگی برای 
مساعدت دارد. به دلیل نجات خود و ایجاد نقدینگی در این 
بخش باید به دولت در راه خروج از رکود کمک کند. دولت 

باید بهره قابل تحملی تعیین کند.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر بهره را نمی توان 
برگرداند، تاجر حداقل باید 40 درصد سود کند تا بتواند 30 
درصد بهره را پرداخت و 10 درصد برای خود داشته باشد. 

این تجارت عملی نیست.
عضو هیات مدیره انجمن صنایع ایران عنوان کرد: راه 
برای موفق شدن بخش خصوصی و ایجاد آمادگی و فعالیت 
بیشتر، حمایت دولت است و خود این بخش به طور مستقل 

نمی تواند کار کند.

عضوکمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تاریخ مصرف 
خودروهای داخلی گذشته و پاسخگوی سلیقه مشتریان نیست،گفت:حداقل 30 درصد از 

تولید مشترک باید به نام کشور ایران صادر شود 
موید حسینی صدر با بیان اینکه ایران تجربه پیمان شکنی و بی تعهدی سرمایه گذاران 
غربی را در جریان تحریم ها به همراه دارد، گفت:با توجه به اینکه خیلی از شرکت های معروف 
دنیا علاقه مند به تولید مشترک با ایران هستند ما نباید به صورت انحصاری با یک شرکت 

قرارداد منعقد کنیم. نماینده مردم خوی و چایپاره در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه باید بازه زمانی معقول برای انتقال تکنولوژی مشخص شود، افزود:پس از پایان این زمان 
باید خودروها صد درصد با قطعات داخلی ساخته شوند و پس از آن صنعت خودروسازی 

توانمندتر شود.
 30درصد از تولید مشترک به نام  ایران صادر شود

حسینی صدر با بیان اینکه در تولید مشترک در دنیا مرسوم است بخشی از تولید به نام 
کشوری که کالا در آن تولید شده صادر شود، ادامه داد:با هر شرکتی که کار مشترک انجام 
می شود، باید 30 درصد از این صادرات به نام کشور ایران حتی به کشوری که شرکت تابعیت 

آن را دارد، صادر شود که این تضمین ادامه کار است.
وی با بیان اینکه بازگشت سرمایه شرکت خارجی باید از محل فروش محصول و صادرات 
باشد، اظهار داشت:این شرکت ها باید سرمایه و تکنولوژی وارد کشور کنند،نه اینکه دست 

خالی از بازار مناسب و نیروی کار و انرژی ارزان در کشور سوء استفاده  کنند.
 انحصارگرایی بازارخودرو باید شکسته شود

حسینی صدر با بیان اینکه نباید اجازه تکرار بدقولی به  خارجی ها در قراردادهای جدید 
صنعت خودرو داده شود، افزود: در انعقاد قرادادهای جدید با خودروسازان خارجی باید 

تعهدات لازم از آنها اخذ شود که با بهانه های واهی از انجام تعهدات خود شانه خالی نکنند.
وی با اشاره به انحصاری بودن بازار خودروی کشور ادامه داد: تاریخ مصرف خودروهای داخلی 
گذشته و پاسخگوی سلایق مشتریان نیست از این رو در قراردادهای جدید باید فضا را رقابتی 
کرد و انحصارگرایی بازار را شکست. عضوکمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی،با 
بیان اینکه بازار خودرو جمهوری اسلامی ایران به صورت کلی بازار پرطرفدار و جذابی است، 

تصریح کرد:با بررسی شرایط تمامی این شرکت ها باید بهترین ها را انتخاب کرد.

بودجه 95 از نگاه کارشناسان:

در دنیا از مرگ فرار می کنند در ایران از مالیات! 

نعمت زاده خطاب به شرکت های خارجی:

بدون برنامه صادراتی به بازار خودروی ایران فکر نکنید

بخش خصوصی برای دوران پساتحریم چقدر آماده است؟

 رونمایی از سه مشکل اساسی تولید در کشور 

تاریخ مصرف خودروهای داخلی گذشته است:
30 درصد از تولید مشترک به نام کشور ایران صادر شود 

بانک های خارجی بازار ایران را تصاحب می کنند؟ 

 بانکداران ایرانی: آماده رقابت هستیم

با اجرای برجام و آزاد شدن مسیرهای تبادل مالی و پولی با بانک های خارجی، شبکه 
بانکی کشور به جنب و جوش جدیدی افتاده است.جلسات پی در پی و بحث و تبادل نظر و 
پیشنهادهای کارشناس ها برای آمادگی ورود به دوران پسا برجام که از مدت ها پیش آغاز 

شده، همچنان با بررسی شرایط روز توسط مدیران بانک ها ادامه دارد.
بررسی ابعاد و زوایای تغییرات مورد نیاز شبکه بانکی برای تعامل با طرف های خارجی و 

حفظ بازار از مهمترین دغدغه های شبکه بانکی در پسا برجام است.
مدیرعامل بانک قوامین گفت: فضای ایجاد شده بعد از اجرای برجام را از چند زاویه 
می تولن بررسی کرد. از یک طرف ورود رقبای جدید و سرویس ها و سیستم های نوین 
خدمات بانکی در آستانه ورود به بازار ایران از طرف دیگر بازاری علاقمند به تکنولوژی و 

خدمات نوین بانکداری پیش روی شبکه بانکی کشور قرار دارد.
به گفته غلامحسن نتاج آنچه که به عنوان فرصت های برجام برای شبکه بانکی می توان 

نام برد در مدیریت و راهبری این دو بخش که ذکر شد است.
نتاج در ارزیابی عملکرد نظام بانکی کشور طی سال های تحریم گفت: از لحاظ زیرساختی 
می توان گفت بانک مرکزی در نظام پولی و بانکی کشور کارهای خوبی را مدیریت و 
راهبری کرده ودر کنار نهاد ناظر و حاکم بر شبکه بانکی هرکدام از بانک ها نیز اقدامات 

قابل توجهی را نشان دادند.
مدیرعامل بانک قوامین ادامه داد: اگرچه از لحاظ سیستم های جامع بانکی هنوز جای 
کار بیشتری وجود دارد، اما در حوزه های دیگر خدمات،  بانک ها به خوبی زیرساخت های 
لازم را فراهم کرده و نظام اداری و عملیاتی خودشان را برای ورود به دوران پسا برجام 

مهیا کرده اند. 
وی اعتقاد دارد : بعد از برقراری زمینه های ارتباط یکی از بخش هایی که در اولین 
مقاطع زمانی خود را برای حرکت به سمت بهره وری و پیشرفت و استفاده از فضای بدون 

محدودیت عملیاتی خواهد کرد در اصل همان نظام بانکی کشور است.
نقش نهادهای ناظر در پیشبرد اهداف 

نتاج با اشاره به لزوم بازنگری در قوانین داخلی بانکی گفت: یکی از موضوعات اصلی در 
فضای پسا برجام نظارت دقیق و بازنگری در قوانین و مقررات است. قوانین و مقرراتی که 
پیش از برجام با در نظر گرفتن شرایط و مقتضیات شبکه بانکی داخلی تدوین و اجرا شده 
بود نیاز به تغییر و بازنویسی داشته و باید با در نظر گرفتن تغییرات پیش رو طراحی و ابلاغ 
شود. وی تاکید کرد: طبیعتا نهادهای نظارتی پولی و بانکی با توجه به تمرکزی که بر بخش 
های مختلف اقتصاد بویژه در حوزه پول و بانک دارد از مدتها پیش اقدام به برنامه ریزی 

دقیق کرده و آمادگی کامل برای هدایت نظام بانکی را دارد. 
این مدیر بانکی خاطرنشان کرد: در صورتی که این وحدت نظارتی مانند گذشته وجود 
داشته باشد می تواند با پوشش و رفع نقاط ضعف و تهدید های ناشی از پسابرجام در بهره 

گیری هر چه بیشتر از فرصت های پیش رو به بانک ها کمک کند.
نتاج از حفظ بازار داخلی برای شبکه بانکی کشور به عنوان گام اصلی بانک ها در پسابرجام 
نام برده و گفت: آنچه که در این دوران برای شبکه بانکی بسیار حائز اهمیت است حفظ 
بازار داخلی با ارائه سرویس ها و خدمات به روز همگام با بانک های دنیا و رعایت قوانین 
و مقررات و همراهی با نهاد ناظر است. انسجام در تصمیم سازی و تصمیم گیری از نکات 
بسیار مهم در این همراهی می تواند باشد. وی در پایان افزود: برجام فرصت بسیار بزرگی 
را برای اقتصاد کشور فراهم کرده است و مطمئنا انسجام کلیه موسسات پولی و بانکی با 
محوریت بانک مرکزی می تواند منجر به توسعه و پیشرفت شودکه این موضوع نویدبخش 

اتفاقات بسیار خوبی برای اقتصاد کشور است.

برجام دریایی در دستور کار سازمان بنادر ؛

بنادر ایران محور می شوند 
با لغو تحریم های اقتصادی و بازگشت ایران به چرخه اول دریایی منطقه، رقابت بنادر ایران با 
کشورهای منطقه وارد فازی جدید شده و بر اساس آنچه مدیرعامل سازمان بنادر اعلام کرده، 
برجام دریایی پس از برجام  هسته ای، اساس کار ایران در حوزه دریایی را مشخص خواهد کرد. 
به گزارش خبرنگار ایسنا، در روزهایی که بعضی از کشورهای منطقه تلاش می کنند با 
بر هم زدن مناسبات دیپلماتیک جایگاه سیاسی و اقتصادی ایران در منطقه را به چالش 
بکشند، اجرایی شدن برجام و لغو تحریم های اقتصادی اوضاع کشور را به طور کامل دگرگون 
کرده و این مسئله صحبت هایی که از آینده اقتصادی مطرح می شود را به طور کامل تغییر 
داده است.  اگر تا چند ماه قبل مذاکره ایران با شرکت های دریایی فعال در آب های جهان 
با تردید از سوی آنها همراه بود و هر گونه تصمیم قطعی درباره همکاری های آینده به لغو 
قطعی تحریم ها موکول می شد، حالا باید سازمان بنادر بین گزینه های مختلفی که پیش رو 
دارد بهترین را انتخاب کند و این موضوع به باز شدن دست کشور در برنامه ریزی آینده 
کمک زیادی خواهد کرد.  در سال های گذشته به دلیل تحریم ها و محدودیت ها بسیاری از 
محموله های تجاری ایران مجبور به پهلوگیری در یکی از بنادر کشورهای منطقه می شدند که 
این امر هم به افزایش هزینه ها می انجامید و هم جایگاه بنادر کشور در رقابت با سایر کشورها 
را به خطر می انداخت.  حالا و با کنار زدن تحریم ها ایران قصد دارد این فرایند را به طور کلی 
متوقف کند و این امر باید در چارچوب یک طرح منسجم که مدیرعامل سازمان بنادر از آن 
به برجام دریایی یاد کرده اجرایی شود.  سعید نژاد در این باره گفته لازم و ضروری است 
در حوزه دریایی کشور نیز یک برنامه برجام طراحی شود تا بر پایه با آن کشتی های بزرگ 
کالاهای مورد نیاز ایران را به طور مستقیم به بندرهای کشور وارد کنند.  به گفته وی سازمان 
بنادر در این راستا تعرفه پهلوگیری در بنادر کشور را کاهش خواهد داد تا انتخاب بنادر ایران 
از نظر اقتصادی به صرفه شود و پس از آن در چارچوب اقتصادی مدنظر کشور، محموله های 
مربوط به ایران تنها در داخل کشور پذیرفته خواهند شد.  این شرط گذاری چند روز پس 
ازلغو تحریم های کشتیرانی کشور و باز شدن دوباره ظرفیت پهلوگیری در تمام بنادر ایران به 
خوبی نشان می دهد در فضای پسا برجام امکان این وجود خواهد داشت که آنچه در اهداف 
بلندمدت کشور مبنی بر مطرح کردن چند بندر ایرانی به عنوان هاب منطقه آمده اجرایی 
شود، موضوعی که نتایج آن احتمالا در سال 95 و در رونق گیری دوباره بنادر کشور خود را 

نشان خواهد داد. 

مریم یعقوبی
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امیدوارم تیم امید ایران المپیکی شود

دایی: برای بردن وارد لیگ می شویم
 تا سهمیه بگیریم

سرمربی تیم فوتبال صبا گفت: در نیم فصل دوم فقط برای برُدن وارد زمین می شویم تا 
سهمیه آسیایی به دست آوریم.

علی دایی در نشست مطبوعاتی پیش از دیدار تیم های صبا و ذوب آهن در چارچوب جام 
شهدا اظهار داشت: اول از همه در گذشت آقایان رضا احدی و همایون بهزادی که جز بزرگان 
ما بودند به جامعه فوتبال تسلیت بگویم. وی ادامه داد: برای تیم ملی امید هم آرزوی توفیق 
می کنیم و امیدوارم امروز مقابل ژاپن سربلند از زمین بیرون بیاند و این آرزوی قلبی همه 
ماست. از سازمان لیگ برتر نیز تشکر می کنم به احترام شهدا مسابقات برگزار می کند. ما 
باید همیشه قدردان شهدا باشیم. دایی گفت: در این مسابقات می توانیم از بازیکنان جدید 
خود استفاده کنیم و به ما کمک خواهد کرد که آماده تر وارد لیگ شویم. تمرینات خوبی در 
کیش داشتیم. مطمئنا از حالا به دنبال بردن هستیم و دوست داریم در بازی دوستانه هم 
برنده باشیم. بازی های سختی در نیم فصل دوم داریم. سرمربی صبا در مورد محرومان گفت: 
جلال علی محمدی را در اردوی کیش از دست دادیم. روز گذشته سیدمهدی حسینی را از 
دست دادیم و یک هفته نداریم. سعی می کنیم که به لیگ برسانیم. دایی در مورد فصل نقل 
و انتقالات گفت: مطمئنا زمان داشتیم و توانستیم 3 بازیکن خوب جذب کنیم. در نقاطی 
که احساس می کردیم ضعیف هستیم بازیکن گرفتیم. یک بازیکن زیر 21 سال است و 
آینده خیلی خوبی دارد. 2 بازیکن دیگر خیلی می توانند به ما کمک کنند و سعی می کنیم 
با تمام قوا وارد لیگ شویم. مطمئنا هدفمان کسب سهمیه است و نیم نگاهی به قهرمانی 
لیگ داریم چرا که هنوز فاصله زیادی پیدا نکرده است، اما اگر تلاش کنیم می توانیم به این 
مسئله برسیم. سرمربی صبا در مورد پیام صادقیان یادآور شد: او جزو بهترین های فوتبالی ما 
است. چیزهایی که پیام دارد سایر بازیکنان به اندازه او ندارند. از لحاظ لوتی گری و مردانگی 
جزو بهترین های ماست یک سری ایراداتی دارد که قول داده فقط به ترمین فکر کند. وی 
در مورد انتقادهایی که به تیم امید می شود تاکید کرد: در کوران مسابقات هستیم بنابراین 
باید حمایت کنیم. انتقادات من کاری را تغییر نمی دهد، پس باید حمایت داشته باشیم که 
ان شاالله تیم امید بتواند سربلند بیاید بیرون. امیدوارم تیم ملی امید سهمیه المپیک را بگیرد. 

بعد از آن می توانیم در مورد نقاط ضعف و قوت تیم امید صحبت کنیم.

در لیگ بر تر فوتبال نوجوانان کشور؛

قم با اصفهان به تساوی رسید
 مربی تیم نوجوانان صبای قم گفت: تیم نوجوانان صبای قم در ادامه دور برگشت لیگ 

بر تر فوتبال نوجوانان کشور برابر پتوی لاله اصفهان به تساوی رسید. 
موسی رفیعی اظهار داشت: رقابت های مرحله گروهی لیگ بر تر فوتبال نوجوانان کشور 
عصر پنج شنبه دنبال شد و در یکی از بازی ها در اصفهان تیم صبای قم تساوی دیگری 
را تجربه کرد. وی افزود: تیم های فوتبال صبای قم و پتوی لاله اصفهان در این مسابقه در 
اصفهان برابر هم به میدان رفتند که دو تیم در پایان با تساوی یک بر یک به کار خود پایان 
دادند در حالی که صبا می توانست برنده این بازی باشد. مربی تیم نوجوانان صبای قم گفت: 
دیدار رفت دو تیم در قم با تساوی 2 بر 2 به پایان رسیده بود و در این بازی نیز صبا پس از 
اینکه در دقیقه 25 دروازه خود را باز شده دید در نیمه دوم و در دقیقه 70 با ضربه علیرضا 
مشکین به گل تساوی بخش دست یافت. رفیعی بیان داشت: بهترین موقعیت گل صبا 
در دقیقه 82 بازی با ضربه آزاد محمد جواد عرب خراسانی که با اختلاف بسیار نزدیک 
به بیرون رفت به گل تبدیل نشد تا صبا در حسرت کسب پیروزی بماند. وی عنوان کرد: 
صبا تاکنون در دیدارهای این فصل موفق به کسب پیروزی نشده است و حالا از 8 بازی 
5 تساوی و 3 شکست در کارنامه دارد و برای رهایی از سقوط تلاش می کند. مربی تیم 
نوجوانان صبای قم تصریح کرد: صبا در مسابقات این فصل با تیم های ذوب آهن اصفهان، 
پورالبرز کرج، پتوی لاله اصفهان، مقاومت تهران و سپاهان اصفهان همگروه شده است و 2 
تیم بر تر از میان این 6 تیم به مرحله دوم راه پیدا خواهند کرد و تیم انتهای جدول نیز راهی 
لیگ مناطق می شود. رفیعی افزود: صبا در دور رفت برابر تیم های مقاومت تهران و سپاهان 
مغلوب شد اما برابر تیم های ذوب آهن، پتوی لاله اصفهان و پورالبرز کرج مساوی کرد و 

تساوی برابر پورالبرز و پتوی لاله و شکست برابر مقاومت، در بازی برگشت هم تکرار شد.

نکونام بازیکن جدید العربی: 

توقعات از من و اشکان دژاگه بالاست 
جواد نکونام در ادامه فصل با پیراهن شماره 92 العربی به میدان می رود. 

به گزارش ایسنا، شماره 6 سابق سایپا، با عقد قراردادی 4 ماهه به باشگاه العربی قطر، یکی 
از متمول ترین باشگاههای این کشور، ملحق شد. جواد نکونام درباره این انتقال به ایسنا 
گفت: »باشگاه العربی از مدت ها قبل به من پیشنهاد داده بود ولی به دلیل حضور در کوران 
مسابقات، ترجیح دادم همه چیز را به نیم فصل موکول کنم. پس از مذاکره با مسئولان 
سایپا، به قطر آمدم تا صحبت های لازم را با مسئولان این باشگاه انجام دهم. صحبت های 
ما بسیار مثبت بود و در نهایت به توافق رسیدیم.«  او درباره انتخاب العربی توضیح داد: »این 
باشگاه، جزو بزرگترین باشگاههای قطر است و برای جذب بازیکنان خارجی حساسیت 
زیادی دارد. آنها با جذب اشکان دژاگه و همچنین پائولینیو که جزو گرانترین های لیگ قطر 
است، این حساسیت را نشان دادند. بسیار خوشحالم که چنین باشگاهی من را خواست.« 

نکونام در پاسخ به این سوال که چه اتفاقی می افتد که یک بازیکن در سن 35 سالگی، 
می تواند دوباره از لیگ ایران به یک باشگاه خارجی برود، گفت: »فقط تمرین و تمرین. من 
هیچگاه انگیزه ام را از دست ندادم و به جرات می گویم گاهی انگیزه ام به اندازه اولین روزهایی 
است که در لیگ برتر بازی می کردم. امسال هم تلاش کردم با آمادگی کامل برای سایپا بازی 
کنم و خدا را شکر می کنم همه چیز خوب پیش رفت و حالا هم توانسته ام به العربی ملحق 
شوم.«  او درباره کار با جان فرانکو زولا هم گفت: »افتخار بزرگی است که می توانم زیر نظر 
زولا کار کنم. او در دوران بازیگری فوق العاده بود و بازی های درخشانش در خاطر خیلی از ما 
هست. در مربیگری هم چهره ای موفق بوده و قطعا کار با او، باعث می شود تا چیزهای زیادی 
یاد بگیرم و در آینده موفق تر باشم.« نکونام همچنین درباره همبازی شدن با اشکان دژاگه 
توضیح داد: »اشکان بازیکن بسیار خوبی است و خوشحالم دوباره کنار هم بازی می کنیم. از 
بازی کنار اشکان خاطره زیادی دارم. خوشحالم در العربی تنها نیستم. انتظارات از ما بسیار 

بالاست و قطعا تلاش هر دو ما این است که بهترین بازی ها را انجام بدهیم.«

صبای قم
موتور رقابت های لیگ برتر فوتبال کشور در حالی 
که  خواهد شد  روشن  دوباره  آینده  ماه  بهمن  نهم  از 
نتیجه های نیم فصل اول و تحولات رخ داده برای صبای 

قم، نوید روزهای خوبی را برای این تیم می دهد.
 پانزدهمین دوره مسابقات لیگ برتر فوتبال کشور درحالی از هشتم مرداد ماه گذشته 
آغاز شد که تیم فوتبال صبای قم بسیار دیرتر از تیم های دیگر لیگ برتر فوتبال کار 
تمرینی خود را آغاز کرده بود و دوران مهم بدنسازی پیش از فصل را نیز از دست داد 
اما حضور علی دایی در راس کادر فنی این تیم، امیدها را در دل هواداران فوتبال در 

قم زنده نگاه داشته بود.
صبای قم در بازی های آغازین لیگ برتر رویه ای را در پیش گرفت که بیشتر سعی 
بر نباختن مقابل حریفان خود داشت تا بازیکنان تیم بتوانند به هماهنگی مناسبی دست 
یابند،این تیم در فاصله هفته اول تا ششم لیگ برتر با تنها یک برد، چهار تساوی و یک 
باخت، هفت امتیاز اندوخت ولی از هفته هفتم به بعد شاهد اوج گیری تیم صبا بودیم.

به لطف رسیدن بازیکنان تیم صبا به شرایط بدنی و هماهنگی تاکتیکی مناسب، صبا 
در فاصله هفته های هفتم تا چهاردهم امتیازهای خوبی را اندوخت و این تیم را به یک 
تیم مدعی در بین پنج تیم صدرنشین جدول تبدیل کرد، صبایی ها از هفته هفتم تا 

چهاردهم هشت بازی متوالی بدون باخت را پشت سرگذاشتند.
تعطیلات لیگ برتر فوتبال که از یازدهم دی ماه گذشته آغاز شده است و به نوعی 
تعطیلات نیم فصل به شمار می رود که تیم ها تا نهم بهمن ماه فرصت بازسازی قوای 
جسمی، فنی و تاکتیکی بازیکنان خود را دارند و از این رو صبای قم باید نقطه های 

قوت خود را تقویت و نقطه های ضعف خود را جبران کند.
نباختن به حریفان در خانه یکی از نقطه های قوت صبا در طول مسابقات نیم فصل 
اول بود و این تیم در 9 بازی خانگی خود تنها یک بار نتیجه را به نفت تهران واگذار 

کرده است و در دیگر دیدارها پنج برد و سه تساوی کسب کرده است.
صبا درحالی پنج بازی خانگی خود را برده است که در دیدارهای خارج از خانه تنها 
دو برد کسب کرده است و شاید این تیم نیاز به تقویت روحیه و هم چنین تمهید 
راهبردی مناسبی در بازی های خارج از خانه دارد تا اگر برای کسب سهیمه آسیایی 

یا حتی قهرمانی می جنگد امتیازهای خوبی را از بازی های خارج از خانه کسب کند.
صبای قم در حالی با 18 گل زده در کنار سایپا تهران و تراکتورسازی تبریز در رده 
پنجم برترین خط حمله لیگ قرار دارد که خط دفاعی این تیم عملکرد بهتری از خط 
حمله داشته است و در میان 16 تیم لیگ برتر با 13 گل خورده در کنار گسترش فولاد 

تبریز و سایپا تهران در رتبه چهارمی قرار دارد.
صبا درحالی به نوعی مشکل گلزنی دارد که شاید مهاجمان کنونی این تیم شامل 
محمد قاضی، کریم اسلامی و محمد اوسانی نتوانسته باشند توقع های علی دایی را 

برآورده کنند
و از همین رو علی دایی اقدام به استخدام پیام صادقیان مهاجم نفت تهران کرد و به 
نظر می رسد با بازگشت فرید کریمی از تراکتورسازی تبریز به صبای قم این تیم بتواند 

در نیم فصل دوم یکی از خط حمله های زهردار لیگ برتر را به خود اختصاص دهد.
پیوستن اکبر صادقی هافبک توانمند ذوب آهن اصفهان به صبای قم که پیش از 
این نیز سابقه بازی در صبا را دارد نیز می تواند بر استحکام هر چه بیشتر خط میانی 
صبایی ها افزوده و صادقی بازیکنی است که می تواند در خلق موقعیت های گلزنی برای 

مهاجمان صبای قم نقش قابل توجهی داشته باشد.
حمایت تماشاگران قمی از دیدارهای خانگی صبای قم نیز می تواند بر روحیه 
بازیکنان صبا بیش از پیش افزایش دهد و این در حالی است که میزان حضور هواداران 
در بازی های خانگی صبای قم با توجه به حضور علی دایی نسبت به سال های گذشته 

بهبود یافته است.
تیم صبای قم دوشنبه 12 بهمن ماه از چارچوب هفته هجدهم لیگ برتر فوتبال در 
تبریز به مصاف گسترش فولاد می رود که تحولات رخ داده برای این تیم در نیم فصل 
و عملکرد این تیم در نیم فصل اول نوید روزهای خوب برای این تیم را می دهد.صبای 
قم هم اکنون در حالی با کسب 28امتیاز در رده ششم جدول لیگ برتر قرار دارد که 

فاصله امتیازی تیم های صدرنشین با یکدیگر بسیار اندک است.

علی پروین:
مراسم باشکوهی برای بهزادی می گیریم

سرمربی پیشین تیم فوتبال پرسپولیس با بیان اینکه از خبر فوت همایون بهزادی 
بسیار متاثر شده ام، گفت: تلاش می کنیم تا یک مراسم باشکوه را درخور شأن و نام 

بهزادی برای او برگزار کنیم. 
علی پروین در حاشیه مراسم سوم مرحوم رضا احدی با بیان این مطلب افزود: وقتی 
بامداد امروز خبر درگذشت همایون بهزادی را شنیدیم بسیار متاثر شدم و از اینکه یک 

از مفاخر فوتبال را از دست دادیم بسیار غمگنیم.
وی افزود: تمام تلاش خود را به کار می گیریم تا یک مراسم باشکوه را که درخور 
نام و شأن این افتخار فوتبال ایران است، برگزار کنیم.پیشکسوت باشگاه پرسپولیس در 
ادامه خاطرنشان کرد: در این چند روز اخیر اخبار ناگواری شنیدیم و بسیار از این مسئله 
ناراحت هستیم و امیدوارم بعد از این اخبار خوب از پیشکسوتان بشنویم و همیشه آنها 

را سلامت و سرزنده ببینیم.
 پیکربهزادی دوشنبه تشییع می شود

زمان تشییع پیکر مرحوم همایون بهزادی پیشکسوت فوتبال ایران به روز دوشنبه 
تغییر کرد. 

به گزارش خبرنگارمهر، همایون بهزادی بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران و یکی 
از اسطوره های بیادماندنی باشگاه پرسپولیس بامداد امروز دوم بهمن ماه در سن 74 

سالگی به دیار باقی شتافت.
درحالی که اعلام شده بود مراسم تشییع پیکر ان مرحوم روز شنبه از ورزشگاه شهید 
شیرودی انجام خواهد شد اما براساس اعلام خانواده مرحوم همایون بهزادی این مراسم 

به روز دوشنبه موکول شده است.

مهدی هاشمی نسب:
استقلال شانس اول قهرمانی است

مدافع پیشین تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه آبی ها با بازی های خوبی که از خود 
ارائه داده است یکی از گزینه های اصلی قهرمانی است، گفت: به نظرم استقلال می تواند 

جام قهرمانی را بالای سر ببرد. 
مهدی هاشمی نسب با ابراز تاسف از درگذشت رضا احدی و همایون بهزادی گفت: 
متاسفانه در پایان دی ماه اخبار بسیار بدی از جامعه فوتبال شنیده شد و رضا احدی و 

همایون بهزادی جان به جان آفرین تسلیم کرده و پیشکسوتان را تنها گذاشتند.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: امیدوارم پیشکسوتان ما همیشه سالم باشند و دیگر 
چنین اخبار ناگواری به گوش مان نرسد. هاشمی نسب در خصوص وضعیت تیم استقلال 
نیز گفت: خوشبختانه این تیم در نیم فصل اول بازی های خوبی را از خود ارائه داد  
توانست نتایج خوبی کسب کند و اعتقاد دارم اگر این روند ادامه یابد، مظلومی و 
بازیکنانش می توانند در پایان جام قهرمانی را بالای سر ببرند. مدافع پیشین استقلال در 
پایان خاطرنشان کرد: امیدوارم کانون یا کمیته ای تشکیل شود که پیشکسوتان را کنار 
یکدیگر جمع کرده که اگر هر کدام نیاز به کمک داشت، دیگر دوستان او را یاری کنند.

رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال:
بازیکن شایسته ای در فصل نقل و انتقالات 

پیدا نکردیم 
رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال با بیان اینکه بازیکن شایسته ای را برای استقلال 
در فصل نقل و انتقالات پیدا نکردیم، گفت: تنها یکی دو بازیکن بودند که آنها هم 

رضایتنامه نداشتند. 
مقداد نجف نژاد با اظهار تاسف از درگذشت رضا احدی و همایون بهزادی گفت: رضا 
احدی یکی از بازیکنان شایسته فوتبال کشورمان بود که از لحاظ اخلاقی و رفتاری الگو 

بود و من امیدوارم که فوتبالیست های ما رفتار او را الگوی خود قرار دهند.
وی در خصوص عملکرد ضعیف استقلال در فصل نقل و انتقالات نیز گفت: به نظر 
من ما ضعیف عمل نکردیم، بلکه در نیم فصل دوم بازیکنان شایسته ای را که در حد و 
اندازه استقلال باشند پیدا نکردیم، البته مسئولان باشگاه در دو هفته آخر تلاش بسیاری 
کردند تا بتوانند بازیکنان موردنظر را جذب کنند که این اتفاق نیفتاد و حتی چند 
بازیکنی هم که ما به دنبال جذب شان بودیم، باشگاه شان اجازه پیوستن آنها به ما را نداد.

نجف نژاد در ادامه خاطرنشان کرد: به احتمال زیاد دو بازیکن خارجی را که مورد نظر 
کادر فنی باشند در اختیار خواهیم گرفت تا بتوانیم نیم  فصل دوم را با قدرت  بیشتر آغاز 

کنیم. اگر چه وقتی تیمی صدرنشین است نشان از قدرت او دارد.
وی درباره این که نظری جویباری قهر کرده و از استقلال رفته و توفیقی هم عملکرد 
خوبی نداشته، گفت: آنها موازی با هم کار کردند، آن طور نبوده که جویباری به استقلال 
پشت کرده باشد، ولی با توجه به اینکه تیم در شرایط خوبی بود ما سعی کردیم در 

جذب بازیکن وسواس زیادی به خرج دهیم. 
رئیس هیات مدیره باشگاه استقلال در پایان و در خصوص دعوای لفظی معینی و 
نظری جویباری گفت: این کار اصلا صحیح نیست و به اعتقاد من این مسئله باید در 
درون خانواده انجام بگیرد و نباید به بیرون بروز پیدا کند و اعتقاد دارم این مشکلات 

قابل حل است و چندان به استقلال ضربه نمی زند.

این که هیچ  بیان  با  تیم ملی کشتی فرنگی  سرمربی 
کشتی گیری نمی تواند بابت حضور در رقابت های المپیک 
مطمئن باشد گفت: همه نفرات باید به نوعی از کانال انتخابی 
عبور کنند و دست از تلاش برندارند تا در نهایت به عنوان 

نماینده ایران در المپیک معرفی شوند. 
محمد بنا در گفت وگو با ایسنا، درباره اعزام تیم های کشتی 
فرنگی ایران به دو تورنمنت زومباتلی مجارستان و وهبی امره 
ترکیه اظهار کرد: این نفرات خیلی وقت است که در اردوهای 
تیم ملی حضور دارند و نفراتی مثل حمید سوریان، امید 

نوروزی و قاسم رضایی در مسابقه شرکت نکرده اند. بنابراین 
از آنجا که سطح رقابت های زومباتلی از نظر کیفی خوب 
است، تصمیم گرفتم آن ها را به این تورنمنت اعزام کنم.  
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با اشاره به اینکه برخی به 
غلط می خواهند این گونه القا کنند که ترکیب اصلی کشتی 
فرنگی در المپیک از هم اینک مشخص شده است، گفت: این 
موضوع کاملا غلط است. حتی نفرات شاخص تیم ملی و 
نفراتی مانند رضایی، عبدولی و اخلاقی که سهمیه المپیک 
گرفتند هم هنوز مشخص نیست که در ترکیب کشتی فرنگی 

ایران حتما حضور داشته باشند. هیچ کشتی گیری حضورش 
در المپیک قطعی نیست و همه باید تلاش کنند تا خود را 
به شرایطی برسانند که ضمن کسب موفقیت در مسابقه های 
مختلف، اطمینان کادر فنی را جلب کنند. ما فرآیند انتخابی 
داریم و کشتی گیران باید از فیلترهای مورد نظر کادر فنی 
با موفقیت عبور کنند. وی خاطرنشان کرد: کشتی گیران به 
رقابت های مختلف اعزام می شوند تا در نهایت با بررسی کامل 
و دقیق وضعیت آن ها نسبت به انتخاب ترکیب نهایی تیم 
ملی اقدام شود. سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در پاسخ به 
این سوال که آیا در نهایت ملاک انتخاب نفرات نهایی حاضر 
در المپیک مسابقه های مرحله نهایی انتخابی تیم ملی خواهد 
بود یا خیر گفت: اصل، قانون است و ما نیز به قانون پایبند 
هستیم. قانون می گوید یکی از اصول برای انتخاب نفرات نهایی 
تیم ملی، مسابقه های مرحله نهایی انتخابی است اما همین 
قانون می گوید فقط مرحله نهایی انتخابی ملاک نیست و در 
این باره دست کادر فنی را باز می گذارد تا با توجه به شرایط 

کشتی گیران نسبت به انتخاب نفرات نهایی اقدام کند. 
وی خاطرنشان کرد: مثلا سال گذشته قاسمی در وزن 74 
کیلوگرم کشتی آزاد در مسابقه های انتخابی تیم ملی عنوان 
اول را به دست سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در پایان در 
پاسخ به این سوال که آیا همه نفرات در مرحله نهایی انتخابی 
تیم ملی حاضر شوند یا خیر گفت: تقریبا همه باید کشتی 
بگیرند که البته این موضوع در زمان خودش قابل بررسی است 
و من با رییس فدراسیون و شورای فنی در این رابطه و در 
زمان مقرر جلسه خواهم گذاشت تا تصمیمات لازم را اتخاذ 
کنیم اما باید بگویم همه باید به یک شکلی از کانال انتخابی 
عبور کنند تا بتوانند در نهایت موفق به پوشیدن دوبنده تیم 

ملی کشتی فرنگی در رقابت های المپیک 2016 شوند. 

 پیشکسوت فوتبال ایران گفت: اگر سرمربی تیم ملی فوتبال زبان فارسی را یاد می گرفت، 
قضیه رحمتی همان ابتدا حل می شد.

اصغر حاجیلو در برنامه ورزش و مردم در مورد پیشکسوتان فوتبال اظهار داشت: به نظر من 
مسئولان امر و دست اندرکاران فوتبال کشور باید از این بزرگان مراقبت ویژه ای داشته  باشند. 
از خیلی از پیشکسوتان کسی خبر ندارد. متاسفانه وقتی که در بستر بیماری قرار می گیرند 
تازه به سراغشان می رویم. باید به مانند پدر و مادر از آنها رسیدگی شود. پرسپولیس و استقلال 

هم بیشترین پیشکسوت را دارند.
وی در مورد مرحوم رضا احدی گفت: رضا یکی از غریبه های ساکت بود. شخصیت آرامی 
هم در زندگی شخصی و هم در دوران مربیگری داشت. متاسفانه باشگاهی که من در آن 
بزرگ شدم الان دیگر دنبال شخصیت های خاص است. بی پولی به مراتب بهتر از بی کسی 
است. کسانی که آشنا دارند راحت می توانند در جاهایی قرار بگیرند که فکرشان هم نمی کنید. 
این را تاکید می کنم که بازیکنان الان به مراتب با معرفت تر از گذشته هستند، چند نسل 
گذشته خودم هستم و کاری برای هم سن و سال های خودم انجام ندادم، اما الان علی 
کریمی ها و علی دایی ها را ببینید. آندرانیک تیموریان خودش می خواست با هزینه شخصی 
احدی را برای درمان به آلمان بفرستد. سرپرست تیم فوتبال سایپا با اشاره به برنامه ریزی لیگ 
عنوان کرد: انصافا برنامه ریزی برای مسابقات لیگ هر سال بهتر می شود اما اتفاقاتی در طول 
فصل می افتد که موجب نگرانی مربیان می شود. تعطیلات طولانی و پی در پی برنامه های 
تیم ها را به هم می ریزد. یک تیم که عزم خود را برای قهرمانی جزم کرده با این تعطیلات 
لطمه می بیند. بازیکنی که 4 هفته تحت فشار قرار می گیرد با وقفه ای که صورت می گیرد از 

آمادگی خارج می شود.
حاجیلو ادامه داد: وقتی فوتبال را زیبا بازی کنیم تماشاگر هم جذب می شود اما فوتبال این 
روزها باعث کم شدن تماشاگران شده است. سرمربی تیم ملی هم همیشه احساس می کند 
فاصله تکنیکی و تاکتیکی وجود دارد و فکر می کند بازیکنان ما در درک فوتبال ضعیف 

هستند و می خواهد در اردوهای طولانی مدت با آن ها کار کند.
پیشکسوت فوتبال ایران در مورد وضعیت تیم ملی امید گفت: وقتی این تیم به موفقیت 
نمی رسد رها می شود و دو ماه مانده به مسابقات همه به فکر می افتند. سه نفر را به عنوان 

گزینه معرفی می کنند اما نفر چهارم از در تو می آید. همیشه هم همین طور است.
وی ادامه داد: تیم حال حاضر در خط دفاعی مشکل دارد و اگر با سیستم دفاعی همانند 
بازی با آرژانتین مقابل ژاپن قرار نگیریم کارمان سخت می شود. باید با کار دفاعی دل به ضد 

حمله ها ببندیم.
بازیکن اسبق استقلال با اشاره به نفرات تیم امید گفت: بازیکنانی مانند اخباری، ماهانی و 
ترابی حاصل باشگاه سایپا هستند. در حال حاضر این باشگاه جای تیم های بازیکن ساز مانند 

بانک ملی و راه آهن را می گیرد.
حاجیلو گفت: بهترین مهره های لیگ در تیم امید حضور دارند و این حاصل دسترنج باشگاه 
ها است که مربیان تیم ملی از آن استفاده می کنند اگر در باشگاه ها هزینه و سرمایه گذاری 

صورت بگیرد امثال مهدی ترابی زیاد خواهیم داشت.
پیشکسوت فوتبال ایران در مورد تیم ملی بزرگسالان و اینکه او خودش زمانی سرپرست 
تیم ملی بود گفت: وقتی قطبی سرمربی تیم ملی بود شرایط متفاوت بود. در مورد کی روش 
هم نمی توان ایراد فنی گرفت. اما امیدوارم روزی برسد که ذهنیت افراد در مورد انتقاد باز باشد 
و بپذیرند که پس از انتقاد به دنبال انتقام و کوچک کردن طرف مقابل نباشند. کی روش مربی 

بزرگی است و در این مورد شکی وجود ندارد.
وی ادامه داد: شاید اگر کی روش فارسی بلد بود همان روز اول قضیه رحمتی حل می شد. 
چرا می گویند رایکوف در زمان گذشته موفق بود. چون در 6-7 ماه فارسی را یاد گرفت. چرا 
ما وقتی به خارج می رویم ملزم هستیم که زبان آن ها را یاد بگیریم. اگر کی روش یک مقدار به 

زبان ما ارزش قائل بود ان را یاد می گرفت و این موضوع به خودش کمک می کرد.
سرپرست تیم فوتبال سایپا در مورد برنامه های سایپا برای نیم فصل دوم گفت: از دست 
دادن نکونام برای ما سخت بود. البته او با مسئولان باشگاه برای نیم فصل صحبت هایی را کرده 

بود. هدف ما این است که سهمیه آسیا بگیریم. 
مجید جلالی اگر آرامش داشته باشد در نیم فصل دوم موفق خواهیم بود. خوشبختانه کادر 
فنی ما روزنامه 14 ساعت کار می کند و آدم هایی نیستند که نیم ساعت قبل از تمرین بیایند. 
از سویی دیگر در نیم فصل اول بدهی به بازیکنان نداریم. پرداخت های سال های گذشته نیز 

کم کم انجام می شود.

اولتیماتوم بنا به چهره های شاخص: 

هیچ کس خود را المپیکی نداند 

حاجیلو پیشکسوت فوتبال ایران: 
کی روش فارسی بلد بود، قضیه رحمتی همان ابتدا حل می شد

وزنه بردار فوق سنگین تیم ملی وزنه برداری گفت: برای 
من مهم نیست که چه کسی پرچم دار المپیک ریو باشد، 
هر کسی که لیاقت و شایستگی این عنوان را داشته باشد، 

پرچم دار خواهد بود. 

به گزارش ایسنا ، بهداد سلیمی درباره وضعیت خود و 
احتمال حضور در المپیک ریو افزود: طی هفت هفته ای که از 
زمان عمل جراحی روی زانوی پای چپم صورت گرفته، روند 
رو به رشدی داشتم و شرایطم ایده آل و خوب است. اما اینکه 
بخواهم در رابطه با حضورم در المپیک خبر قطعی را بدهم، 
باید بگویم این امر بستگی به خواست خدا و تلاش خودم و 
تیم پزشکی دارد که شرط حضورم در المپیک ریو فراهم 
شود. به هر صورت بعضی وقت ها مسائلی پیش می آید که 

دست خود آدم نیست. 
وی همچنین در رابطه با دوپینگی شدن الکسی لوچف 
وزنه بردار فوق سنگین روسیه بعد از این که موفق به شکستن 
رکورد رضازاده شد، گفت: از این مساله بسیار ناراحت شدم. او 
یکی از دوستان نزدیک من است و دوست داشتم همچنان 
در کنارش در میادین جهانی و المپیک وزنه بزنم، واقعا از این 
مساله متاثر شدم. اما به هر صورت در جایی که یک ورزشکار 
از قانون سرپیچی می کند باید پاسخگو باشد. ضمن اینکه 
از اینکه دوباره این رکورد به نام حسین رضا زاده باقی ماند 
خوشحال شدم و امیدوارم که این رکورد همچنان در دست 

ایران باقی بماند. 
سلیمی در پاسخ به این پرسش که اینطور عنوان می شود 

که در مسابقات جهانی وزنه برداران بدون توجه به مربیان 
خود تعداد وزنه ها را خود انتخاب می کردند و هیچ هماهنگی 
و تعاملی بین مربی و ورزشکار وجود نداشت، نظر شما در 
این باره چیست، خاطر نشان کرد: من این مساله را قبول 
ندارم. زیرا همواره در انتخاب وزنه ها بین ورزشکار و مربی 

تعامل وجود دارد. 
وی درباره اینکه از زهرا نعمتی به عنوان پرچمدار المپیک 
2016 ریو نام برده می شود ، اظهار کرد: برای من فرقی 
نمی کند که چه کسی پرچم دار المپیک باشد، ولی به طور 
قطع کسی که این عنوان را به یدک می کشد فرد شایسته ای 
است و لیاقت این عنوان را دارد که پرچم دار المپیک باشد. اما 
به هر صورت حس قشنگی است و واقعا از این مساله ورزشکار 
احساس غرور می کند. اما آن چیزی که برای من اهمیت دارد 
این است که ورزشکاران ما بتوانند پرچم ایران را به دفعات 
مکرر در میادین المپیک به اهتزاز در آورند. سلیمی که با 
برنامه ورزش و مردم گفت وگو می کرد، بهترین شخصیت 
کارتونی دوران کودکی خود را کارتون فوتبالیست ها و به 
ویژه شخصیت کارتونی سوباسا عنوان کرد. وی همچنین از 
احسان لشکری و احسان حدادی به عنوان شوخ طبع ترین 

ورزشکاران نام برد. 

سلیمی: مهم نیست چه کسی در المپیک پرچم دار باشد 

 حمیدرضا صدر 

می توانم  مو به موی بعد از ظهری که کفش هایش را آویخت 
تعریف کنم. آن دوشنبه پاییزی را. ساعت پنج 26 آبان 1354 در 
امجدیه را. روزی که پرسپولیس برابر نفتیانیک باکو که کاپیتانش 
بانیشفسکی بود 2-1 شکست خورد و تک گل پرسپولیس را محمد 
زادمهر زد. او آن روز به پایان  24 سال تلاش بی وقفه اش در میدان 
رسیده بود. با 19 گل ملی...آن روز قرآنی برابرش گرفتند تا بوسه 
ای بر آن زند، دسته گلی به دستش دادند و قول چهل هزار تومان 
پاداش دادند. آن روز ممد بوقی و روبروی جایگاهی ها برایش سنگ 
تمام گذاشتند. آن روز آرزو کرد پسرش یازده ساله اش شاهین روزی 
روزگاری خاطره اش را در میدان زنده کند. آن روز برای ما پایان یک 

عصر بشمار می رفت. پایان یک دوران.
همایون بهزادی برای ما بچه های ده دوازده ساله نیمه دهه 1340 
آن بالای بالا قرار داشت. مهاجم رعنا، شاداب و خوش سیمایی که به 
نظر می رسید هرگز پیر نخواهد شد. پیش از آن که امجدیه نشین 
شویم نام او و حمید شیرزادگان را با صدای عطا بهمنش از رادیو 
می شنیدیم و به تصاویرشان در روزنامه ها و مجله ها خیره می شدیم. 
خیره می شدیم و تلاش می کردیم حرکات و ضربه های شان را در 
ذهن مان تصور کنیم. او اولین ستاره فوتبالی ایران با تعابیر جدید در 
دورانی بود که تلویزیون تدریجا خانه ایرانی ها را فتح می کرد و تعداد 
روزنامه و مجله ها بیشتر می شدند و بیشتر. عنوان "سرطلایی" را به 
او سنجاق کردند و بسان ستاره های سینما از او عکس گرفتند. همه 
اینها بهزادی را با همه رخدادهای فوتبالی عصر خود چه در میدان و 
چه بیرون آن گره زد. او هم بالا رفت و هم پایین. هم خندید و هم 
اشک ریخت. هم برنده شد و هم بازنده... نادیده گرفتنش در فوتبال 
پس از انقلاب زخمی بر او زد درمان نشدنی. نیشی  بر او زد بی مرهم. 
سال ها سپری شدند و او با صدایی که از فرط گرفتگی سینه و درد 
ریه هر سال خفه تر می شد حرف زد. گله کرد و شکوه. تمام نشدنی.

همایون خان دریک  شب برفی در خرم آباد زاده شد، در  15 دی 
1320. پدرش ارتشی بود و وقتی یک بار سرحال بود و پاسخ پرسش 
هایم را با حوصله می داد گفت از کولی ها کولی تر زندگی کرده اند، از 
روستایی به روستای دیگر و از شهری به شهر دیگر. این که سرهنگ 
فرزانگان پسر خاله اش مدافع چپ تیم ملی بوده و امیر مسعود برومند 
پسر دایی اش کاپیتان . این که اگر برومند نبود احتمالا والیبالیست 
می شد یا در قلمرو دو میدانی باقی می ماند. می گفت نزدیکانش نهیب 
می زدند "همایون قلبت ضعیف است و برای فوتبال مناسب نیستی". 
ولی فوتبال در قلبش جاری شد و او جلو رفت و جلو. اولین مربی اش 
فخری بود و بعد ابتهاج که ضربه زدن را یادش داد. سپس به عباس 

اکرامی رسید که او را در یکی از تیم های خردسال شاهین جای داد 
و اولین بار در آبان 1338 برابر کیان در ترکیب اصلی تیم جوان 
شده شاهین به میدان فرستاد. او را از پستی به پست دیگر جابجا 
کردند. پیراهن ها را از از شماره 2 تا شماره 11 بر تن کرد. هم مدافع 
راست بود و هم در خط میانی بازی کرد. سال  1339 در مسابقات 
قهرمانی کشوری در ساری در تیم قزوین به رهبری سروان اسدالهی 
هم درخشید. با شیرزادگان و اکبر دبیر سیاقی و همان سال برای 
نخستین بار با پیراهن سپید شاهین نخستین بار برابر تاج به میدان 

رفت. پشت سر جلالی پور، شیرزادگان و پرویز دهداری. 
تدریجا به شماره 10 - شماره ای که او را با آن به یاد سپردیم - 
نزدیک شد و با قد 176 متری اش در نوک حمله ایستاد. او و حمید 
شیرزادگان زوج طلایی را شکل دادند که بعدها هم نمونه ای در 
فوتبال ایران پیدا نکرد. گل سوم او به تاج در پیروزی 4-3 در فروردین 
1341 نمایش تمام عیاری از ترکیب طلایی شیرزادگان - دهداری 
- بهزادی بشمار می رفت. دهداری در دقیقه 20 پا به توپ شد و پس 
از یک دریبل توپ را به شیرزادگان داد . شیرزادگان توپ را برای 
بهزادی فرستاد و او با پای چپ دروازه منوچهر طیورچی را گشود. 
او هفته بعد در پیروزی 3-2 برابر شعاع در شرایطی که شاهین با دو 
گل عقب افتاده بود ، دو گل زد. برابر تیم آمریکایی ال استار ،یکی از 

چهار گل شاهین را زد. 
بازی همایون خان را در بهار 1342 برای اولین بار از نزدیک دیدم. 
زمانی که فورتنا دوسلدورف در امجدیه برابر منتخب تهران به میدان 
رفت. ژرمن ها 4-2 پیروز شدند، ولی نمایش او دیدنی بود. گل اول 
شاهین را پرویز دهداری با دریافت توپی که  از ضربه سر بهزادی  در 
میان آلمانی های قلدر به او رسانده بود،زد. همایون خان سیزده دقیقه 
بعد از میان چندین بازیکن وول خورده در محوطه جریمه گل دوم 

تیمش را به ثمر رساند... 
اولین راهیابی تیم ملی فوتبال ایران به المپیک 1964 توکیو بدون 
درخشش او و شیرزداگان میسر نمی شد. او در دیدارهای مقدماتی 
دروازه هند در کلکته طی پیروزی 3-1 دو گل زد که گل تساوی 
بخش او روند بازی را تغییر داد. او در تهران طی پیروزی 3-0 پیروز 
هم یکی از گل ها را به ثمر رساند. ولی همین اولین جنجال پر سر و 
صدای بزرگ فوتبال ایران در راه بود و او یکی از نقش آفرینانش بشمار 
می رفت: شش بازیکن باشگاه شاهین که از همراهی با تیم ملی در 
سفری به شوروی سرباز زده بودند با محرومیت یک ساله روبرو شدند و 
راهی المپیک نشدند. او کنار حمید جاسمیان، مهراب شاهرخی، حمید 
برمکی، بیوک وطنخواه و حمید شیرزادگان نفر هفتم بشمار می رفت.

سال 1347 فرا رسید و او مرد کلیدی دیدار نهایی جام آسیا شد.  با 

قهرمانی برابر اسرائیل در نبرد نهایی. جایی که با زانویی عمل شده و 
دردناک به میدان رفت و در حالی که تیم با یک گل عقب بود ضربه 
تساوی بخش را کنار فریبرز اسماعیلی به ثمر رساند تا پرویز قلیچ 
خانی گل دوم را زد و تاریخ ورزش ایران ورق بخورد. آن چه فصل 
نهایی زندگی ملی اش - برغم آن که فقط 27 سال داشت - هم بشمار 
می رفت. رایکوف سکان تیم ملی را در دست می گرفت و او را انتخاب 
نمی کرد و پس از آن حسین کلانی، صفر ایرانپاک و غلامحسین 

مظلومی مردان اصلی نوک حملی می شدند.    
ولی پایان روزگار شاهین برای او به آغاز فصل درخشان دیگری 
با پیراهن پیکان و سپس  ابتدا  رسید. او پس از انحلال شاهین 
پرسپولیس نقش مهاجم کارکشته آلن راجرز را برعهده گرفت. سه 
گلی که همایون بهزادی در آستانه 32 سالگی اش به تاج/استقلال  
در شهریور 1352 در دیدار معروف شش تایی زد ،تاریخی بشمار 
می رفت. گل اولش را در دقیقه 50 زمانی که پرسپولیس دو گل به 
ثمر رسانده بود، زد که احتمالا بهترین گل بازی بشمار می رفت. توپ 
بعد از چند پاسکاری پی در پی بین پرسپولیسی ها به اسماعیل حاج 
رحیمی پور رسید و او توپ را سانتر کرد و کاپیتان بهزادی آن جا بود؛ 
روی خط محوطه جریمه تا با شلیکی سرضرب توپ را سمت راست 
دروازه منصور رشیدی جای دهد. او در دقایق پایانی دو گل دیگر  به 
سنگربان بزرگ آبی پوش ها زد، به ناصر حجازی. آن چه آخرین پرده 
بزرگ زندگی ورزشی اش بشمار می رفت. کمی بعدتر در اردیبهشت 
1353با برکناری راجرز روی نیمکت رهبری تیم هم نشست ترکیب 
بازیکن / مربی را پیدا کرد و یک سال بعد  کناره گیری کرد و عنوان 
سرپرست پرسپولیس را کنار رضا وطنخواه به عنوان مربی گرفت. آن 

چه که تناسبی با تصویری که از او در ذهن داشتیم نداشت.
دلتنگی های همایون خان در سال های پس از انقلاب آن قدر 
عمیق بودند که او را از خاطره های ورزشی اش - و همین طور 
خاطره های همه ما -  دور کردند و دورتر. او هرگز در باره پرواز های 
چند متری اش در هوا حرف نزد، هیچ وقت تعداد گل هایش را 
نشمرد، جزئیات قهرمانی اش در آسیا را توصیف نکرد و سه گلش برابر 
تاج / استقلال را به رخ نکشید. دیدار با او طی همه این سال ها با درد 
دل آغاز می شد و با درد دل هم به پایان می رسید. به نظر می رسید 
همه چیز برایش بدل شده به سقوط از یک پرتگاه با حرکت آهسته... 
حالا در این بعد از ظهر زمستانی نکبتی از پشت این پنجره کوچک 
که برف آن سویش را در هوایی ده درجه زیر صفر سپید کرده نگاهی 
به بیرون می اندازم و زمزمه می کنم "راحت شدی همایون خان، 
راحت شدی... ممنون برای همه خاطره های شیرین. وداع طولانی 

ات سرانجام تمام شد، تمام".
پژوهشگر و مورخ فوتبال ایران

 به مناسبت  درگذشت سرطلایی فوتبال ایران؛

پایان سقوط با حرکت آهسته از پرتگاه 
محمد جهانگیریان



علمی و سلامت

عادات بد محل کار که
 برای سلامتی مضرند

عادات بدی که هنگام کار کردن و یا در محیط کار از افراد سر می زند ممکن است آثار بد 
و گاهی جبران ناپذیر بر سلامت افراد داشته باشد. این عادات بد را شناسایی کرده و سعی 
کنید آنها را اصلاح نمایید. شاید برخی از این نوع رفتارها به ظاهر بی ضرر باشند، اما عوارض 

آن ها در سنین بالاتر و در دوران پیری گریبانگیرتان خواهد شد. 
نشستن طولانی مدت

خوابیدن بیش از حد )بیش از نه ساعت در شب(، نشستن طولانی )بیش از هفت ساعت 
در روز( و عدم فعالیت جسمی کافی )کمتر از 150 دقیقه در هفته( خطر مرگ زودرس را 

تا چهار برابر افزایش می دهد.
ورزش منظم را بخشی از برنامه ی روزانه ی خود قرار دهید. ممکن است شما نیز از آن 

دسته از افرادی باشید که در طول روز بیش از اندازه پشت میز کارتان می نشینید.
بهتر است برای حفظ و ارتقای سلامتی تان، زمان های استراحت هر چند کوتاه مدت را 

برای خود تعیین کرده و کمی پیاده روی کنید.
می توانید از میزهای ایستاده ای که نیاز به صندلی ندارند نیز استفاده نمایید. البته باید 

بدانید که ایستادن بیش از حد هم مضر است.
وضعیت ناجور بدنی

هنگام نشستن دقت کنید که درست و اصولی بنشینید. وضعیت نامناسب ستون فقرات 
باعث می شود که در سنین بالاتر برای کارهای پیش پاافتاده نیز نیاز به کمک دیگران 

داشته باشید.
نه تنها درست نشستن مشکلاتی را که در درازمدت ممکن است گریبان گیرتان شود را 

از بین می برد، بلکه انرژی شما را نیز ارتقا می دهد. 
طبق بررسی ها افرادی که نشستن صحیح را نادیده می گیرند، انرژی کمتری نسبت به 

بقیه افراد دارند.
پوشیدن کفش پاشنه بلند در خانم ها

استفاده بیش از حد از کفش های پاشنه بلند )چهل ساعت در هفته و به مدت دو سال یا 
بیشتر( سبب از کار افتادن و یا کاهش کارایی عضلات پا خواهد شد.

پوشیدن هر روزه ی این نوع کفش ها فشارهای وارده بر پا مخصوصا ساق پا را افزایش 
می دهد و ممکن است باعث بروز درد پا و کمر شود.

تنهایی غذا خوردن
احساس تنهایی تأثیرات منفی بر سلامتی انسان به جای می گذارد. داشتن دوست و 
برقراری رابطه و تعامل با دیگران بر سلامت انسان تأثیرات مثبتی به جای می گذارد و به 

فرد شانس داشتن یک زندگی طولانی تر را هدیه می کند.
سعی کنید به جای غذا خوردن بر روی میز کارتان، با دیگران و دور یک میز غذا بخورید 

و صحبت کنید.
نداشتن زنگ تفریح

حتی حواسپرتی مختصر در حین انجام یک کار طولانی مدت، به طور چشمگیری توانایی 
فرد در انجام آن کار و تمرکز او را افزایش می دهد.

پس از چند ساعت کار، برای مدت کوتاهی هم که شده از اتاق کارتان بیرون رفته و در 
محوطه ی آزاد مثل حیاط و یا بیرون از اداره قدم بزنید.

راه رفتن در هوای آزاد و در طبیعت )مثل کنار باغچه و یا پارک( سبب بهبود اوضاع 
ذهنی و سیستم عصبی می شود. حتی نگاه کردن به یک درخت و یا گل هم می تواند 

بسیار مفید باشد.

ماسک های گیاهی جایگزین بوتاکس 
یک متخصص آسیب شناسی و مدرس طب اسلامی ایرانی  بیان کرد: ماسک زیتون و 

روغن آن تاثیر شگفت انگیزی در از بین بردن چین و چروک های پوست دارند.
دکتر حسن اکبری گفت: چین و چروک در پوست تا حدی طبیعی است و به مرور زمان 
و بالا رفتن سن ایجادمی شود اما گاهی این چین و چروکها به صورت غیر عادی و بیمار 

گونه در حال افزایش است که بایدعامل اصلی آن را شناسایی کرد و از بین برد. 
وی درباره علل پیری زودرس بیان کرد: تغذیه نامناسب، هوای آلوده، کلر موجود در آب، 
نداشتن خواب منظم، استرس، نرسیدن مواد لازم از قبیل مس، آهن به بدن و ورزش 

نکردن منجر به پیرری زودرس پوست می شوند. 
وی ادامه داد: یکی از داروهایی که به جای بوتاکس می توان استفاده کرد مصرف منظم 
زیتون است. در کنار وعده های غذایتان حتما زیتون بخورید و روغن زیتون و کنجد و 
حیوانی را جایگزین روغن نباتی کنید چون این روغنها چین و چروک را به تاخیر می اندازند.

 وی اظهار داشت: ماسک زیتون تاثیر به سزایی در جلوگیری از پیشرفت چین و چروکها 
دارد. برای تهیه این ماسک زیتون را ریز رنده کرده و شبها روی چین و چروکهای صورت 
قرار دهید.  اکبری در پایان خاطرنشان کرد: استفاده از کرم رازیانه در شب قبل از خواب 
برای پوست بسیار مفید می باشد.  همچنین ماسک روغن زیتون با عصاره خیار را برای 
تقویت سلولهای پوستی و آبرسانی به آنها و از بین بردن چین و چروکهای صورت توصیه 
کرد، برای استفاده از این ماسک کافی است یک خیار متوسط را با پوست ریز رنده کنید 
و آن را با یک قاشق روغن زیتون بودار طبیعی ترکیب کرده و هر شب روی پوست خود 

قرار دهید.

مهم ترین منبع تأمین کننده ویتامین D کجاست؟ 
پوست گوسفند Saay به دلیل نوع بافت آن ویتامین D زیادی را از اشعه خورشید چذب 

پوست خود می کند.
ویتامین D سبب استعلام و سلامت استخوان های بدن و دندان افراد می شود و این نوع 
ویتامین علاوه در آفتاب در گوسفندان و حتی Saay موجود است.  ریچارد ملانبری از 
دانشگاه ادینبورگ می گوید ویتامین D سبب تولیدمثل بهتر پستانداران به ویژه گوسفندان 
وحشی است و گوشت این نوع از گوسفندان سرشار از این ویتامین مهم هست.  یافته های 
حاکی از آن است که پوست پستانداران طوری ساخته شده است که نور آفتاب را به 
ویتامین D تبدیل می کند و این ویتامین برای زاد و ولد گوسفندان مفید و مؤثر است. 
باید اشاره کرد که کمبود ویتامین D سبب ضعف سیستم ایمنی بدن و بروز بیماری های 
التهابی است.  ملانبری در ادامه می گوید که پوست گوسفند Saay طوری است که به 
وسیله نور آفتاب ویتامین D بیشتری تولید می کند.  گفتنی است رابطه مستقیمی بین 

پوست پستانداران و ویتامین D و همچنین سلامت بلندمدت جسمانی دارد.

"تراتوژن"سلامت کودکتان را به خطر می اندازد 
یک کارشناس ارشد روانشناسی بالینی بیان کرد: استرس تراتوژن استرسی است که 

می تواند حیات و سلامت کودکتان را با خطر مواجه کند.
مرتضی مشایخی ، با اشاره به اهمیت توجه به تراتوژن ها گفت: تراتوژن ها همان عوامل 
محیطی هستند که برروی سلامت جنین اثرات منفی دارند همچون استرس، غم، نگرانی 
و عدم آرامش و ... که جزء عوامل روحی روانی هستند.  مشایخی ادامه داد: البته، برخی 
داروها، توتون، شرایط جسمی مادر و ... نیز تراتوژن هایی هستند که در دسته عوامل غیر 
روحی و روانی قرار دارند و تمام عوامل ذکر شده در هفته نهم تا پایان دوره بارداری 
بیشرین تاثیرات منفی را بر جنین می گذارند.   این کارشناس در تشرییح برخی اثرات 
تراتوژن ها گفت: این عوامل آسیب زا می توانند باعث بروز بسیاری از عوارض همچون برخی 
سندرومها، اختلالات رشد و نارسایی در جنین شوند.  وی در بخش پایانی خاطرنشان کرد: 
به خانم های باردار توصبه می شود به شرایط روحی خود بیشتر توجه کنند و این مورد را 
دست کم نگیرند چرا که عوامل روانی منفی مانند استرس نه تنها باعث اختلال در رشد و 

نارسایی جنین، بلکه می تواند باعث فقط جنین نیز شود.

این 10 ماده غذایی را در فریزر نگهداری نکنید 
برخی مواد غذایی به دلیل یخ زدن یا قرار گرفتن مدتی نسبتا طولانی در فریزر خاصیت 

خود را از دست می دهند و در برخی موارد مضر می شوند.
 اشتیاق به خوردن مواد غذایی تازه و فصلی بودن بسیاری از مواد غذایی ها و میوه ها باعث 
می شود، افراد بخواهند برخی از غذاها را در فریزر نگه دارند تا از این طریق بتوانند آن ها را 
تازه مصرف کنند. اما توجه به این نکته مهم است که نگهداری مواد غذایی مختلف متفاوت 
است و نمی توان همه مواد را برای تازه ماندن در فریزر گذاشت. در واقع مدت زمانی که 

غذاها برای یخ زدایی نیاز دارند با هم متفاوت است. 
برخی از مواد عذایی سرشار از آب هستند و به همین دلیل به سرعت یخ می زنند اما 
یخ زدن آن ها موجب پارگی دیواره سلولی آن ها و در نهایت پلاسیدگی و خارج شدن از 
حالت اصلی آن ها می شود. از این طریق آن ها طعم، عطر و رنگ خود را از دست می دهند.

اما یخ زدن ترشیجات به این علت که دیواره های سلولی آن ها از هم جدا است، مشکلی 
ایجاد نمی کنند. 

علاوه بر این، یخ زدن گوجه فرنگی تازه اگر بعد از آن تنها برای پخت استفاده می شود، 
بلامانع است اما اگر قصد خوردن و استفاده خام از گوجه فرنگی دارید به هیچ وجه آن را در 

فریزر نگه ندارید زیرا حالت، طعم و انسجام خود را از دست می دهد.
 در اینجا به 10 ماده غذایی اشاره می کنیم که نباید آن ها را در فریزر بگذارید، زیرا بعد از 

یخ زدن حالت سفتی انسجام و گاهی اوقات طعم و عطر خود را از دست می دهند.  
گفتنی است؛ اگر بعد از فریز کزدن این مواد قصد پختن آن را داشته باشید، ممکن است 

این مشکلی بوجود نیاید.
1- کرفس2-کاهو3-خیار4-انواع سبزیحات خوراکی همچون شاهی، تربچه و غیره

5-سیر و پیاز6-روغن زیتون7-سیب زمینی8-عسل9-شیر، ماست و پنیر10-غذاهای 
سرخ شده
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محققان پارک علم و فناوری مازندران موفق به ساخت فیلترهای سرامیکی اسفنجی قابل 
استفاده در صنایع ریخته گری شدند.

علی معتمدزادگان رئیس پارک علم و فناوری مازندران با اعلام این خبر گفت: فیلترهای 
سرامیکی اسفنجی در مواردی که نیاز به جذب ناخالصی ها است، کاربرد دارند.

وی مزیت مهم این محصول را کیفیت بالای فیلتراسیون بویژه برای آلومینیوم دانست و افزود: 
در کنار تکنولوژی ساخت، همچنین عمده مواد اولیه این محصول از داخل ایران تأمین می شود و 

از این رو قیمت تمام شده محصول در مقایسه با نمونه خارجی ارزان تر است.
رئیس پارک علم و فناوری مازندران گفت: با تولید این محصول ایران پس از کشورهایی چون 

آمریکا، چین و جمهوری چک به عنوان کشور دارنده این تکنولوژی شناخته خواهد شد.
وی یادآور شد: این درحالی است که نیاز داخلی صنعت ایران سالانه 12 میلیون قطعه است 

که این شرکت در آینده قادر است تا نیمی از این نیاز را تأمین کند.  

انجام نخستین پیوند سر به میمون 

ابداع آزمایش خون برای تشخیص نیاز به مصرف آنتی بیوتیک در عفونتها

ظرفیت ذخیره سازی اطلاعات مغز 10 برابر تصورات پیشین

یکی از مسائلی که درمان عفونت های تنفسی را برای پزشکان 
مشکل ساخته، کمبود آزمون های تشخیصی برای تعیین 
ویروسی یا باکتریایی بودن عامل بیماری زاست؛ اکنون محققان 
دانشگاه دوک یک آزمایش طراحی کرده اند که می تواند دلیل 
اصلی عفونت را تعیین کند تا آنتی بیوتیک مناسب تجویز شود.

 تیمی از متخصصان ژنومیک و بیماری های عفونی آزمایشی 
موسوم به نشانه های ژنی را طراحی کرده اند که شامل الگوهایی 
برای نمایش خاموش یا روشن شدن ژن ها در بیمار است. نتایج 
از نمونه کوچکی از خون قابل دستیابی بوده و می تواند نشان 
دهد که سیستم ایمنی بدن با چه نوع عفونتی در حال مبارزه 

است.
آنتی بیوتیک ها باکتری را درمان می کنند اما قادر به انجام این 
کار بر روی ویروس ها نیستند. از این رو، تشخیص بین دلایل 
مختلف بیماری در ارائه درمان مناسب به بیمار بسیار اهمیت 

دارد و می تواند یک پیش آگهی از وضعیت بیمار ارائه کند.

پزشکان از اطلاعات زیادی برای دستیابی به یک تشخیص 
درست استفاده می کنند اما با فرآیندهای تشخیصی کنونی، 
هیچ راه درست یا دقیقی برای تمایز قائل شدن میان دو پاتوژن 
وجود ندارد. به گفته محققان، حدود سه چهارم بیماران در 

نهایت آنتی بیوتیک دریافت می کنند، حتی اگر عفونت آن ها 
ویروسی باشد. استفاده بیش از حد از آنتی بیوتیک می تواند 
خطرات سلامتی را برای بیمار و هم برای سایر افراد به همراه 
داشته باشد. این کار می تواند منجر به مقاومت آنتی بیوتیکی 
شود که ممکن است مشکلات جدی سلامت را در آینده به 
همراه داشته باشد. عفونت های ویروسی معمولا بدون نیاز به 

دارو و تنها با مصرف مایعات و استراحت درمان می شوند.
آزمایش جدید به دنبال نشانه های ژنتیکی در نمونه خون 
بیماران گشته تا باکتریایی یا ویروسی بودن پاتوژن عامل بیماری 
را تعیین کند. محققان دریافتند که این آزمایش در طبقه بندی 
بیش از 300 بیمار مبتلا به آنفلوانزا، سرماخوردگی ساده یا 
عفونت های استرپتوکوکی از دقت 87 درصد برخوردار است. 
با کشف جدید، تجویز مناسب آنتی بیوتیک برای جلوگیری از 
مصرف بیش از حد آن و ظهور ابرمیکروب های مقاوم به درمان 

برای پزشکان ساده تر خواهد شد.

دانشمندان با بررسی ظرفیت سیناپس های مغزی دریافتند که توانایی تقریبی ذخیره اطلاعات در مغز بیش از 10 برابر محاسبات گذشته است.

به گزارش سرویس علمی ایسنا منطقه خراسان، در این مطالعه دانشمندان ظرفیت تقریبی هر سیناپس مغزی را حدود 4.7 بایت تخمین زده اند.
محققان با جمع بندی توان کلی سیناپس های مغزی به عدد شگفت انگیز یک پتابایت معادل 20 میلیون قفسه چهار کشویی پر از اطلاعات 
نوشتاری رسیدند. دانشمندان آمریکایی به منظور درک بهتر ظرفیت یک پتابایتی مغز با تبدیل این عدد به اطلاعات دیجیتال، توانایی کلی مغز 
را معادل ذخیره تصاویر HD-TV به مدت تقریبی 13 سال برآورد کردند.پروفسور تری سجنوسکی، متخصص عصب شناسی و سرپرست این 
مطالعه اظهار کرد: شگفت انگیزترین قابلیت مغز، توانایی ذخیره این حجم عظیم از اطلاعات در عین کم مصرفی است. وی در ادامه افزود: دانشمندان 

امیدوارند تا با مطالعه بر روی ساختار پیچیده مغز، گامی در جهت پیشرفت علوم رایانه ای و افزایش راندمان مدارهای الکترونیکی بردارند.
پژوهشگران در این مطالعه همچنین موفق به کشف عملکرد مختلف سیناپس های مغزی شدند، بطوری که سیناپس های بزرگتر علاوه بر تاثیر 

در فعالیت سایر نورون ها باعث تحریک سیناپس های کوچکتر مجاور نیز می شوند.

ضد عفونی کردن تخم بلدرچین
 با 2 ماده گیاهی

محققان ایرانی موفق شدند روشی را برای ضد عفونی کردن تخم بلدرچین ارائه کنند که 
هیچگونه ضرر و سمیتی برای این پرنده نداشته باشد.

بهامین حکمت، برگزیده رتبه دوم کشاورزی و منابع طبیعی هفدهمین جشنواره جوان 
خوارزمی گفت: در دستگاههای جوجه کشی بلدرچین در مقیاس صنعتی، رطوبت و دمای 
زیاد محیط منجر به رشد و تکثیر میکروب های بیماری زا می شود که ضد عفونی کردن 

این تخم ها امری ضروری به نظر می رسد.
وی با بیان اینکه ضد عفونی تخم از تلفات جنینی و جوجه جلوگیری می کند، افزود: در 
حال حاضر برای ضد عفونی کردن تخم بلدرچین از گاز فرمالدئید، استفاده می شود که 
بدین وسیله مشکلات زیادی برای پرنده به وجود می آید. وی ادامه داد: همچنین استفاده 
از این گاز، بر روی جنین بلدرچین تاثیر منفی می گذارد و  دراین صورت، بلدرچین هم 
گوشت کمتری خواهد داشت. به گفته حکمت، از همین رو  توانستیم از گیاهانی همچون 
»مرزنگوش« و »زنیان« به عنوان مواد طبیعی برای جایگزینی گاز فرمالدئید در ضد عفونی 
کردن تخم بلدرچین استفاده کنیم.وی عنوان کرد: استفاده از این دو گیاه به جای فرمالدئید 
برای ضد عفونی کردن، صرفه اقتصادی بالاتری خواهد داشت، زیرا گیاه زنیان گیاهی 
خودرو است و در عین حال، تخم این پرنده به صورت طبیعی ضد عفونی می شود.وی 
خاطر نشان کرد: استفاده از این مواد طبیعی هیچگونه مشکلی برای پرنده به وجود نمی 
آورد ولی در عین حال جوجه آوری در این پرنگان بیشتر خواهد شد.وی افزود: در حال 
حاضر جهاد کشاورزی یزد از این روش استقبال کرده و قرار است در مقیاس صنعتی از این 
دو ماده برای ضد عفونی کردن تخم بلدرچین استفاده شود.حکمت یادآور شد: این ماده 

طبیعی است و هیچگونه ضرری برای انسان نخواهد داشت.

ساخت فیلترهای سرامیکی اسفنجی
 توسط فناوران کشور

یک جراح ایتالیایی اخیرا در برنامه جنجال برانگیز خود 
برای پیوند سر انسان، مدعی شد که توانسته این جراحی را با 

موفقیت بر روی موش ها و یک میمون انجام دهد.
سرجیو کاناورو از گروه مدلاسیون عصبی پیشرفته تورین 
در ایتالیا ابتدا در سال 2013 به فکر این عمل جراحی افتاد. 
وی سپس در ماه سپتامبر 2015 از یک داوطلب جوان برای 

این عمل خبر داد.
والری اسپیریدونوف 30 ساله از یک شرایط ژنتیکی از بین 
برنده عضلات موسوم به بیماری وردنیگ هوفمان رنج می برد.

برای این عمل جراحی خوفناک، بدن اسپیریدونوف و 
اهداکننده او باید تا دمای بسیار پایین سرد شده و سپس 

گردن و نخاع با یک چاقوی بسیار تیز به منظور کاهش آسیب 
به بافت ها بریده شود.

سر اسپیریدونوف پس از شست وشو با ماده ای شیمیایی 
موسوم به گلیکول پلی اتیلین که فشار سلول عصبی را حفظ 

می کند، بر روی بدن اهداکننده گذاشته می شود.
تحریک  مانند  دیگر  شیوه های  از  است  مدعی  کاناورو 
نخاع و بهره گیری از دستگاه فشار منفی برای ایجاد خلاء 
به منظور تشویق عصب سر برای اتصال به عصبهای درون 
نخاع اهداکننده در جهت ارتقای بهبودی استفاده خواهد کرد.

در کل این فرآیند، بیمار در حالت کمای ناشی از دارو برای 
چهار ماه باقی خواهد ماند تا ترمیم انجام شود.

کاناورو برای نمایش امکان پذیر بودن این فرآیند، آن را 
بر روی اجساد، موش ها و یک میمون انجام داده است. وی 
مدعی است در عمل جراحی میمون، سر تا منفی 15 درجه 
سانتیگراد سرد شده و این که حیوان بدون آسیب عصبی 
زنده مانده است. البته این میمون 20 ساعت بعد به دلایل 

اخلاقی کشته شد.
تاکنون هیچ یک از کارهای کاناورو از جمله جراحی وی بر 

روی موش ها و میمون در مجلات ثبت نشده است.
کاناورو که قصد دارد نخستین پیوند سر انسان را در سال 
2017 عملی سازد، مدعی است که این کار را برای کمک به 

افراد کاملا معلول ادامه خواهد داد. 

جراحی لوزه ها برای چه کسانی
 توصیه می شود؟ 

یک فوق تخصص گوش و حلق وبینی بیان کرد: اگرچه لوزه ها بخشی از سیستم 
ایمنی بدن به حساب می آیند اما درمان گلودردهای مکرر و شدید، مستلزم انجام جراحی 

تانسیلکتومی  است.
دکتر محسن نراقی گفت: لوزه ها جزو سیستم لنفاوی و عضو دفاعی بدن هستند که 
لازم است تا زمانی که مشکل مهمی ایجاد نکردند از بدن خارج نشوند. اما گاهی مشکل 
لوزه باعث مشکلات تنفسی در هنگام خواب می شود که در این صورت باید مورد بررسی 

قرار گیرد. 
وی در ادامه افزود: مشکلات تنفسی در هنگام خواب، به خصوص در کودکان باعث 
بسته شدن مجرای تنفسی می شود به طوری که ران تنفس با بیانی در هنگام خواب 
بسته می شود و این عمل زمانی اتفاق می افتد که عموماً لوزه ی سوم که در پشت بینی 
قرار گرفته است بزرگتر از حد معمول باشد که در این صورت باعث بسته شدن لوزه های 

دیگر می گردد. 
وی اظهار داشت: کودکانی که لوزه سوم آنها بزرگ است و مانع از تنفس طبیعی با بینی 
هنگام خواب می شود باید جراحی شوند. از شایع ترین علائم آن خوابیدن کودک با دهان 
باز است تنفس دهانی هنگام خواب صورت بگیرد و این عامل هم می تواند با خُرخُر هم 
می تواند بی صدا باشد که در هر 2 صورت به علت این که کودک در طول خواب شبانه 
با دهان باز تنفس کرده و خواب شبانه با دهان باز تنفس کرده و خواب راحتی نداشته، 
باعث مشکل شود و این مشکلات در طولانی مدت عوارض طولانی مدت و همیشگی 
را در پی خواهد داشت چرا که می تواند منجر به تغییراتی در فک و صورت آن ها شوند. 
جفت شدن دندان ها مختل شده و کام این افراد گود می شود که در بزرگسالی مجبورند 

دندان هایشان را ارتوندسی کنند. 
وی افزود: اکثر ارتودنسی هایی که در افراد بزرگسال و انجام می شود ریشه در مشکلات 

تنفسی و بزرگی لوزه در کودکیشان دارد.
 وی خاطرنشان کرد: براساس یک سری باورهای غلط در رابطه با جراحی نکردن لوزه 
بزرگ در کودکی باید افزود: هرچند که با بالا رفتن سن خود لوزه ای وی تحلیل خواهد 
رفت اما جراحی نکردن آن می تواند عوارض جبران ناپذیر داشته باشد چرا که بزرگی لوزه 
در کودکان روی رشد آنها، تأثیرات رفتاری در طول روز اثر خواهد گذاشت و کودکی با 
مشکلات تنفسی نتوانسته خواب راحتی داشته باشد یا بی حال و خسته و یا پیش فعال 
و کم تمرکز می شود که روی افت تحصیلی آنها تأثیر خواهد گذاشت و همچنین از 
مهمترین عوارض آن سینوزیت های مکرر و عفونت های مزمن گوش در بزرگسالی خواهد 
شد.  وی در پایان افزود: قدم اول برای کودکان که لوزه ی سوم آنها بزرگ است درمان 
دارویی است که در صورتی که طولانی نشده باشد و به حدی بزرگ نباشد که می توان با 
دارو مقدار آن را کنترل کرد و در غیر این صورت بهتر است یا مورد جراحی قرار گیرند و 

یا با روش درمانی جدید با امواج رادیو فرکانس آن را کاهش داد.

مواظب باشید با این حرکات ساده ناشنوا نشوید 
یک شنوایی سنج اظهار کرد: پاک کردن گوش با وسایل عادی مثل گوش پاک کن و 
شیرجه زدن در آب می تواند به طور قطع حوادث جبران ناپذیری را برای گوش داشته 

باشد.
دکتر مهدی اکبری در خصوص آسیب های وارده به پرده گوش گفت: آسیب دیدگی یا 
پارگی پرده گوش علل متعددی دارد که از جمله آنها می توان به ترشحات مایعات داخل 
گوش، شنیدن صداهای انفجاری، شیرجه زدن در آب و وارد شدن اشیاء خارجی به داخل 
گوش اشاره کرد.  وی ادامه داد: بسیاری افراد برای پاک کردن گوش خود از گوش پاک 
کن یا حتی مواد استفاده می کنند همچنین شنیدن صداهای انفجاری که در نزدیکی فرد 

رخ می دهد می تواند موج شدیدی را وارد گوش کرده و به پارگی پرده گوش بیانجامد. 
وی تصریح کرد: تغییرات ناگهانی فشار بین گوش داخلی و گوش خارجی نیز از دیگر 
عوامل پارگی پرده گوش هستند.  همچنین هنگامی که گوش دچار عفونت می شود، 
عفونتها تجمع یافته و به پرده گوش آسیب جدی وارد می کند) با توجه به اینکه مقدار 
عفونت اهمیت زیادی ندارد چرا که ممکن است عفونت کم باشد اما مدت زمان حضور آن 
در کنار پرده گوش طولانی باشد(.  اکبری درباره روش های تشخیص پارگی پرده گوش 
خاطرنشان کرد: تشخیص این عارضه برعهده پزشک است اما گاهی وجود ترشحات 

چرکی مانع از دید درست پزشک جهت تشخیص پارگی پرده گوش می شود.

وابسته شدن به داروهای شیمیایی به واسطه مضرات آن، از دغدغه های جدی و رایج میان 
بیشتر افراد جامعه است. به همین دلیل برخی ترجیح می دهند برای درمان بیماری های خود 
از طب های فشاری، سوزنی و سنتی یا گیاهی کمک بگیرند و اتفاقا با مشاهده آثار مثبت، به 

دیگران توصیه می کنند از این روش ها برای حل مشکل خود بهره ببرند.
سازمان بهداشت جهانی )WHO( مهم ترین دلیل قانع کننده برای توسعه و ترویج بنیادی 
طب سنتی را استفاده از روش های قابل قبول، امن و دارای توجیه اقتصادی عنوان می کند. 
به همین دلیل در سال 1978، بیانیه ای در زمینه طب سنتی منتشر کرد که طی آن طب 
سنتی را چنین معرفی می کند:  طب سنتی، مجموعه تمامی علوم نظری و عملی است که 
در تشخیص طبی، پیشگیری و درمان بیماری های جسمی، ذهنی یا ناهنجاری های اجتماعی 
به کار می رود و به صورت گفتاری یا نوشتاری از نسلی به نسل دیگر انتقال یافته باشد. دکتر 
سیدمهدی میرغضنفری، متخصص طب سنتی درباره اهمیت و جایگاه این طب در ایران 
می گوید: »طب سنتی با قدمت چند هزار ساله یک مکتب پزشکی کامل است که نگرش کلان 
و بنیادینی نسبت به بدن و سلامت دارد، به طوری که نسبت به حفظ سلامت و درمان انسان ها 
به شیوه طبیعی با استفاده از روش های ارزان قیمت و کم عارضه عمل می کند. با کمک این 
طب، افراد می توانند از ابتلا به بیماری ها پیشگیری کنند. طب سنتی به ما کمک می کند 
سبک زندگی خود را متناسب با وضعیت اقلیم، سن، مزاج و سایر عوامل موثر تنظیم کنیم. این 
طب معتقد است چون انسان جزئی از طبیعت است؛ بنابراین نجوم و روزهای ماه هر کدام بر 

سلامت و زندگی ما تاثیر دارند.«
طب سنتی در مقابل پزشکی

دکتر میرغضنفری در پاسخ به این پرسش که چرا پزشکان مدرن، بیماران خود را از مراجعه 
به متخصصان طب سنتی منع می کنند و بین طب سنتی و مدرن تعامل لازم وجود ندارد، 
می گوید: »دانشجویان پزشکی عمومی در دوران تحصیل خود با مباحث طب سنتی آشنا نمی 
شوند، به همین دلیل فارغ التحصیلان هیچ اطلاعی درباره آن ندارند. علاوه بر این، سوءاستفاده 
برخی غیرمتخصصان فعال در این حوزه با رویکرد تجارت، باعث بدبینی همکاران ما نسبت 
به این طب شده است. مخالفت آنها با طب سنتی به این دلایل اشتباه است.  توجه داشته 
باشید چند سالی است رشته طب سنتی در دانشگاه ها تدریس می شود و ده ها فارغ التحصیل 
رشته های پزشکی و داروسازی، تخصص خود را در این رشته زیر نظر وزارت بهداشت و معاونت 

طب سنتی وزارتخانه دریافت می کنند.«
داروهای شیمیایی یا گیاهی

این متخصص طب سنتی درباره استفاده همزمان داروهای شیمیایی و گیاهی می گوید: 
»در صورتی که فردی با بیماری خاص یا خطرناکی همچون دیابت، فشار خون یا اعصاب و 
روان مواجه و سال ها در حال مصرف داروهای شیمیایی باشد، مسلما وقتی به پزشک حاذقی در 
حوزه طب سنتی مراجعه کند، مصرف دارو را قطع نمی کند، چون بیماری فرد با کمک داروها 
تحت کنترل بوده است. طب سنتی نیز درمانش را با کمک اصلاح سبک زندگی، مزاج شناسی 
و داروهای طبیعی )در طب سنتی داروها هم با منشأ گیاهی و هم حیوانی استفاده می شوند( 
شروع می کند که معمولا تداخلی با داروهای شیمیایی فرد ندارند. چه بسا متخصصان طب 

سنتی با ارجاع بیمار به پزشکان طب رایج از آنها مشورت خواسته اند و نسبت به درمان بیماری 
با کمک داروهای شیمیایی در کنار داروهای گیاهی اقدام کرده اند.« چه نیازی به طب مدرن 
داریم؟ دکتر میرغضنفری در پاسخ به این پرسش که اگر طب سنتی این همه قوی است، پس 
فعالیت طب مدرن چه ضرورتی دارد، می گوید:  »نمی توان یافته های چند قرن طب رایج را 
نادیده گرفت و می توان در کنار طب سنتی از فواید آن نیز بهره مند شد. ضمن آن که اولویت 
دادن به طب رایج در برهه هایی باعث شده طب سنتی حدود دو قرن عقب بماند؛ به همین 
دلیل این طب برای هماهنگی با تغییرات جسمانی و سبک زندگی امروزی به زمان، نیاز دارد.  
دیگر نمی توان صرفا به آموزه های ابوعلی سینا و رازی اکتفا کرد. طب سنتی برای همه دردها و 
بیماری ها حرفی برای گفتن دارد. نگرش جامع و متفاوت طب سنتی به انسان باعث شده قوی 

تر از نگرش و تخصص طب رایج در شناخت بیماری ها عمل کند.«
تشخیص بیماری با کمک نبض

دکتر میرغضنفری درباره شناسایی بیماری فرد با کمک نبض به عنوان یکی از روش های 
تشخیصی در طب سنتی می گوید:  »تعداد اندکی از متخصصان چنین مهارتی دارند. در قرون 
گذشته چون پزشکان به تجهیزات و تکنولوژی روز مجهز نبودند، مجبور بودند توانایی های خود 
را در تشخیص بیماری ها افزایش دهند. تشخیص بیماری با کمک نبض یکی از این موارد 
است. طول، عرض، ارتفاع شریان، تواتر و نظم نبض از جمله شاخص های ده گانه ای هستند که 
متخصصان برای تشخیص بیماری از آنها کمک می گیرند. در گذشته برای تشخیص بیماری 
از روش هایی استفاده می شد که امروزه ما با کمک تکنولوژی هنوز نتوانسته ایم مانند آنها 

بیماری ها را دقیق تشخیص بدهیم.«
  مقایسه ای کوتاه بین طب سنتی و طب جدید 

- طب سنتی پیشینه ی چندین هزار ساله دارد، برخی تا 6000 سال را به استناد یافته های 
شهر سوخته برشمرده اند. طب جدید یا کلاسیک، سابقه نهایتا 400 ساله دارد.

- روش های درمانی در طب سنتی به اعتبار پیشینه ی کهن، آزموده شده هستند، اما در 
پزشکی کلاسیک پیوسته در حال دگرگونی اند. - طب سنتی کلی نگر است به عبارتی به تمام 
بدن نظر دارد و همه اعضا را اجزای پیوسته ی مرتبط با هم می داند و در درمان می کوشد کل 
بدن به عنوان یک واحد سلامت یابد، اما طب جدید جزیی نگر است، اگر جزیی از بدن بیمار 
شود، سعی در بهبود همان جزء دارد. یکی ازدلایل گرایش ها و تخصص های گوناگون در طب 
جدید نیز همین نکته است. - پایه ی داروها در طب سنتی گیاهان ، کانی ها و مواد طبیعی یا 
ترکیبی از آن هاست، اما داروها در پزشکی جدید عمدتا شیمیایی هستند. - یکی از عمده ترین 
پایه های معاینه ی بالینی ، تجویز دارو و نسخه پیچی در طب سنتی توجه به مزاج و طبیعت 
فرد است، اما درپزشکی جدید، مزاج و طبیعت جایگاهی ندارد. - در طب سنتی انواع جراحی 
انجام می گرفته است و پزشکی جدید در زمینه ی پیوندها و جراحی ها پیشرفت های شگرفی 
کرده است. - طب سنتی موید به تایید شریعت و مذهب است، آنگونه که طب اسلامی و طب 
شیعی وجود دارد که بر اساس تعلیمات قرآن کریم ، سنن نبوی و فرموده های امامان شیعه 
)علیهم السلام( تدوین شده است. - در طب سنتی، پیشگیری جایگاه ویژه ای دارد و آخرین 

راه را دارو و درمان می داند.

کشف شواهدی از سیاره نهم منظومه شمسی

دو دانشمند موسسه فناوری کالیفرنیا از کشف شواهدی مبتنی بر وجود سیاره نهم در 
منظومه شمسی خبر داده اند که 10 برابر جرم زمین است.

 کنستانتین باتیگین و مایک براون مدعی هستند که "سیاره X" در مداری بشدت بیضوی 
در 20 برابر فاصله نپتون یا 60 میلیارد کیلومتری خورشید گردش می کند و مدار آن 10 هزار 
تا 20 هزار سال زمینی است. بنا بر اعلام موسسه فناوری کالیفرنیا، این سیاره فرضی هنوز 
مشاهده نشده و موجودیت آن بر اساس مدلسازی ریاضی و شبیه سازی های رایانه ای بدست 

آمده از مدارهای شش جسم کمربند کویپر در خارج از منظومه شمسی فرض شده است.
این اجسام از مدارهای بسیار نامعمولی برخوردارند که دارای شیبی 30 درجه نسبت به 

صفحه دایرة البروج هستند. این دایره، محل سکونت هشت سیاره منظومه شمسی است که 
همگی در یک جهت هستند.

باتیگین و براون می گویند که این امر ممکن است در اثر وجود یک سیاره ناشناخته یا 
جرمی از اجسام کمربند کویپر باشد. البته فرضیه دوم رد شده زیرا بر اساس آن، کمربند باید 
صدها برابر بزرگتر از باور امروزی باشد. علاوه بر آن، حرکات سایر سیارات نمی تواند این پدیده 
را توضیح دهد زیرا مدارهای سیاره ای نسبت به یکدیگر بسیار نامنظم تر از آن هستند که باعث 

شیب و همترازی شوند.
محققان برای تعیین احتمال وجود یک سیاره دیگر، فرض را بر این گرفتند که این جسم 
دارای حضیض خورشیدی 180 درجه با سایر سیارات یا اجسام شناخته شده ناهماهنگ است. 
محاسبات آن ها نشان داد که یک سیاره نهم باعث ایجاد حالتی موسوم به رزونانس حرکت 
متوسط، شده که شش جسم کمربند کویپر را ثابت نگهداشته و از برخورد آن ها با یکدیگر 
جلوگیری می کند.  این دانشمندان علاوه بر توضیح شش جسم کویپر دریافتند که فرضیه 
آن ها همچنین ناهنجاری های مداری اجسام سدنا و VP113 2012 در این کمربند را توضیح 
داده و وجود اجسامی عمود بر دایرة البروج را در کمربند کویپر پیش بینی می کند که چهار 
مورد از آن ها در سه سال گذشته مشاهده شده اند.  محققان بر این باورند که وجود سیاره نهم 
می تواند با نشان دادن وجود یک هسته پنجم در کنار چهار مورد قبلی بینشی جدید در مورد 
منشأ منظومه ارائه کند. بر اساس نظریه ها، سیارات مشتری، زحل، اورانوس و نپتون با متراکم 
شدن گاز و غبار اولیه منظومه شمسی شکل گرفته اند. به گفته ستاره شناسان، هسته پنجم 
احتمالا توسط مشتری یا زحل به بیرون پرتاب شده تا سیاره نهم را شکل دهد که این توضیح 

می تواند نشانگر مدار عجیب آن نیز باشد. 
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این طوری رابطه تان را شاد کنید 
بسیاری از افراد، تمام توان خود را بکار می بندند تا انتخابی درست داشته باشند که 
منجر به ازدواجی موفق شود؛ اما مسئولیت اصلی بعد از ازدواج شروع می شود که 
نگهداری از این رابطه کاری آسانی هم نیست و مستلزم تلاش است. مهمترین مساله این 

است که چگونه رابطه ای شاد را تجربه کنیم.
  در این مطلب چند اصل ساده را نام برده ایم که می توانند در شاد ساختن و تداوم 
زندگی مشترک شما موثر باشند. روانشناسان با بررسی زندگی زوج های شاد این اصول 
را برداشت کرده اند. این زوج ها هم مشکلات و درگیری های را داشته اند، اما تفاوت در 

شیوه برخورد در آن ها بوده که زندگی شان را شاد ساخته است.   
* بپذیریم اختلاف بین زن و شوهر طبیعی است. این باور کمک می کند انرژی 
کمتری را صرف متقاعد کردن طرف مقابلمان کنیم. زوج های شاد می پذیرند که دیدگاه 
همسرشان همیشه با دیدگاه آنها یکسان نیست. آن ها به نیازهای همسر خود توجه 
می کنند، اما نیازهای خود نیز را فراموش نمی کنند. در هنگامی که اختلافی به وجود 
می آید، به جای اینکه سعی کنند مساله ای را به طرف مقابلشان بفهمانند، خودشان آن 
را درک می کنند. آن ها آماده شنیدن دیدگاه های کاملا متفاوت با دیدگاه های خودشان 
هستند. در نتیجه این زوج ها می پذیرند که اختلاف و نظرات متفاوت داشتن کاملا قابل 

قبول است، چرا که آن ها دو انسان مستقل هستند. 
 * حمایت متقابل به طرز قابل توجهی زندگی مشترک را شاد می کند. تشویق و 
حمایت شریک زندگی در شرایط خاص و بحرانی زندگی، یکی از اصولی است که رابطه 
بین زوج ها را بسیار بهبود می بخشد و زندگی را برای آن ها لذت بخش تر می سازد. 
زوج های شاد در صورت نیاز به همسرشان کمک می کنند که مسائل گذشته را به خوبی 

بررسی کند تا دیدی روشن نسبت به شرایط پیدا کند.   
* به جای متهم کردن شریک زندگی، زوج های شاد با هم مشکلات را حل می کنند. 
در هنگام بحران و مشکل، یکی از طرفین نقش قربانی را بازی نمی کند و سعی در 
سرزنش و گناهکار جلوه دادن شریک زندگیش را ندارد. آن ها هر کدام مسئولیت خود را 
می پذیرند و هر کدام سهم خود را به درستی انجام می دهند. خوشبختی و شادی حاکم 
بر زندگی آن ها اصل برنده-برنده است. آن ها انتخاب کرده اند که به جای اینکه به دنبال 
مقصر بگردند، مشکلات را با هم حل کنند و شاد باشند. در زندگی زوج های شاد، توازن، 

قدرت محسوس است. 
 * سعی در تغییر دادن طرف مقابل، فقط هدر دادن وقت انرژی است. زوج های شاد، 
شریک زندگیشان را با تمام نقاط قوت و ضعفی که دارد، می پذیرند. البته آنها بیشتر بر 
خوبی های شریک زندگی خود تاکید و در نتیجه با حس تحسین بیشتری نسبت نسبت 
به همسرشان نگاه می کنند. آن ها کمال گرا نیستند و به خوبی به این مساله آگاه هستند 
که خودشان نیز کامل نیستند. آنها نه تنها شریکشان را همانگونه که هست می پذیرند، 

بلکه همچنین به او کمک می کنند که پیشرفت کند. 
 * زوج های شاد، زمان هایی را برای با هم بودنشان اختصاص می دهند. در ابتدای رابطه 
این زمان ها صرف شناخت بهتر یکدیگر، تبادل ایده ها، اهداف و علاقه ها می شود. اما آن ها 
حتی با گذشت زمان، همچنان زمان هایی را با هم می گذرانند و به این ترتیب از رابطه 

خودشان می کنند. 
   * برای داشتن زندگی مشترک شاد، بهتر است از انتقاد کردن خودداری کنیم؛ حتی 
انتقادهایی که به آنها سازنده می گوییم. درست است که اجتناب از انتقاد سخت است، اما 
با مشاهده زندگی زوج های شاد به وضوح دیده می شوند که آن ها بیشتر بر نقاط قوت و 
جنبه های مثبت رابطه شان تاکید می کنند و کیفیت ها و توانایی های همسرشان را مرتبا 

به او گوشزد می کنند. 
 * ایجاد فضای امن برای مطرح کردن نظرات و همچنین داشتن حریم خصوصی از 
ملزومات یک زندگی شاد است. در زندگی های شاد، هر یک از طرفین می تواند آزادانه 
و بدون ترس از قضاوت یا سرزنش، نظراتش را بیان کند و از ترس ها و رویاهایش حرف 
بزند. در این حالت او خیالش از نظر حفظ حریم خصوصی اش آسوده است و همه این ها 

رابطه زوج ها را مستحکم تر می سازد. 
* همکاری در انجام وظایف مختلف، زندگی را لذت بخش تر می کند. لازم است که 
وظایف روزانه یا فصلی با همکاری زن و شوهر انجام می شود؛ البته بدون اینکه بخواهیم 
دقیقا میزان این همکاری را اندازه بگیریم. به این طریق هر کسی از بودن با شریک 
زندگیش لذت می برد. احساس تعهد یا وظیفه دارند، در کارها همکاری نمی کنند، بلکه 
آن ها به دلیل علاقه و عشقی که به همسرشان دارند و دوست دارند موجب شادی و لذت 

او شوند، همراه همسر خود هستند. 

معلم فرزندم اصلا خوب نیست ! 

 کمتر خانواده ای پیدا می شود که روی تربیت فرزندان خود حساسیت نداشته باشد 
اما همیشه داشتن حساسیت نشانه این نیست که در مورد رشد روانی فرزندانمان همه 
چیز را می دانیم. خانواده های زیادی هستند که از عدم پیشرفت تحصیلی نوجوانان خود 
گله می کنند و وقتی از آنها دلیل این موضوع را می پرسید همان جوابی را می دهند که 

فرزند نوجوانشان به آنها داده است.
 جواب هایی مثل »معلم فرزندم اصلا خوب نیست.«، »مدرسه فرزند نوجوان من 
شرایط استاندارد ندارد.« یا »همکلاسی های فرزندم او را اذیت می کنند.« و هزاران دلیل 
که به نوعی از عوامل بیرونی و خصوصا مدرسه ریشه می گیرد، اما جواب به این سوال که 
چرا با وجود تلاش های بی وقفه خانواده ها و هوش نسبی فرزندانمان، مدرسه باعث بروز 

ناسازگاری های جدی در آنها می شود، به تامل بیشتری نیاز دارد.
 متعصبانه از فرزندتان حمایت نکنید

فرزند شما از مدرسه بر می گردد و قیافه اش درهم است. از او می پرسید: »امتحانت 
چطور بود؟« او خیلی ناراحت به نظر می رسد. آنقدر نقشش را خوب بازی می کند که 
به سادگی از سوال اولتان می گذرید. نزدیکش می شوید و با ملایمت از او می خواهید 

دلیل ناراحتی اش را بیان کند.
 او در حالی که چهره مظلومی به خودش گرفته برای شما از معلم بداخلاق کلاسیش 
تعریف می کند که چندان دل خوشی از او ندارد. آن طور که فرزندتان تعریف می کند 
معلمش بین او دیگر بچه ها تفاوت می گذارد و آنقدر با او لج است که این آزردگی و کینه 

را روی نمره های فرزندتان انعکاس می دهد.  
به حرف های فرزندتان با دقت گوش می دهید و دلتان می گیرد. وقتی فرزندتان 
توانست شما را به خوبی تحت تاثیر بگذارد نوبت رو کردن برگه امتحانی می رسد. نمره 
افتضاحی که به دلیل کینه بین فرزند شما و معلمش بوده شما را خیلی متاثر می کند و 

اینجاست که جنگ بین شما و معلم فرزندتان همه چیز را خراب تر می کند. 
واقعیت همین چیزی است که برایتان گفتیم اما در این مواقع بهتر است مراقبت نوع 
حرف هایی که می زنید، باشید. هرگز با معلم فرزندتان مخالفت نکنید. مخالفت شما 
ممکن است با سکوت شما هم تایید شود حتی اگر حرفی به زبان نیاورید. مثلا خانواده 
ممکن است از معلم در حضور نوجوان انتقاد نکنند ولی مرتبا با مدیر یا مسئولان در 

مدرسه درباره اشکال های معلم حرف بزنند. 
البته گاهی ممکن است معلم فرزند شما با او منصفانه رفتار نکند ولی شما به عنوان 
والدین باید کمی پخته تر عمل و این مساله را طوری حل و فصل کنید که معلم از چشم 
نوجوان نیفتد و اقتدار او را دستکم نگیرد. با این کار شما توانسته اید تا حد زیادی به 
نوجوانتان یاد بدهید که خود او مسئول نمره های بدش است و نباید دیگران را مقصر 
بداند. هرگز مدرسه فرزندتان را در حضورش بی کفایت جلوه ندهید و با این کار به 

اختلاف های بین او و مسئولان مدرسه دامن نزنید.  
متعصبانه از فرزندتان حمایت نکنید

خانواده هایی هستند که فرزندان خود را به اطاعت از فرامین مدرسه مجبور می کنند 
و درواقع هرگز پای صحبت و احساس های فرزندانشان در رابطه با موضوع های مدرسه 

نمی نشینند .
 این خانواده ها نیز به اندازه خانواده هایی که در شکایت های فرزندانشان حامی  آنها 
هستند، در برزو مشکل های بین نوجوانان و مسئولان مدرسه مقصرند. این موضوع 
طبیعی است که فرزند و نوجوانتان در محیط مدرسه دچار ناسازگاری و اختلاف 
نظرهایی با مدیر، معلم و... شود اما نوع واکنش شما در این زمینه تاثیر زیادی در بهبود 

اوضاع دارد.
 متاسفانه در سال های اول شروع مقطع دبیرستان، معلمان آن طور که باید نیازهای 
دانش آموزان را تامین نمی کند و بیشتر روی نظم و انضباط آنها تاکید دارند تا 
موضوع های دیگر. معلمان مدرسه بی نقص نیستند و ممکن است معلم یک کلاس 
به دلیل حقوق کم یا یک درگیری خانوادگی استرس و فشار کاری اش را به فرزندتان 
منتقل کنند. در این مورد باید با مشاور مدرسه صحبت کنید و ترجیحا از فزندتان 
بخواهید مشکل خود را مستقیما با مشاور مطرح کند. مشاوران مدرسه می توانند واسطه 

خوبی در این مورد باشند و به عنوان یک میانجی خوب عمل کنند.

برخی از مردم خلاق تر از دیگرانند و به معنای واقعی 
کلمه همیشه پر از ایده های ناب هستند ،در حالیکه 
بقیه به ندرت نشانه هایی از خلاقیت را بروز می دهند و 

یا هرگز خلاقیتشان را نشان نمی دهند. 
خلاقیت مهارتی است که می توانند اطلاعات پراکنده 
را به هم پیوند دهد، عوامل جدید اطلاعاتی را در شکل 
تازه ای ترکیب کند و تجارب گذشته را با اطلاعات 
جدید برای ایجاد پاسخ های منحصر به فرد و غیر 

متعارف، مرتبط سازد. 
توانایی ها و ویژگی های متنوع افراد خلاق ممکن 
است در سنین پایین بروز کند. خلاق بودن با این 
معنی نیست که شخص تمام این ویژگی ها و تواناییها 
را داراست. و از همه مهم تر این است که تواناییها و 
ویژگی های خلاق را می توان فعال کرد و پرورش داد. 
خصوصیات معلم می تواند به افزایش ابتکار و نوآوری 
در شاگردان بیانجامد. خصوصیات زیر معمولا به افراد 
پذیری،  انعطاف  روانی،  می شود:  داده  نسبت  خلاق 
بسط و گسترش، ابتکار، ارزیابی، تغییر، تخیل، پشتکار، 
کنجکاوی، ابزار عواطف درونی، تفکر مستقل، خود 

باوری مثبت، خطر پذیری، شوخ طبعی.
  خلاقیت می تواند به سادگی چنین تعریف شود: 
ایده هایی که در خدمت  به  برای رسیدن  ظرفیت 
یکی  خلاقیت؛  بنابراین  می گیرند.  قرار  هدف  یک 
از مهمترین منابع نو آوری است.خلاقیت در ایجاد 
نوآوری و پیشرفت و بهبود درزندگی کاری، اقتصاد 
و صنعت نقشی اساسی دارد.جای تعجب نیست که 
اغلب کارفرماها، به دنبال استخدام کارکنان خلاق در 
زمینه هایی هستند که بتوانند ایده ها و پیشنهادات 
موثرتری برای تولید و یا بهبود محصولات و خدمات 

و روشهای جدید ارائه بدهند.
 پروفسور مارتینسن و تیمش، هفت ویژگی برتر 
شخصیتی را برای افرادخلاق به شرح زیر تعیین کردند:

 هفت ویژگی شخصیت خلاق
1- جهت یابی قوی و چند جانبه_ افرادی با توانایی 
تصور بسیار قوی، بازیگوش و سرزنده ، با یک تمایل 
شدید به ایده های نو، توانایی مسئول و متعهد بودن 
، کسانی که توان ایجاد ارتباط و اتصال بین واقعیت 

و خیال را دارند.
 2- نیاز به اصالت _ وجود مقاومت در مقابل قوانین 
و تعهدات، دارای یک نگرش و رفتار سرکش، نیاز به 
انجام کارهایی که هیچکس دیگری انجام نمی دهد )یا 

توانش را ندارد(
 3- انگیزه _ وجود یک نیاز به اجرا و عمل، دارای 
هدف و انجام هدف گذاری، دارای نگرش و دیدگاه 
همراه با نوآوری، دارای استقامت برای مقابله با مشکلات

 4- جاه طلبی_ نیاز به تاثیرگذاری و موثر بودن در 
فعالیتها، مورد توجه و جذاب بودن، تشخیص داده شدن 

و کاملا مشخص بودن
برخی از مردم خلاق تر از   5- انعطاف پذیری_ 
دیگرانند و به معنای واقعی کلمه همیشه پر از ایده های 

ناب هستند.   
6- مقاومت پایین عاطفی_ دارای تمایل به تجربیات 
منفی عاطفی، بی تباتی بیشتر عاطفی در مودها و 
حالات احساسی و و پایین آمدن اعتماد به نفس در 

این  موقعیتها.
 7- جامعه پذیری پایین و معاشرتی نبودن_ دارای 
یک تمایل به اینکه خیلی محتاط و با ملاحظه نباشند، 
کله شق و لجباز هستند و اشتباه ها و خطاها را در 

ایده ها و کارهای دیگران پیدا می کنند. 
پروفسور مارتینسن می گوید: " از میان این هفت 
ویژگی شخصیتی، جهت یابی و انعطاف پذیری)ویژگی 

اول و پنجم(؛ فاکتورهایی هستند که بیشترین میزان 
هدایت به سمت تفکر خلاق را دارند؛ جهت یابی به 
نبوغ و هوش و استعداد مربوط است و انعطاف پذیری 
هم با بینش ونگرش و بصیرت شخص ارتباط دارد. 
را  انگیزشی  وفاکتورهای  تمایلات   ، ویژگی  بقیه 5 
توصیف می کنند که روی خلاقیت تاثیر می گذارند یا 
جرقه هایی بسوی خلاقیت می زنند!.. این هفت ویژگی 
شخصیتی ،با کنش و تاثیرمتقابل بر یکدیگر، نوع اجرا 
وعملکردِ شخص خلاق را مشخص می کند و برآن تاثیر 

می گذارد" .
  اگر ما به ایجاد اتصالات خنثي جدید، ادامه ندهیم، 
مغز شروع به خشک شدن مي کند و این آغاز اختلالات 

پیري است.
 ما از روش هاي عادي و از روي عادت فکر، براي 
نزدیک شدن با چالش هاي زندگي استفاده مي کنیم 
به  را در مغز  راه روش کارهاي یکنواختي  این  از  و 

وجود مي آوریم. در واقع مکانیسم مغز را براي تقکر با 
سیستم عملکرد کامپیوتري مجهز مي کنیم. اگر این 
مفهوم را بپذیریم که ذهن با خودآگاهي بر روي مغز 
عمل مي کند، مي توانیم درک کنیم که نیاز داریم نوعي 
انعطاف پذیري در مغز ایجاد کنیم تا انعطاف پذیري در 

ذهنمان هم شکل بگیرد.
 انجام بازي هاي فکري نه تنها راه فوق العاده اي براي 
حفظ هوشیاري ذهن به شمار مي رود، بلکه بخش هاي 
مختلف مغز را به کار مي گیرد. برخي از بازي هاي فکري 
نیمکره چپ و برخي نیمکره راست مغز را تحریک 
مي کنند. بیشتر ما در سیستم مدارس عمومي آموزش 
دیده ایم. صرفا عادات منطقي نیمکره چپ ما مورد توجه 
قرار مي گرفت. خواندن و نوشتن، بیشتر شکل هایي از 
کاربرد عددي و حسابي تفکر متوالي و ترتیبي را شکل 
مي داد. همچنین استدلال و تعقل، ویژگي تفکر نیمکره 

چپ مغز است.

 استفاده از نیمکره راست مغز، با پرداختن به هنر، 
ورزش، موسیقي یا شکل هاي دیگري از کلي نگري، 
توانایي در قضاوت و موقعیت و فاصله اشیا و شکل هاي 
صوتي آموزش، انجام مي گیرد. شما مي توانید، نیمکره 
راست مغز عمل بینش و بصیرت است و بینش همان 
شناخت ناگهاني جواب هاست. با پرورش و به کارگیري 
توانایي هایمان، براي بینش، فهم و بصیرت، راه هایي 

بالقوه براي شکل گرفتن نبوغ و استعداد گشوده ایم.
 دو ویژگی برای خلاق تر شدن
 1- شوخ طبعي و بذله گویي

خنده بهترین دارو است. علم ثابت کرده است که 
خنده ارگان هاي داخلي بدن را ماساژ مي دهد و هضم 
بهبود مي بخشد. شوخ طبعي  را  غذا و جریان خون 
همچنین آندرفین ها را در مغز رها مي سازد و در ما 

حس خوشي و سلامت ایجاد مي کند. 
تشخیص  و  شناخت  براي  توانایي  شوخ طبعي 
چیزهایي مضحک و بي معني و غیرمنطقي در هر 
شرایطي، و پذیرش آن است. شوخ طبعي توانایي براي 
این است که فرد خودش و دیگران را زیاد از حد جدي 
نگیرد و از روابط خشک و سرد حذر کند. حس شور و 
شادي به آرامش ذهن و انعطاف پذیري بیشتر کمک 

مي کند.
 اگر زندگي نوابغ را بررسي کنیم، مي بینیم که بیشتر 
آن ها شوخ طبع بوده اند افرادي چون: انیشتن، آلبریت 

شوایتزر، شوناردو داوینچي، شکسپیر، گوته و ...
 2- فکر بکر

فکر بکر عنصر دیگري است که یک ذهن خلاق را 
مي پروراند و کمک مي کند هر روز را با داستان هاي 
امیدوارکننده و روحیه بخش شروع کنید. داستان ها و 
افکاري که به شما روحیه مي بخشند و در طول روز 
شما را هدایت مي کنند و ذهن شما را در جایگاه رفیع و 

ممتازي قرار مي دهند.
 وقتي روح شما بهبودي مي یابد، توانایي شما براي 
درک کردن و دریافت راه هاي خلاق به طور گسترده 
افزایش مي یابد. و این جوهر نگرش خلاق است، علاقه 

براي رسیدن به افق هاي جدید.
 ذهن خلاق به انعطاف پذیري که موجب فکر بکر 
مي شود، نیاز دارد. فکر بکر نگرش هاي کودکانه از شور 
و نشاط و پذیرش زندگي را یادآور مي شود. به عبارتي 
به ما حس شادي و نشاط کودکانه و حس شور و 
خرمي دست مي دهد. پس روز خود را با این احساس 
شروع کنید در نتیجه هر چیزي که در مسیر شما قرار 
مي گیرد، شیرین خواهد شد و راه حل ها و توجیهات 
سخت ترین  در  حتي  شد،  خواهند  آشکار  خلاق 

چالش هاي زندگي.

خلاقیت و عوامل موثر بر خلاقیت 

فرمانده انتظامي شهرستان رباط کریم  خبرداد:

دستگیري  باند فعال شرکت هاي هرمي 
در رباط کریم 

فرمانده انتظامي شهرستان رباط کریم از دستگیري12نفر از اعضاي باند فعال شرکت هاي 
هرمي خبر داد. 

گفت:مأموران  پاشاکي  زاده  عبدالله  پلیس،سرهنگ  خبري  پایگاه  خبرنگار  گزارش  به 
کلانتري18پرند در پي فعالیت هاي اطلاعاتي و تحقیقات نامحسوس در سطح شهر موفق به 

شناسایي یک شرکت تازه تأسیس در قالب شرکت هاي هرمي شدند. 
وي افزود:مأموران انتظامي سریعاٌ با تشکیل یک تیم عملیاتي و هماهنگي مقام قضائي وارد 
محل شده و در بازرسي هاي انجام شده تعداد زیادي جزوه و سي دي هاي آموزشي ، 22دستگاه 
لب تاب و تلفن همراه که شماره تلفن مشتري ها در آنها ثبت شده بود کشف کردند. پاشاکي 
با اشاره به دستگیري 12 متهم در این رابطه گفت:متهمان دستگیر شده در بازجویي هاي 
پلیسي اعتراف کردند که براي عضوگیري و اعتمادسازي عضوها و قانوني جلوه دادن فعالیت 
هاي خود، شرایطي چون حسن اخلاق، اعتیاد نداشتن به موادمخدر و سیماي ظاهري مناسب را 
فراهم مي کردند که با هوشیاري مأموران شناسایي و پس از تشکیل پرونده، جهت سیر مراحل 
قانوني تحویل مرجع قضائي شدند. این مقام انتظامي در خصوص ماهیت شرکت هاي هرمي به 
شهروندان گفت:شرکت هاي هرمي در پوشش شرکت هاي ساختماني اقدام به عضو گیري کرده 
و سپس کار خود را تغییر داده و در قالب سرمایه گذاري با سودهاي کلان به میدان آمده و در 
روش پدیده بازاریابي شبکه اي ناسالم یا "دسیسه هرمي" با بکارگیري شیوه هاي رواني، افراد را 
به خرید محصولاتي که به آنها نیاز ندارند مجبور کرده و این تصور را در آنها ایجاد مي کنند که 

مي توانند در مدت کوتاهي ثروتمند شوند. 

مدیرکل گمرک قشم  خبرداد:
کشف  بیش ازدو کیلو طلای خارجی قاچاق در قشم 

مدیرکل گمرک قشم از کشف دو کیلو و 560 گرم طلای خارجی قاچاق به ارزش افزون بر 
سه میلیارد ریال توسط کارکنان گمرک مسافری این اداره کل خبر داد. 

حسین سعیدی روز پنج شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: حامل این محموله تلاش 
داشت با استفاده از ازدحام جمعیت در ساعت شلوغی خروج مسافر از جزیره قشم، اقدام به خروج 

طلاها از گمرک اسکله شهید ذاکری کند که با درایت کارکنان گمرک متوقف شد.
 وی اظهار کرد: به همراه این فرد 108 عدد النگو تک پوش در سایزهای مختلف، 36 عدد 
گردنبند و سینه ریز در اندازه های متنوع، سه عدد دستبند و دو جفت گوشواره طلا کشف 

شده است.
 سعیدی اظهار کرد: فرد متهم که در هنگام سفر دو نایلکس به همراه داشت، پس از عبور از 
گیت بارزسی به سالن ارزیابی گمرک وارد می شود و بلافاصله دو تن از ارزیابان گمرک به وی 

مشکوک شده و در بازرسی از وی، این میزان طلا کشف می شود.
 وی یادآوری کرد: متهم در اظهارات اولیه محتویات محموله خود را قطعات خودرو اعلام کرد 
ولی هوشیاری کارکنان گمرک مسافری اداره کل گمرک قشم، موجب کشف محموله قاچاق 

شده است.
 سعیدی با بیان اینکه پرونده فرد متهم در دست رسیدگی توسط مسئولان قضایی است، 
گفت: پس از کشف طلاهای قاچاق، محموله فرد متهم توقیف و مراتب کشف کالای ظن قاچاق 

به مراجع قضایی انعکاس یافت. 
بیش از شش هزار میلیارد ریال کالای قاچاق در 9 ماه سال جاری، توسط نیروهای دریابانی در 

آب های جزیره قشم کشف شده است.

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان مرکزی :

عامل برداشت غیرمجاز از حساب بانکی در 
خمین دستگیر شد 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان مرکزی گفت: شخصی که با سوء استفاده ازاعتماد 
یکی از همکاران خود اقدام به برداشت غیر مجاز ازحساب بانکی وی می کرد در خمین شناسایی 

و به چنگال قانون افتاد. 
به گزارش پایگاه پلیس، سرگرد مصطفی نوروزی افزود: یکی از شهروندان خمین شکایتی 
مبنی بر برداشت غیر مجاز از حساب بانکی داشت که موضوع در دستورکار پلیس فتا قرار گرفت. 
 وی اظهارکرد: در بررسی های اولیه توسط کارشناسان این پلیس مشخص شد، برداشت 
ها عمدی و به صورت خرید شارژ تلفن همراه بوده است. سرگرد نوروزی بیان کرد: در ادامه 
روند پیگیری پرونده و با بررسی های فنی و پلیسی، متهم شناسایی و مشخص شد این سارق 
با سوء استفاده از اعتماد همکارش به این عمل مجرمانه دست زده است. وی بیان کرد: متهم 
پس از انجام تحقیقات به همراه مستندات موجود برای صدور قرار قانونی به دادسرا معرفی شد. 

شهرستان خمین در جنوب استان مرکزی 110 هزار نفر جمعیت دارد.

فرمانده انتظامي شهرستان گرگان  خبرداد:

دستگیری  سارق حرفه اي  در گرگان 
فرمانده انتظامي شهرستان گرگان از دستگیري سارق 
این  در  انواع سرقت  فقره  با 50  محتویات داخل خودرو 

شهرستان خبر داد. 
 سرهنگ شعبان غربا در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس، در تشریح این خبر گفت: در پي وقوع سرقت هاي 
متعدد لوازم داخلي خودرو در سطح شهرستان، ماموران 
اجراي گشت هاي  با  انتظامي  یگان هاي  و  آگاهي  پلیس 
محسوس و نامحسوس هدفمند پلیسي و تحقیقات ویژه، 
موضوع شناسایي و دستگیري سارقان را در دستور کار خود 

قرار دادند. 
وي افزود: با پیگیري هاي لازم و انجام تحقیقات گسترده 
هنگام   ،13 کلانتري  انتظامي  گشت  ماموران  میداني 

گشت زني در محدوده خیابان شهداء، به فردي که در حال 
سرقت از داخل یک دستگاه خودروي سواري بود برخورد 

کرده و بلافاصله براي دستگیري وي اقدام کردند. 
سرهنگ غربا تصریح کرد: متهم با مشاهده ماموران سعي 
کرد با رها کردن تجهیزات مسروقه از محل بگریزد که این 
امر با سرعت عمل ماموران ناکام مانده و متهم در همان محل 

دستگیر شد. 
وي ادامه داد: خودرو مذکور تحویل صاحبش داده شد و 
تعدادي ابزار آلات سرقت، از قبیل اسپري گاز اشک آور، کارت 
خودرو سرقتي و مدارک شناسایي در بازدید بدني از متهم 

کشف شد. 
این مقام انتظامي افزود: متهم پس از بازداشت به کلانتري 

منتقل شده و پس از تحقیقات تکمیلي در نهایت به جرایم 
متعدد خود مبني بر 50 فقره سرقت تجهیزات و لوازم داخلي 

خودرو اعتراف کرد. 
فرمانده انتظامي شهرستان گرگان در پایان با بیان اینکه 
متهم با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل قانوني به مقام 
قضائي معرفي شد، از مردم خواست خودرو خود را به انواع 
تجهیزات هشدار دهنده و بازدارنده سرقت مجهز کرده و از 
قرار دادن اشیاي قیمتي خود در داخل خودرو خودداري 

کنند. 
محض  به  شهروندان  کرد:  خاطرنشان  غربا  سرهنگ 
مشاهده افراد مشکوک و اتومبیل هاي رها شده، موضوع را در 

سریع ترین زمان از طریق تلفن 110 به پلیس اطلاع دهند.

فرمانده یگان ویژه استان همدان  خبرداد:

دستگیري سارقان مسلح بانک در کمتر از 2 ساعت 

در عملیات مشترک پلیس بم و زاهدان: 

پسر بچه هشت ساله از چنگال آدم ربایان آزاد شد 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان مرکزی :

22سارق در استان مرکزی دستگیر شدند 

فرمانده یگان ویژه استان همدان از دستگیري دو سارق 
مسلح توسط کارکنان این فرماندهي در کمتر از 2 ساعت 

خبر داد. 
سرهنگ محمد مراد حسن آبادي   در گفت و گوي 
با خبرنگار پایگاه خبري پلیس در خصوص  اختصاصي 
جزئیات این دستگیري که با موفقیت و در مدت زمان کمتر 
از 2 ساعت انجام شد، گفت: براساس اعلام معاونت عملیات 
استان در اولین ساعات شروع کاري روز چهارشنبه، دو نفر 
وارد یکي از شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران در یکي 
از شهرک هاي تابعه همدان شده و پس از تهدید با سلاح 
کمري، مبلغ پنج میلیون و نهصد هزار تومان وجه نقد را 

سرقت و با موتورسیکلت از محل متواري مي شوند. 
وي افزود: به گفته شاهدان عیني این دو سارق که از قضا 
برادر بودند در خیاباني دیگر از هم جدا و یکي از آن ها به 

همراه پول سرقت شده با خودروي رنو مسیر خود را ادامه 
مي دهد.  فرمانده یگان ویژه استان همدان در خصوص 
نحوه دستگیري سارق اصلي توسط کارکنان یگان ویژه بیان 
داشت: با اطلاع از مشخصات خودروي رنو، اولین تیم مقابله 
کننده به سرپرستي جانشین یگان در محدوده خروجي 

جنوب شهر همدان مشغول گشت زني بوده که با مشاهده 
خودروي رنوي مورد نظر، اقدام به تعقیب آن نموده و پس از 
دقایقي تعقیب و گریز، فرد سارق که حامل کیف پول هاي 

سرقت شده بوده را متوقف و دستگیر مي کنند. 
لازم به ذکر است در بازدید انجام شده از این خودرو، یک 
قبضه سلاح کمري از نوع "برتا" به همراه تعداد قابل توجهي 

فشنگ نیز کشف شده است. 
فرمانده پلیس ویژه استان همدان با قدرداني از عملکرد 
ارزنده و قابل توجه همکاران خود، سرعت عمل به موقع و 
تیزبیني کارکنان یگان را عامل موفقیت در این مأموریت 
برشمرد و خاطر نشان کرد: مهمترین ارمغان و ره آورد این 
خبر، اطمینان خاطر مضاعف براي مردم شریف همدان و 
مسئولان اجرایي استان در راستاي برقراري نظم و امنیت 

است.

فرمانده انتظامي بم  از آزادي پسر بچه هشت ساله ربوده شده و شناسایي و دستگیري دو نفر از هم دستان آدم 
ربایان با همکاري پلیس زاهدان خبر داد. 

  سرهنگ محمد رضا فداء در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس ضمن تایید این خبر گفت: ماه گذشته 
در پي ربایش پسر بچه اي هشت ساله در یکي از بخش هاي شهرستان بم ،کشف این جرم در دستور کار پلیس 

قرار گرفت. 
وي گفت: از این رو ماموران پلیس آگاهي با انجام اقدامات اطلاعاتي سرانجام موفق به شناسایي محل اختفاء آدم 
ربایان در یکي از روستاهاي تابعه شهرستان زاهدان شدند.  سرهنگ فداء خاطر نشان کرد: تیم آگاهي این فرماندهي 
پس از هماهنگي هاي لازم با پلیس زاهدان به آنجا عزیمت و با هماهنگي قضائي محل اختفا آدم ربایان را محاصره 
کرد.  وي بیان داشت: در این عملیات ماموران ضمن آزادي گروگان، دو متهم زن که اقدام به نگهداري وي کرده 
بودند را دستگیر کردند.  فرمانده انتظامي بم در تشریح جزئیات وقوع آدم ربایي، افزود: دو فرد مسلح کودک هشت 
ساله را به اشتباه به جاي فرزند همسایه از درب منزل مي ربایند، این در حالي است که انگیزه آدم ربایي اختلافات 
مالي با همسایه خانواده اي که فرزندشان ربوده شده بود، عنوان شده است.  وي در پایان ضمن تشکر از همکاري 

مردم با پلیس یاد آور شد: تلاش براي دستگیري عوامل اصلي این آدم ربایي همچنان ادامه دارد.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان مرکزی، از دستگیری 22 سارق در این استان خبر 
داد. 

به گزارش روز پنجشنبه پایگاه خبری پلیس، سرهنگ سیامک قاسمی افزود: این سارقان روز 
چهارشنبه با اجرای طرح های مختلف قرارگاه مبارزه با سرقت در این استان دستگیر و 31 فقره 
انواع سرقت نیز کشف شده است. وی بیان کرد: تحقیقات تکمیلی از متهمان ادامه دارد و پس از 

تکمیل پرونده ها، متهمان به مقام های قضایی معرفی می شوند.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان مرکزی، سرقت های کشف شده را شامل منزل و 

اماکن، خودرو، موتورسیکلت، محتویات و لوازم خودرو اعلام کرد.
سرهنگ قاسمی اظهار کرد: توفیق پلیس استان در این عملیات در سایه همکاری و مشارکت 
خوب شهروندان به دست آمد و پلیس در تلاش برای ارتقاء امنیت اجتماعی از شهروندان می 
خواهد همواره همکاری خود را با نیروی انتظامی از طریق تلفن های 110 و 197 افزایش دهند. 
وقوع سرقت در 9 ماه امسال در استان مرکزی نسبت به مدت مشابه سال قبل شش درصد 
کاهش داشته و در این مدت هشت هزار و 843 فقره سرقت به وقوع پیوسته که 84 درصد این 

آمار معادل هفت هزار و 394 مورد کشف شده است.

رئیس پلیس آگاهي استان قزوین  عنوان کرد :

پلمب شرکت تولیدي کودشیمیایي تقلبي در قزوین 
رئیس پلیس آگاهي استان قزوین از پلمپ یک شرکت تولیدي کود شیمیایي تقلبي و 

کشف 3 هزار و 470 کیسه کودشیمیایي در این استان خبر داد. 
 به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس ، سرهنگ علي حسین حسیني نژاد  در تشریح 
این خبر گفت: در راستاي مبارزه با قاچاق و حفظ و حراست از سرمایه هاي ملي، برابر اخبار 
رسیده مبني بر تولید و توزیع خارج از شبکه کود شیمیایي قاچاق در حاشیه شهر قزوین 
جاده بوئین زهرا، موضوع به صورت ویژه در دستور کار ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز 

پلیس آگاهي استان قرار گرفت. 
وي با اشاره به شناسایي این کارگاه افزود: ماموران با اخذ حکم قضائي جهت بازدید به 
محل اعزام و در بازدید به عمل آمده از محوطه کارگاه سه هزار و 470 کیسه به مقدار 173 
هزار و 500 کیلوگرم انواع کودشیمیایي بسته بندي شده و فله و تعداد زیادي کیسه هاي 

متعلق به شرکت خدماتي حمایتي جهاد کشاورزي کشف کردند. 
این مقام انتظامي با بیان اینکه با نمونه برداري هاي صورت گرفته تقلبي بودن این کود 
شیمیایي ها تایید شد، تصریح کرد: این شرکت تولیدي با دستور معاون تعزیرات حکومتي 

استان پلمب و یک نفر نیز در این خصوص دستگیر و جهت سیر مراحل قانوني با تشکیل 
پرونده مقدماتي تحویل مراجع قضائي شد.  گفتني است ارزش ریالي کودهاي شیمیایي 

کشف شده حدود یک میلیارد و 800 میلیون ریال برآورد شده است. 
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رییس جمهوری انتخابات را آزمایش الهی برای همگان دانست 
و تصریح کرد: بزرگترین کار دولت یازدهم در سیاست داخلی، 
خبرگان  مجلس  و  اسلامی  شورای  مجلس  قانونمند  انتخابات 
رهبری در هفتم اسفند است و همه باید تلاش کنند نظر مقام 

معظم رهبری مبنی بر حضور پر شور همه ملت عملی شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی 
مدیران کل  و  معاونان  استانداران،  در همایش  پنجشنبه  صبح 
سیاسی و انتخابات و فرمانداران سراسر کشور، گفت: باید در این 
انتخابات، بی طرفی، عدم مداخله، اجرای مر قانون، امنیت کامل، 
رقابتی سالم و همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند؛ انتخاباتی 

پرشور و با نشاط، به نمایش گذاشته شود.
رییس جمهوری با تاکید بر اینکه باید بگذاریم خانه ملت آئینه 
ملت باشد، اظهار کرد: مجلس خانه ملت است؛ نه خانه یک جناح 
و دولت طرفدار جناح و حزب و کاندیدای خاصی نیست و با این 

وضعیت جهانی، باید بهترین ها به مجلس بروند.
رییس شورای عالی امنیت ملی تاکید کرد: همانطور که رهبری 
فرمودند مر قانون باید عمل شود؛ نه مر سلیقه و از وزرای کشور 
و اطلاعات خواسته ام مجدانه با شورای نگهبان همکاری و رایزنی 

کنند.
بررسی  زمان  روزها  این  افزود:  ادامه  در  جمهوری  رییس  
صلاحیت کاندیداهای انتخابات است و البته باید همه کاندیداها 
به دین و آیین خود متعهد و ملتزم به قانون اساسی و ولایت فقیه 
باشند اما آیا همه التزام آنان باید به همین مسایل باشد؛ پس محیط 
زیست، صنعت، توسعه، رفع رکود، بیکاری و رونق اقتصادی چه 

می شود؟
رییس  جمهوری با طرح این سوال که آیا امیرالمؤمنین علی )ع( 
هم زمانی که می خواستند حاکم و فرمانداری تعیین کنند، فقط به 
نماز شب خواندن، حضور او در نماز جماعت، پرداخت زکات و امثال 
اینها توجه می کردند و یا توانمندی، کاربلدی، مدیریت و فهم او از 
جامعه را نیز ملاک عمل قرار می دادند؟ اظهار کرد: اگر فقط عبادت 
و ایمان ملاک بود، چه کسی از قنبر در کنار امیرالمؤمنین )ع( برتر 

بود؟ چرا حضرت علی )ع( او را فرماندار نکردند؟
روحانی تصریح کرد: حضرت امیرالمؤمنین )ع( علاوه بر این 
نیز ملاک قرار  را  افراد  ویژگی ها، کارآمدی و سیاستمدار بودن 
می داد و حالا اگر آن فرد جایی اشتباه هم می کرد، حضرت او را 

مورد عتاب قرار می دادند.
به  این سوال که چرا آدرس غلط  با طرح  رییس  جمهوری 
مردم می دهیم و فقط التزام به دو اصل را ملاک قرار می دهیم، 
خاطرنشان کرد: میزان الحراره های انتخاباتی باید درست کار کند. 
در شرایط امروز منطقه، سیاست پیچیده جهانی و معضلات پیچیده 
پیش روی کشور که اداره امور را سخت تر از همیشه کرده است، ما 

باید بهترین ها را به مجلس شورای اسلامی بفرستیم.
روحانی گفت: ما هم به تبعیت از مقام معظم رهبری تأکید 
داریم که در بررسی صلاحیت ها باید مر قانون ملاک عمل باشد 

و نه مر سلیقه.
رییس  جمهوری که سخنانش با تشویق حاضرین حمایت و 
تایید می شد، ادامه داد: قانون اساسی برای یهودیان، زرتشتیان 
و آشوریان و ارمنی های کشورمان که جمعیت قابل توجهی هم 
ندارند، حق برخورداری از نماینده قائل شده که این هم خیلی خوب 
است، اما اکنون آیا ما باید یک جناحی در کشور را که جمعیت 
خود و هوادارانش به چیزی حدود 10 میلیون نفر می رسد، نادیده 

بگیریم؟ آیا باید قانون اساسی را اینگونه تفسیر و اجرا کنیم؟
روحانی اظهار کرد: مجلس شورای اسلامی نامش خانه ملت 
است نه خانه یک جناح؛ بگذاریم خانه ملت آیینه واقعی ملت باشد و 
متعلق به همه مردم. البته که در این میان جناح ها و احزاب مختلف 
باید بهترین ها را به مردم معرفی کنند و باید بر امر انتخابات هم 

نظارت بشود، اما معیار در همه این مراحل باید فقط قانون باشد.
رییس  جمهوری تأکید کرد: نکته مهم بعدی آن است که 
باید بدانیم اداره کشور متعلق و در اختیار مردم است؛ صاحب و 
ولی نعمت کشور و ما مردم هستند و هیچ مقامی در این کشور 

بدون رأی مستقیم و غیرمستقیم مردم مشروعیت ندارد. اگر این 
مهم را قبول داریم که البته هم همه قبول دارند و تصریح قانون 
اساسی نیز به این است، پس باید بدانیم که کار بسیار بزرگی در 

پیش رو داریم.
دولت  کارکرد  بزرگترین  و  مهمترین  اینکه  بیان  با  روحانی 
یازدهم در عرصه سیاست داخلی در انتخابات هفتم اسفند، به 
نمایش در خواهد آمد، تصریح کرد: همه باید دست به دست هم 
دهیم تا انتخاباتی پرشور برگزار شود و مردم ناامید نشوند. بگذاریم 

همه مردم پای صندوق های رأی بیایند.
رییس  جمهوری با اشاره به اینکه اگر قرار است یک جناح در 
انتخابات حضور داشته باشد و یک جناح نه دیگر به چه دلیل 
انتخابات برگزار می کنیم؟ خاطر نشان کرد: همه باید برای ایجاد 
فضایی رقابتی و امیدآفرین تلاش کنیم تا شاهد حضور حداکثری 
در انتخابات باشیم چرا که این کشور متعلق به همه است و همه 
بخش ها، گروه ها و جناح ها باید بتوانند نمایندگان خودشان را در 

خانه ملت داشته باشند.
روحانی تأکید کرد: احراز صلاحیت واقعی، متعلق به مردم است 
و این ملت بزرگ است که پای صندوق رأی آن کسی را که بهتر 
و اصلح است، برمی گزیند. البته در همه جای دنیا سیستم های 
نظارتی و فیلترهایی وجود دارد که بیشتر در ساختار خود احزاب 
آن کشورها تعبیه شده و احزاب برای حیثیت خودشان و اقبال 
عمومی کشور، سعی می کنند بهترین ها را در معرض انتخاب مردم 
قرار داده و به نهادهای تصمیم گیری و اداره کشورهایشان بفرستند.

رییس  جمهوری گفت: البته در قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ایران وضع به این شکل نیست و قانون اساسی ما اداره کشور را به 
سمت سیستم حزبی نبرده است که می توانیم در آینده درباره این 
موضوع اندیشه کنیم، اما امروز باید با همین قانون اساسی، کار را به 

بهترین شیوه به پیش ببریم.
روحانی با اشاره به اینکه وظایف و اختیارات بخش های اجرایی 
و نظارتی در انتخابات در قانون اساسی و قوانین موضوعه مشخص 
شده است، افزود: گاهی این مرزها به هم خیلی نزدیک شده و 
گاهی نیز مخلوط می شوند و لذا باید خیلی دقت کنیم. به نظرم 
بهترین راه، گفتگو، مذاکره و مشورت است و از وزرای کشور و 
اطلاعات خواسته ام که به طور کامل با شورای نگهبان همکاری و 

تعامل کنند و رایزنی های خودمان را استمرار می دهیم.
نیز  خود  اول  معاون  به  اینکه  به  اشاره  با  جمهوری  رییس  
مأموریت داده است در این زمینه رایزنی کند، اظهار کرد: امیدوارم 
همانطور که همیشه با خردورزی و ایمان به خدا کارها را به پیش 

برده ایم از این عرصه نیز با موفقیت عبور کنیم. قرار نیست ما دین 
خودمان را برای نماینده شدن دیگران بفروشیم. ما می خواهیم 
اخلاق اسلامی در همه عرصه ها حاکم باشد و کسی دیگران را 
تخریب نکرده و آبروی کسی را نریزد. روحانی تصریح کرد: دولت 
به طور قانونی و طبیعی در انتخابات بی طرف است و تلاش خود 
را متمرکز و وقف اجرای قانون اساسی و قوانین موضوعه می کند 
و مصراً از همه همکاران دولت می خواهم تلاش خود را برای عدم 
مداخله و موفقیت در این آزمایش الهی بکار بگیرند و اجرای مر 
قانون اساسی را سرلوحه خود قرار دهند تا انتخاباتی سالم، رقابتی، 

پرشور و بانشاط در امنیت کامل برگزار کنیم.
روحانی در ابتدای سخنان خود با تبریک ایام پرشکوه پیروزی 
ملت عزیز ایران در پرونده پیچیده هسته ای و دستیابی به حقوق 
ملت بزرگ این سرزمین پس از فراز و نشیب 12 ساله و مذاکرات 
نفس گیر 30 ماهه گفت: باید از فضای بوجود آمده، به نحو شایسته 
ای بهره برداری شود. موفقیت ملت ایران در این پرونده، یکی از 
بزرگترین موفقیت های نه تنها ایران اسلامی بلکه همه کشورهای 

در حال توسعه در برابر قدرت های بزرگ بود.
رییس  جمهوری تأکید کرد: با لغو قطعنامه های ضد ایرانی، 
ما تقریباً بدون استثنا به همه اهداف اصلی در مذاکرات هسته ای 

دست یافتیم.
روحانی با بیان اینکه بارها به تیم مذاکره کننده هسته ای تأکید 
داشتم که لغو قطعنامه های ظالمانه علیه جمهوری اسلامی ایران 
و برداشته شدن تحریم ها، خط قرمز مذاکرات هسته ای است، 
اظهار کرد: باید در این مسأله مهم ملی و بین المللی همه اهداف 
بلند و اصلی که سرنوشت ملت به آن گره خورده بود حل و فصل 
می شد و این کار بزرگ نیازمند افرادی بود که تجربه و تخصص 
کافی و سابقه این امر را داشته باشند و زبان بین المللی و حقوقی 

را بفهمند.
رییس  جمهوری با اشاره به دستاوردهای بزرگ در برنامه جامع 
اقدام مشترک همچون ادامه غنی سازی، تحقیق و توسعه، تعطیل 
نشدن مراکز غنی سازی فردو، تکمیل رآکتور آب سنگین اراک به 
صورت مدرن تر و تبادل مواد هسته ای در بازار بین المللی، تصریح 
کرد: امروز بعد از 30 ماه مذاکراتی بسیار سخت و پرمسوولیت که 
حتی 3 بار تا دستور قطع مذاکره نیز پیش رفتیم، این مذاکرات 
به نتیجه رسید و بی تردید دعا و حمایت مردم، لطف پروردگار 
و هدایت ها و حمایت های مقام معظم رهبری از پایه های اصلی 

موفقیت و پیروزی بود.
روحانی با بیان اینکه باید همه دست به دست هم دهیم تا 

ماشین موفقیت در مسیر درست و مناسب قرار گیرد، گفت: اگر 
در این 30 ماه مذاکره، آرامش اقتصادی به هم می خورد، حتی 
اندکی ناامنی در کشور بروز می کرد، مردم به طور گسترده در 
مراسم 22 بهمن و یا عاشورا شرکت نمی کردند و یا مسئولین 
در استان ها با استقبال مردمی مواجه نمی شدند، در این مذاکرات 

موفق نمی شدیم.
روحانی ادامه داد: طرف های خارجی مذاکره کننده هسته ای در 
طول مذاکرات بارها به استقبال مردمی از کاروان تدبیر و امید در 

سفرهای استانی و حمایت مردم، اذعان کردند.
رییس  جمهوری با تأکید بر اینکه همه آحاد جامعه در این کار 
بزرگ ملی شریک بودند، گفت: بسیار مهم است که وقتی فردی در 
صف مقدم اقدام می کند، چگونه حمایت شود. نمی توان در میدان 
مسابقه در کنار میدان بایستیم و به جای حمایت از تیم ملی، از 

برخی نکات ایراد بگیریم.
روحانی با اشاره به اینکه باید در یک کار بزرگ مسئولین، 
گذشت و سعه صدر زیاد داشته باشند تا دچار مشکل نشویم، تصریح 
کرد: بحمدالله با اجرای برنامه جامع اقدام مشترک، همه قطعنامه ها 
لغو و پرونده گذشته هسته ای 12 ساله موسوم به PMD بسته شد 
و این امر برای کسی که از همه زوایای حقوقی و فنی مذاکرات آگاه 

باشد، بسیار قابل توجه بوده است.
رییس  جمهوری با بیان اینکه امروز نیروگاه هسته ای نطنز فعال 
است، اما با دیروز متفاوت می باشد، تأکید کرد: نطنز در گذشته از 
دید طرف های غربی کاری برخلاف شورای امنیت سازمان ملل بود 
و غنی سازی در آن کاری غیرقانونی دانسته می شد، اما امروز از دید 
همه آنها، ادامه فعالیت در نطنز قانونی است. خرید و فروش مواد 
غنی سازی و حمایت های فنی و امنیتی آژانس نیز بخشی از این 

دستاوردها است.
هسته ای  فعالیت های  شدن  شناخته  رسمیت  به  روحانی 
جمهوری اسلامی ایران و از جمله پذیرش جهانی فعالیت مرکز 
فردو را از بعد بین المللی و حقوقی بسیار مهم خواند و گفت: از همه 
اینها گذشته مسأله رفع تحریم هاست که امیدوارم فرصتی برای 
ثبت جزئیات آن در تاریخ فراهم شود. گاهی حتی پیش می آمد 
که در میان خودمان هم من مجبور بودم به تنهایی از این ایده که 
می توان همه تحریم های مربوط به هسته ای را رفع کرد، دفاع کنم 
که البته این تردید نزد دوستان خیلی بیراه نبود چرا که طرف ما 

کشورهای قدرتمند جهان بودند که به زیاده خواهی شهره اند.
رییس جمهوری با اشاره به اینکه اکنون شاهد آن هستیم که 
تمامی تحریم های بانکی، بیمه، کشتیرانی، نفتی و غیره که در 
ارتباط با پرونده هسته ای ایران وضع شده بود، رفع شده اند، افزود: 
دستیابی به این توافق کاری بسیار بزرگ و نعمتی ارزنده است 
که شایسته قدردانی است و باید بدانیم که اگر شکر نعمت به جا 

نیاوریم، نعمت از دست ما خواهد رفت.
روحانی دستاورد توافق هسته ای را نه متعلق به حزب و جناحی 
خاص بلکه متعلق به همه ملت دانست و اظهارداشت: این نعمتی 
بزرگ از جانب خدا برای مردم عزیز ماست و همه باید آگاه باشیم 
که همانطور که کم فروشی حرام است، کم نشان دادن نعمت نیز 

حرام و موجب زایل شدن نعمت خواهد بود.
روحانی تصریح کرد: در پی توافق هسته ای و لغو تحریم ها، 
موانع متعددی که بر سر راه و فعالیت کارآفرینان وجود داشت، 
برطرف شده و اکنون همگان باید برای تحقق رشد ۸ درصدی 

پیش بینی شده در برنامه ششم تلاش کنند.
پیش از سخنان رییس جمهوری، وزیر کشور با بیان اینکه همه 
12 هزار نفر ثبت نام کننده فهم، انگیزه سیاسی و دغدغه کشور 
داشته و به امید نقش آفرینی وارد عرصه انتخابات شده اند، گفت: 
برای توسعه، پیشرفت و تحقق عدالت نیازمند حضور همه آحاد 

جامعه و سیاسیون کشور هستیم.
رحمانی فضلی با تاکید بر اینکه تعامل مثبت بین وزارت کشور 
با همه دستگاه های ذیربط بویژه شورای نگهبان تاکنون نتایج مثبت 
داشته است، ادامه داد: روند اقدامات بخش های اجرایی انتخابات، 

نشانگر رفتار عادلانه مبتنی بر اجرای قانون است.

چرا توافق هسته ای را نباید 
فراموش کنیم؟

آرش  رازانی

پرونده هسته ای ایران بعد از چندین سال کش و قوس، سرانجام با پایمردی ملت و 
تدبیر حاکمیت به سرانجامی خوش رسید. در باره کفایت و تدبیر تیم مذاکره کننده و دست 
قدرت حاکمیت در حمایت از فرآیند مذاکرات بسیار گفته شده است. بعضی نکات امّا، درس 
آموخته های نادری هستند که باید به عنوان الگو هایی که برای رسیدن به آن ها هزینه فراوان 

مالی و معنوی شده است، مورد توجه و مداقه دو چندان قرارگیرند: 
۱.  به عمل کار برآید، به سخن دانی نیست 

عرصه روابط بین الملل، عرصه تخصص و تدبیر است. روابط بین دولت ها به مثابه مظهر 
حاکمیت ملی و حافظ منافع کشور ها، متاثر از بسیاری متغیر های پیدا و پنهان است. وقتی 
که حفظ منافع ملی یک کشور در گروی به ثمر نشستن مذاکراتی در این عرصه باشد؛ 
مذاکره کننده بیش از هر چیز باید اولا از »تخصص« لازم برای پیشبرد و به هدف رساندن 
مذاکره و ثانیا از »تعصب« لازم برای حفظ و حراست از هدف ترسیم شده برخوردار باشد.   
همان قدر که تخصص به تنهایی برای نیل به هدف کافی نیست، شعار و تعصب بی مورد نیز 
در این موضوع مخل و بلا موضوع است. در طول عمر مذاکرات، از تعصب بدون تخصص 
آسیب های بزرگی به کشور و ملت وارد شد. این درس آموخته باید در آینده روابط بین 
الملل و سیاست خارجی کشور بیش از پیش محل توجه و دقت قرار گیرد. هم اکنون هم 
چالش هایی مانند نوسازی مدل روابط با کشورهای عربی یا تعیین استراتژی توسعه روابط با 

کشورهای در حال توسعه به شدت نیازمند این دو توانایی توأمان به نظر می رسند. 
۲.  گم نکردن هدف

یکی از موضوعاتی که در راه حل مسئله هسته ای ایران دچار تفاسیر متفاوت و بعضا 
متضادی شد و هنوز هم – مع الاسف- برای برخی دلسوزان و علاقه مندان نظام اسباب 
ناراحتی است، تلقی از »هدف اصلی« فعالیت هسته ای ایران است. علی رغم تصریح 
چندین باره مقامات رسمی کشور در طول سالیان گذشته، در تبلیغات داخلی علیه فرآیند 
مذاکرات این گونه القا می شد که با انجام مذاکرات و پذیرش پاره ای اصلاحات فنی -مانند 
آنچه در مورد رآکتور آب سنگین اراک تصمیم گیری شد - اصل هدف برنامه هسته ای 
نا دیده گرفته و خون شهدای هسته ای پایمال شده است. اشتباهی بزرگ که علی لاریجانی 
رئیس مجلس شورای اسلامی در سخنانی به درستی به آن اشاره کردند:  رئیس مجلس 
شورای اسلامی بابیان اینکه کشورهای غربی به دنبال تعطیلی غنی سازی درداخل ایران 
بودند، افزود: اگرچه آنهااین شرط رادرفضای رسانه ای مطرح نمی کردند، ولی درمذاکرات 
برتعطیلی غنی سازی درخاک ایران تاکید داشتند. آقای لاریجانی بابیان اینکه موضوع 
مهمی که بعدازفشارهای همه جانبه به وجودآمد، مشکلات تحریم هادرنفت وبانک بود، افزود: 
آنهاتصورمی کردندبااین فشارهاایران می پذیردکه غنی سازی رادرداخل خاک خودتعطیل 
کند. رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: ایستادگی ملت وهدایت های مقام معظم رهبری 
سبب شدتاتوفیق حاصل شودوعلاوه برغنی سازی درخاک ایران، تحقیق وتوسعه فناوری 
هسته ای نیزدرداخل ایران تثبیت شود، همچنین تحریم ها نیزرفع می شود. رئیس مجلس 
بااشاره به روندجدیدمذاکرات هسته ای اظهارداشت: حدود 3 سال پیش آمریکایی ها متوجه 
شدندکه بایدرویکرد فشارخودراتغییر دهندونامه ای را مبنی برپذیرش غنی سازی ایران 
درداخل قبول کردند. همان گونه که در سخنان آقای لاریجانی هویداست، از آغاز ماجرا 
هدف اصلی ایران دستیابی به فناوری غنی سازی هسته ای و به رسمیت شناختن آن بود، نه 
درصد بالای غنی سازی یا دستیابی به آب سنگین و نظایر آن. این هدف، هم اکنون بر آورده 
شده است. در مقاطعی، برخی از گروه های سیاسی آرزو های خود را به عنوان هدف برنامه 
هسته ای در رسانه های داخلی تبلیغ کرده و موجب سردرگمی افکار عمومی در شناخت 
هدف برنامه هسته ای می شدند. این مورد، قبلا در موضوع پذیرش قطعنامه ۵۹۸ نیز پیش 
آمده بود و هنوز برای عده ای این سوء تفاهم رفع نشده است که ادامه جنگ تحمیلی برای 
دفع فتنه بود که با پذیرش قطعنامه ۵۹۸ و اجرای آن انجام شد؛ نه نابودی دو کشور در یک 

جنگ بی پایان که پذیرش قطعنامه، هنوز از دیدگاه عده ای خیانت تلقی می شود! 
۳. ایجاد اجماع علیه کشور، افتخار نیست 

در دوره دولت قبل که به دلیل عدم نتیجه گیری در مذاکرات، تحریم های جدید و 
قطعنامه های مربوط به آن پی در پی علیه کشور صادر می شد، گروهی با بی ارزش و کاغذ 
پاره خواندن این تحریم ها، قصد داشتند که این اتفاق را حتی نوعی عمل قهرمانانه و ارزشی 
تلقی کنند. با گذشت زمان، بار این بی تدبیری چنان بر کشور گران آمد که حتی مقام 
معظم رهبری در دیدار با اعضای مجلس خبرگان، یکی از مهم ترین دلایل حمایت از فرآیند 
مذاکرات را رفع تحریم ها اعلام کردند:  اگرقراراست چارچوب تحریم هاحفظ شود، پس 
مابرای چه مذاکره کردیم؟ واین، کاملًامخالف علت حضورجمهوری اسلامی ایران درمذاکرات 
اسلامی افزودند:  رهبرانقلاب   . تحریم هابود  شدن  برداشته  ازمذاکرات  زیراهدف  است 
اگرمادرمذاکرات دربرخی مواردکوتاه آمدیم وبرخی امتیازات رادادیم عمدتا بًرای این 
بودکه تحریم هابرداشته شودوگرنه چه لزومی به حضوردرمذاکرات بودوماکارخودراادامه 
می دادیم ومی توانستیم از 1۹ هزارسانتریفیوژی که داریم، درمدت کوتاهی به ۵0 تا 60 
هزارسانتریفیوژ برسیم وغنی سازی 20 درصدرانیزادامه دهیم وتحقیق وتوسعه راهم سرعت 
بیشتری ببخشیم.  اکنون می توان بار دیگر به آن دوستان نشان داد که چگونه با اشتباه 
استراتژیک خود، دست تدبیر و اقتدار کشور را بستند و باعث شدند تحریم ها زیان های 
سختی به کشور وارد کند. این درس آموخته که رفتار سیاسی ما نباید باعث ایجاد اجماع 
در دنیا علیه کشورما شود، از جمله مواردی است که در جریان حل موضوع هسته ای تجربه 
شد. سه نمونه فوق، موارد برجسته ای اند که از درس آموخته های آغاز و انجام برنامه هسته ای 
ایران می توان آموخت.  نقطه عطف تغییر جهت برنامه هسته ای ایران ازشکست به پیروزی، 
قرار گرفتن »اصول« و »بر ترین افراد« در جای خود و البته اعتماد و صبر مجموعه حاکمیت 
برای نتیجه گیری از فرآیند حاصل از اتحاد این دو عامل اصلی بود. امید است   همان گونه که 
ریاست محترم جمهور در کنفرانس خبری اشاره کردند، این الگو در موارد مشابه مشکلات 

پیچیده داخلی و خارجی مورد پیروی قرار گیرد که: لا یلسعالعاقل من جحرمرتین!

قائم مقام وزیر کشور:

کلید واژه انتخابات قانون است
قائم مقام وزیر کشوربا تاکید براهمیت دمیدن روح امیدواری و ایجاد آرامش در کشور 

گفت: کلید واژه انتخابات، قانون است وباید مطابق قانون حرکت کنیم.
به گزارش ایرنا، حسینعلی امیری روز پنجشنبه در همایش استانداران و فرمانداران 
سراسر کشور به دیدار روز چهارشنبه عوامل اجرایی انتخابات با رهبر معظم انقلاب اشاره 

کرد و افزود: فرمایشات معظم له راهگشا و اساسی بود.
وی همچنین به سخنان  رییس جمهوری در جمع استانداران و فرمانداران اشاره کرد 
و اظهار داشت: رهنمودهای رییس جمهوری کلیدی، امیدوار کننده، حکیمانه و مبتنی بر 
حقوق و قانون اساسی بود. وی ادامه داد: البته یکی از وظایف رییس جمهوری دفاع از حق 
ملت است که امروز یکی از مصادیق وفاداری ایشان به سوگند دفاع از حقوق مردم را به جا 
آورند. قائم مقام وزیر کشور گفت: موضوع حق الناس برای نخستین بار در انتخابات سال 
۹2 توسط رهبر معظم انقلاب وارد فلسفه سیاسی کشور شد که معظم له فرمودند رای 

مردم حق الناس است. 
واژه حق الناس در انتخابات سال 9۲ معجزه کرد

قائم مقام وزیر کشور گفت: درست است که رای مردم و حق الناس که از سوی رهبر 
معظم انقلاب مطرح شد تنها یک واژه بود اما در انتخابات سال ۹2 که بیم ها و نا امیدی 
ها در فضای کشور سایه افکنده بود، معجزه کرد و همه را به میدان آورد و یک انتخاب 
بسیار خوب نیز صورت گرفت. امیری افزود: حق الناس در حقوق انتخابات و فلسفه سیاسی 
هرچند سابقه تحقیق در این زمینه جوان است اما بین فقهای ما دیدگاه های مختلفی در 
این زمینه وجود دارد.وی خاطرنشان کرد: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی دیدگاه حاکم بر 
اساس حکم خدا و حق مردم و رضایت مردم نهادینه شده است.قائم مقام وزیر کشور گفت: 
بر اساس دیدگاه حق الناس بودن رای مردم باید بستر مناسب در جهت رای گیری از مردم 
فراهم شود؛ انتخابات یک فرآیند است که ما باید شرایطی را فراهم کنیم که هر کسی دارای 

صلاحیت است در این عرصه حضور پیدا کند.
آدم های صالح باید به مجلس راه یابند

امیری با بیان اینکه آدم های صالح باید به مجلس راه یابند و ورود افراد ناصالح حق الناس 
است، افزود: اگر کسانی که داری صلاحیت هستند نتوانند بر اساس بسترهای فراهم شده 
وارد عرصه شوند و از این قافله جا بمانند ما مرتکب تضییع حق الناس شده ایم. در زمان 
تبلیغات نیز همه باید آرا و نظرات و اندیشه خود را ارائه کنند. وی با اشاره به نامنویسی تعداد 
زیاد داوطلبان اظهار داشت: فکر می کردیم که حداکثر هشت هزار نفر نامنویسی می کنند 
اما بیش از دوازده هزار نفر نامنویسی کردند و بعد از آن نیز کار سنگین بررسی صلاحیت 
در هیات های اجرایی انجام شد و وزارت کشور و دولت از این آزمایش سربلند بیرون آمدند.

دولت به دنبال فرستادن افراد ناصالح به مجلس نیست
قائم وزیر کشور گفت: ما به دنبال ورود افراد صالح به عرصه رقابت انتخاباتی و مجلس 
هستیم و از رد صلاحیت افراد ناصالح مرتکب به جرم و بی اعتقاد به اسلام و ولایت فقیه 
دفاعی نمی کنیم. وی با تاکید بر اینکه هیچکس در دولت به دنبال فرستادن افراد ناصالح 
به مجلس شورای اسلامی نیست، گفت: اگر اسناد و مدارک مستندی وجود داشته باشد که 
فردی مرتکب خیانت و جنایت شده و اعتقاد به ولایت فقیه ندارد، فرمانداران و استانداران 
دنبال رد صلاحیت آن خواهند بود و کسی از این موضوع دفاع نمی کند. امیری افزود: ما 
باید به مسئولیت های اخروی حق الناس در انتخابات دقت نظر داشته باشیم و بدانیم رای 

مردم امانت است که باید از آن پاسداری کنیم.
نباید آرامش در استان ها خدشه دار شود

وی همچنین بر توجه به اصل مشارکت حداکثری، اصل حاکمیت قانون، اصول تفکیک 
اجرا و نظارت و اصل اقتدار و انسجام سازمانی در انتخابات تاکید کرد.

قائم مقام وزیر کشور با بیان اینکه در این شرایط نباید موضوع آرامش در استان ها 
خدشه دار شود، گفت: کسانی که عدم احراز صلاحیت یا رد صلاحیت شده اند باید در 
مسیر قانونی موضوع خود را پیگیری کنند اما ما نیز با شورای نگهبان پیگیری های لازم 
را انجام می دهیم همانطور که رییس جمهوری نیز گفتند معاون اول رییس جمهوری از 

طرف ایشان این موضوع را پیگیری می کند.

نکتـه

خبـــر

12 هزار و 123 داوطلب کاندیداتوری در انتخابات مجلس منتظر روز شنبه هفته جاری 
بودند. ۹3 درصد آنها از بررسی های هیات های اجرایی سربلند بیرون آمده بودند اما 26 دی 
و بررسی های هیات های نظارت تعیین کننده بود. یک روز قبل یعنی در روز جمعه 2۵ دیماه 
سیامک ره پیک، سخنگوی هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات وعده داده بود که پایان ساعت 

کاری روز شنبه، پایان انتظار خواهد بود.
 البته در عمل این زمان، پایان انتظار نبود، شورای نگهبان پایان ساعت کاری اش با 
روزهای معمول متفاوت بود و حدود ساعت ۹ اطلاعیه ای با اطلاعات محدودی منتشر 
کرد؛ اطلاعیه ای که می گفت تنها صلاحیت 42 درصد ثبت نام کنندگان تایید شده است. 
صلاحیت 30 درصد احراز نشده و حدود 2۵ درصد ردصلاحیت شده اند. بقیه هم انصراف 

داده اند.
این اعداد یعنی در عمل  3113 داوطلب ردصلاحیت، 4720 داوطلب تأیید صلاحیت، 
۵1۸ داوطلب نیز انصراف داده اند و 3۵2۸ داوطلب هم صلاحیت شان برای نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی از سوی هیئت نظارت بر انتخابات احراز نشده است. این عددها 
هم به تدریج در خبرها منتشر شد و در روز اول به چند »درصد« اکتفا شده بود. بسیاری 
از نتیجه صلاحیت خود بی خبر بودند و بازار شایعه ها داغ؛ که فلانی ردصلاحیت شده اما 
فلانی می گفت که نامه ای به دستش نرسیده که چنین حکایتی داشته باشد. مسئولیت 
این وضعیت را شورای نگهبان گردن نگرفت تا آنجاکه روز دوشنبه نجات الله ابراهیمیان که 

نمی دانیم اکنون او را سخنگوی شورای نگهبان بنامیم یا خیر، اعلام 
کرد نتایج بررسی صلاحیت ها از هیات مرکزی نظارت به هیات های 
مرکزی استان و از آنجا به فرمانداری ها اعلام شده و فرمانداری ها کار 

ابلاغ نتایج به داوطلبان را بر عهده دارند
استعفا همزمان با تعلل در اعلام نتیجه

در همان زمانی که افکار عمومی منتظر خبر نتیجه تایید و رد 
صلاحیت ها بود، خبر دیگری در صدر اخبار قرار گرفت. عصر شنبه 
نجات الله ابراهیمیان اعلام کرد که صبح آن روز از سمت خود به 
عنوان سخنگوی شورای نگهبان استعفا داده است و تاکید کرد که 
استعفایش نیازی به پذیرش ندارد اما ساعتی بعد روابط عمومی شورای 
نگهبان خبر داد که با استعفای نجات الله ابراهیمیان سخنگوی این شورا 
موافقت نشده است. درباره دلایل استعفا گمانه زنی های زیادی مطرح 
شد که عمده آنها به طور تلویحی به اختلاف نظر او با سایر اعضا تکیه 
داشت، چه آنکه خودش پیش تر گفته بود که می خواهد  شرایطی را 
تجربه کند که بتواند نظرات خودش را بگوید و صرفا سخنگوی جمعی 
نباشد )و(. او در روزهای بعد هم توضیحات چندان بیشتری ارائه نکرد. 
به عنوان مثال در پاسخ به یکی از خبرگزاری ها اظهار کرد: استعفای 
من صرفا بر اثر یک اختلاف سلیقه اداری است بررسی صلاحیت ها 
جزو وظایف قانونی است و در اصل رعایت قانون اختلافی میان اعضای 
شورای نگهبان وجود ندارد، اگرچه ممکن است در سلیقه ها تفاوت هایی 
وجود داشته باشد، بنابراین اقدام اخیر من صرفا در جهت روان ترسازی 

مسائل اداری بود.
تاکید بر تفاوت رد صلاحیت و عدم احراز

شورای نگهبان کسانی را که تایید نکرده در دو گروه تقسیم بندی کرده، گروه اول کسانی 
هستند که صلاحیت نداشتن آنها برای شورای نگهبان محرز است و کسانی که شورای 
نگهبان نتوانسته صلاحیتشان را احراز کند، در دسته دوم قرار دارند. از آنجا که حدود هشت 
هزار نفر در این دوره برای اولین بار کاندیدا شده اند، احراز صلاحیت آنها برای شورای نگهبان 
مشکل شده است. از همین رو اعضای شورای نگهبان چند بار از اینگونه افراد خواستند 
مدارکی را ارائه دهند که شورای نگهبان بتواند براساس آنها تصمیم بگیرد. به ویژه که وقت 
تنگ است و در زمان کوتاه، فرصت بررسی همه جانبه برای جدیدالورودها نیست، البته این 

استدلال شورای نگهبان با انتقاداتی هم مواجه شده است.
به گزارش خبر آنلاین، عدم احراز صلاحیت به جدیدالورودها محدود نشده است، 
سخنگوی شورای نگهبان به سوال »صلاحیت چه کسانی احراز نشد؟« اینگونه پاسخ داده 
است: افرادی که صلاحیت آن ها احراز نشده است شامل چند گروه می شوند؛ یک گروه 
مربوط به افرادی است که در دوره های قبلی ردصلاحیت شده بودند و مجددا در انتخابات 
مجلس شورای اسلامی ثبت نام کردند.  گروه بعدی مربوط به اشخاصی می شود که اگر 
کمی در مرحله هیات اجرایی دقت می شد پرونده های این افراد به هیات های نظارت منتقل 
نمی شد؛ مثلا افرادی بودند که مدرک تحصیلی شان معتبر نبود یا سابقه کیفری روشنی 
داشتند. همچنین تعدادی شرایط سنی مناسب را نداشتند که این افراد صلاحیت شان احراز 
نشد. تعداد دیگری از افراد با توجه به فرصت کمی که داشتیم احراز صلاحیتشان با توجه به 

مستندات پرونده شان ممکن نبود.
اگرچه تعداد تایید صلاحیت نشده ها ازسوی هیات های نظارت قابل قیاس با هیات های 

اجرایی نیست اما یکی از رسانه ها تیتر زده بود: شورای نگهبان رکورد بیشترین تأیید 
صلاحیت  تاریخ ایران را زد این خبرگزاری البته توضیح شفافی نداده که این رکورد چگونه 
به ثبت رسیده اما به تعداد زیاد ثبت نام کننده ها نسبت به سایر دوره ها اشاره کرده و در 
کنارش از »تایید صلاحیت فله ای ازسوی هیات های اجرایی« انتقاد کرده، چراکه از منظر 
این رسانه، »هیات های اجرایی با برنامه ریزی دقیق برای تخریب شورای نگهبان و هجمه به 

این نهاد قدم برداشته اند«.
این اظهارنظر ها از نظر عددی ناظر بر این است که هیات های اجرایی 7۹۵ نفر را رد 
صلاحیت کرده اند اما هیات های نظارت در پرونده 6641 داوطلب ردصلاحیت یا عدم احراز 
را ثبت کرده است. موضع هیات های اجرایی و هیات های نظارت در بررسی صلاحیت نامزدها 
در تمامی استان ها تفاوت چشمگیری دارد. در حوزه انتخابیه تهران که 2734 نفر برای 
حضور در رقابت های پارلمانی اعلام حضور کرده بودند با بیشترین تعداد ردصلاحیت ها روبرو 
هستیم. اگرچه هیات های اجرایی تنها 12۸ نفر را ردصلاحیت کرده بودند اما هیات های 
نظارت 17۸۸ نفر را رد کرده اند. پس از آن اصفهان در جایگاه دوم قرار دارد که هیات های 

اجرایی و نظارت به ترتیب 10۹ و ۵47 نفر را رد صلاحیت کرده اند
رد صلاحیت های مجلسی

جمعی از کسانی که این دوره از صافی صلاحیت های شورای نگهبان عبور نکردند، 
کسانی هستند که نه تنها پیش تر شورای نگهبان بر صلاحیت آنها صحه گذاشته که مردم 

هم آنها را به عنوان وکیل خود راهی مجلس کردند اما حالا شورای نگهبان صلاحیت آنها 
را قبول ندارد. لیست های متنوعی از نماینده های کنونی مجلس که ردصلاحیت شده اند 
منتشر شده که در آنها نام برخی از این ۵0 نماینده ذکر شده است. در میان نمایندگان 
ردصلاحیت شده می توان به علی مطهری نماینده تهران، رمضان شجاعی کیاسری نماینده 
ساری، مقداد نجف نژاد نماینده بابلسر، حامد قادرمرزی نماینده قروه، محمد قسیم عثمانی 
نماینده بوکان، امید کریمیان نماینده مریوان، غلامرضا اسداللهی نماینده تربت جام، غلامعلی 
جعفرزاده نماینده رشت، صفر نعیمی رز نماینده آستارا، سیدهادی حسینی نماینده قائمشهر، 
کمال الدین پیرمؤذن نماینده اردبیل، جواد هروی نماینده قائنات، مهدی موسوی نژاد نماینده 

دشستان، محمد دامادی نماینده ساری و حمید رسایی نماینده تهران اشاره کرد.
در کنار این افراد نام علی افراشته، معاون لاریجانی هم به چشم می خورد که دلیل آن 
عدم استعفا از مسئولیت )معاونت رئیس مجلس( در مهلت مقرر قانونی اعلام شده است 
در حالی که طبق قانون، معاونین رئیس مجلس، نیازی به استعفا برای کاندیداتوری در 

انتخابات ندارند
ردصلاحیت اصلاح طلب ها و معتدلین

اصلاح طلب ها از بقیه جناح ها ردی های بیشتری داشته اند. رییس کارگروه استان های 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان گفته که ۹۹ درصد اصلاح طلبان رد صلاحیت 
شدند. جمعا در کشور 3 هزار اصلاح طلب ثبت نام کرده اند که تنها 30 نفر تایید شده اند، بر 
این اساس تنها یک درصد اصلاح طلبان تایید شده اند )( حسین مرعشی با بیان اینکه در 
خیلی از حوزه ها حتی یک کاندید برای آنها باقی نمانده، ابراز امیدواری کرده حمایت رهبری 

و ورود رییس جمهور چاره ساز مشکل باشد

آنطور که روزنامه اعتماد نوشته، از ۵4 نامزد حزب اعتماد ملی، تنها یک نفر تایید شده 
است. حزب دیگر اصلاح طلبان یعنی مردم سالاری بیش از 60 چهره مورد قبول خود را نامزد 

نمایندگی کرد ولی کمتر از 10 نفر آنان تایید صلاحیت شده اند.
همچنین از 100 نامزد مورد حمایت کارگزاران سازندگی هیچ یك تایید صلاحیت نشدند. 
نامزدهای مورد حمایت انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها، همگی ردصلاحیت شدند. 
حزب اعتدال و توسعه طرفدار دولت در سراسر کشور از حدود 340 نفر برای نامزدی مجلس 
دعوت کرد ولی صلاحیت حدود 300 نفرشان احراز نشد. از تعداد 26 نامزد انجمن اسلامی 
جامعه پزشکی و 146 نامزد حزب اتحاد ملت ایران هم کسی تایید نشد. به این ترتیب از 
میان چهره های شاخص اصلاح طلب تنها می توان به محمدرضا عارف،  علیرضا محجوب، 

مصطفی کواکبیان و سهیلا جلودارزاده اشاره کرد که صلاحیتشان تایید شده است.
رایزنی ها و وعده ها

همانطور که مرعشی خواسته بود بزرگان کشور برای حل مشکل اصلاح طلبان دست به 
کار شوند )ظاهرا رایزنی هایی در این زمینه انجام شده است. این روند با وعده روحانی مبنی 
بر به کار گیری همه اختیارات ریاست جمهوری آغاز شد. رئیس جمهور در نشست خبری 
پس از برجام گفت که همین مدل برجام را باید در داخل اجرا کنیم. او ادامه داد: اخباری که 
به من رسیده هم خیلی خوشحال کننده نبود... امیدوارم شورای نگهبان این دغدغه قاطع 
را حل کند و نگذارد دلواپسی به وجود بیاید(. در روز بعد الهام امین زاده، معاون حقوقی 
رئیس جمهور از مذاکره رئیس جمهور خبر داد. او گفت: رییس جمهور 
با شورای نگهبان در ارتباط با رد صلاحیت های داوطلبان دهمین دوره 
مجلس مذاکره می کند تا اگر اشتباهی اتفاق افتاده از رد صلاحیت شده ها 

اعاده حیثیت کند.
علاوه بر رئیس قوه مجریه، خبر رسیده که رئیس قوه مقننه نیز بنا 
بر رایزنی دارد. علی لاریجانی البته موضوع مذاکراتش را به نمایندگان 
ردصلاحیت شده محدود کرده است. محمدرضا تابش، نماینده اردکان 
در این زمینه می گوید: علی لاریجانی قرار است با اعضای شورای نگهبان 
درمورد نمایندگان رد صلاحیت شده انتخابات آتی گفت وگو کند و در 
این راستا کارگروهی نیز تشکیل می شود البته مشخص نیست این 
مذاکرات صورت گرفته یا خیر، کما اینکه سخنگوی شورای نگهبان از 
آن ابراز بی اطلاعی می کند و می گوید شاید لاریجانی با آیت الله جنتی 
صحبت کرده است. ابراهیمیان همچنین در این باره که آیا قرار است 
برخی حقوقدانان شورای نگهبان در مجلس شورای اسلامی حضور یافته 
و به اعتراضات نمایندگان فعلی رد صلاحیت شده رسیدگی کنند؟ گفت: 

چنین تصمیمی در سطح شورای نگهبان گرفته نشده است
در این بین عبدالرضا رحمانی فضلی، وزیر کشور برای رایزنی به 
ساختمان شورای نگهبان نرفته، او راهی بیت رهبری شده است. او در 
خصوص پیگیری تعیین صلاحیت ها می گوید: شخصا خدمت رهبری 
رسیدم و گزارش دادم، تلاش ما این است که حق کسی مبتنی بر 

قانون ضایع نشود
رهبر معظم انقلاب نیز سیاست های نظام در انتخابات را در دیدار 
دست  اندرکاران انتخابات دهمین دوره  مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره  مجلس 
خبرگان صراحتا توضیح دادند. ایشان فرمودند: بنده گفتم کسانی که نظام را قبول ندارند رأی 
بدهند، نه اینکه کسی که نظام را قبول ندارد بفرستند مجلس. در هیچ جای دنیا در مراکز 
تصمیم گیری کسی که اصل نظام را قبول ندارد راه نمی دهند. حتی در کشوری همچون 
آمریکا که خود را نماد آزادی معرفی می کند و عده ای ساده لوح هم آن را قبول و ترویج 
می کنند، در دوران رقابت بلوک شرق و غرب، افراد را با اندک اتهامِ گرایش سوسیالیستی، 
کنار می گذاشتند. ایشان افزودند: اینکه مقید باشیم کسانی به مجلس بروند که نظام و 
مصالح آن و ارزش های کشور را قبول داشته باشند، یک حق عمومی است که در سلامت 

انتخابات مؤثر است
امید ۱5 درصدی

روز سه شنبه هفته گذشته مهلت سه روزه اعتراض ردصلاحیت شده ها پایان یافت. به 
گفته ره پیک، شورای نگهبان مجموعاً برای زمان اعتراض و رأی گیری حدود 20 روز فرصت 
دارد که بررسی و نتایج را اعلام کند، البته بعد از آن هم یک مهلتی برای بعضی اعتراضات 
دیگر وجود دارد که در زمان خودش اعلام خواهد شد . سخنگوی هیات نظارت همچنین 
وعده داد که 10 تا 1۵ درصد ردصلاحیت شده ها در بررسی مجدد تایید می شوند. ره پیک 
با بیان اینکه در بندهای قانون برای بررسی صلاحیت ها چیزی به عنوان جناح سیاسی نیست 
و معیارهای قانونی ربطی به این بحث ها ندارد، گفت: بیشتر افرادی که احراز نشدن صلاحیت 
آنها مشخص شده است کسانی هستند که برای نخستین بار در انتخابات مجلس شورای 

اسلامی داوطلب شده اند و ممکن است در جناح بندی ها حضور نداشته باشند.
مریم محمدپور

رئیس جمهور در همایش استانداران و فرمانداران:

مجلس خانه ملت است؛ نه خانه یک جناح

از اصلاح طلب ها و نمایندگان فعلی تا ثبت نام اولی ها

همه ماجراهای تاییدصلاحیت  نشده ها

شورای نگهبان کسانی را که تایید نکرده در دو گروه تقسیم بندی 
کرده، گروه اول کسانی هستند که صلاحیت نداشتن آنها برای شورای 
نگهبان محرز است و کسانی که شورای نگهبان نتوانسته صلاحیتشان 
را احراز کند، در دسته دوم قرار دارند. از آنجا که حدود هشت هزار نفر 
در این دوره برای اولین بار کاندیدا شده اند، احراز صلاحیت آنها برای 
شورای نگهبان مشکل شده است. از همین رو اعضای شورای نگهبان 

چند بار از اینگونه افراد خواستند مدارکی را ارائه دهند که شورای 
نگهبان بتواند براساس آنها تصمیم بگیرد. به ویژه که وقت تنگ است 
و در زمان کوتاه، فرصت بررسی همه جانبه برای جدیدالورودها نیست، 

البته این استدلال شورای نگهبان با انتقاداتی هم مواجه شده است
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چه زشت است براى مؤمن
 به چیزى دل بندد 
كه خوارش سازد.
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 نظر آیت الله وحید در خصوص سید حسن
گفته می شود: آیت الله العظمی وحید خراسانی دیروز در دیدار با برخی از شاگردانشان فرمودند: 
نظرم در رابطه با حسن آقا همان است که قبلا گفتم؛ »المرء یحفظ فی ولده«. به گزارش »انتخاب«، وی 
افزود: اگر علاقه اى به آقای )امام( خمینی دارید  اولادش را  حفظ کنید. این مرجع عالیقدر تقلید تأکید 
کردند: حفظ آقای )امام( خمینی )در( حفظ )اولاد( ایشان است و هرچه اینها دارند از او )امام( است؛ 

ایشان اضافه فرمودند: حسن آقا آدم خوبی است.

هشدار آیت الله جوادی درباره غارت فرهنگی
گفته می شود:  یکی از مراجع تقلید با بیان اینکه خارج کردن فرهنگ از اسارت بسیار دشوار است، 
گفت: این خطر همیشه با دین همراه بوده است که دشمنان به دنبال غارت فرهنگی هستند. به گزارش 
مرکز خبر حوزه، آیت الله عبدالله جوادی آملی در درس اخلاق خود در بنیاد علوم وحیانی اسرا، اظهار 
داشت: حضرت فاطمه معصومه )س( دارای شئون استثنایی است که متأسفانه درک این شئون برای 
ما قابل فهم و درک نیست. این مفسر قرآن اظهار داشت: اگر دین اسیر دست گروه باطل شد، هر چه 
بخواهند انجام خواهند داد و جامعه را به تباهی و گمراهی می کشانند. وی گفت: اگر طوری زندگی 
کنیم که دین در جامعه تنها نماند، در آن صورت دیوانگان در ما طمع نخواهند کرد تا در دین نفوذ کنند. 
وی بیان داشت: اگر مردم سرگردان و متحیرند، به این دلیل است که بعضی ها مردم را به علومی دعوت 

کرده اند که با حقیقت و توحید نمی سازد و از فطرت دوری است.

توضیح دفتر هاشمی درباره شبکه های اجتماعی 
گفته می شود:  دفتر آیت الله هاشمی رفسنجانی در رابطه با شبکه های اجتماعی منسوب به او 
اطلاعیه ای صادر کرد. به گزارش ایسنا، متن این اطلاعیه به شرح زیر است: پیرو ایجاد تعدادی زیادی از 
کانال ها و صفحات در شبکه های اجتماعی به نام آیت الله هاشمی رفسنجانی که توسط افراد مختلف 
و عمدتا ناشناس ایجاد شده اند، به اطلاع می رساند که تنها صفحات شبکه های اجتماعی که در 
سایت رسمی آیت الله هاشمی رفسنجانی، نشانی آنها درج گردیده است، منسوب به ایشان بوده و سایر 
صفحاتی که در شبکه های اجتماعی نظیر تلگرام، ایسنتاگرام، تویتر و سایر شبکه های مجازی به نام 
آیت الله هاشمی رفسنجانی ایجاد شده اند، ارتباطی به ایشان ندارد. از افرادی که از روی علاقمندی به 
آیت الله هاشمی رفسنجانی اقدام به تاسیس صفحات مذکور کرده اند، انتظار دارد که در صفحات خود 

صراحتا قید کنند که صفحه مذکور زیرنظر و منسوب به ایشان نیست.

واکنش وزارت خارجه به یک ادعا
گفته می شود: یک منبع آگاه در وزارت امور خارجه در واکنش به ادعای مخالفت وزارت خارجه با 
مراسم تشییع پیکر شهدای یمنی و پوشش خبری آن گفت: در پوسترهای اولیه اعلام مراسم به ملیت 
یمنی شهدا و شرایط شهادت ایشان هیچ اشاره ای نشده بود. به گزارش ایرنا، وی اظهارداشت: با توجه به 
اینکه در پوسترهای اولیه اعلام مراسم به ملیت یمنی شهدا و شرایط شهادت ایشان هیچ اشاره ای نشده 
بود و یقینا توسط معاندین جمهوری اسلامی مورد سوء استفاده تبلیغاتی و ایراد اتهامات واهی نسبت 
به ایران قرار می گرفت، وزارت امور خارجه ابعاد بین المللی موضوع را به اطلاع دبیرخانه شورای عالی 
امنیت ملی رساند که با پیگیری ایشان موضوع حل وفصل گردید. به گفته وی، بر این اساس اظهارات 
منتسب به سردار باقرزاده از پایه دروغ و بی اساس و خلاف تقوا و مصالح نظام است. امیدواریم ایشان با 

دقت بیشتر در اظهارات خود، از خون پاک شهدا سوء استفاده سیاسی نکنند.

 تعطیلی دو شبکه ماهواره ای فعال غیراخلاقی 
گفته می شود: بنا بر اعلام سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، با دستگیری یکی 
از عوامل اصلی مرتبط با سرویس های اطلاعاتی سه کشور اروپایی، دو شبکه ماهواره ای اصلی فعال 
در حوزه های غیراخلاقی و همچنین ده ها صفحه مرتبط با آن ها در شبکه های اجتماعی تعطیل شد. 
دستگاه های امنیتی پس از ماه ها تمرکز و ایجاد اشراف اطلاعاتی روی عوامل اصلی شبکه تلویزیونی 
تریپل ای )AAA( در سه کشور اروپایی، با طراحی و اجرای یک عملیات اطلاعاتی پیچیده، مدیر ارشد 
آن را در داخل ایران دستگیر کردند. به گزارش ایلنا، وی که اخیرا و با هدایت سرویس اطلاعات خارجی 
انگلستان درصدد فروش دو شبکه تلویزیونی در اختیار خود به بی بی سی فارسی بوده و همچنین 
ارتباطات کاری مهمی با شبکه جم تی وی داشته است، اقدامات گسترده ای در حوزه مسائل غیر اخلاقی 

و با هدف تخریب پایه های دینی و اخلاقی جوانان کشورمان را طراحی و اجرا می کرده است.

درسی که خاکپور به عربستانی ها داد 
گفته می شود: سرمربی تیم امید ایران با بیان اینکه با فوتبال می شود ملت ها را به هم نزدیک کرد 
به صورت غیرمستقیم پاسخ جانانه ای به سنگ اندازی عربستانی ها و اماراتی ها در خصوص جنجال سازی 
این روزهایشان داد. خبرنگاران ژاپنی بعد از نشست خبری بازی کشورشان با ایران در مرکز رسانه ای 
ورزشگاه السد به گفتگو با خاکپور پرداختند و از واژه جنگ برای بازی ایران و ژاپن استفاده کردند. محمد 
خاکپور در پاسخ به این واژه گفت: فوتبال نه تنها جنگ نیست بلکه بهترین وسیله برای نزدیکی ملت 
هاست. بدون شک فوتبال در مدت زمان نود دقیقه می تواند کاری را انجام دهد که سیاستمداران و 
دیپلمات ها باید سال ها برای آن تلاش کنند و وقت بگذارند. فوتبال ورزشی است برای لذت بردن و 
امیدواریم که در بازی جمعه این اتفاق بیفتد. صحبت های محمد خاکپور با استقبال خبرنگاران ژاپنی 

مواجه شد و در واکنش به پاسخ سرمربی تیم امید ایران کف مرتب زدند.

جبهه پایداری در انتخابات  کاندیدا خاصی ندارد
گفته می شود: عضو شورای مرکزی جبهه پایداری تاکید کرد: کاندیدای خاصی از جبهه پایداری 
نداریم و در همان چارچوب ائتلاف فعالیت می کنیم. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام قاسم روانبخش 
درباره  نتایج تایید و یا عدم احراز صلاحیت کاندیداهای جبهه پایداری اظهار کرد: با توجه به اینکه در 
چارچوب ائتلاف عمل می کنیم کاندیداهای خاصی از جبهه پایداری نداریم و خبری از این که چه 
کسانی تایید یا رد صلاحیت شده اند ندارم. وی تصریح کرد: ائتلاف اصولگرایان تاکنون جلسات مختلفی 
داشته است اما ما در همان چارچوب ائتلاف اصولگرایان فعالیت می کنیم. این عضو جبهه پایداری 
همچنین ابراز امیدواری کرد که ائتلاف اصولگرایان بتواند تمام گرایش هایی که وجود دارد را زیر پرچم 

اصولگرایی جمع کرده و لیست واحدی ارایه دهد.

27 بهمن؛ زمان  اعلام نهایی صلاحیت داوطلبان
گفته می شود: سخنگوی هیئت مرکزی نظارت بر انتخابات گفت: بیست و هفت بهمن، نتیجه 
نهایی تایید یا رد صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس اعلام می شود. ره پیک گفت: از بیست و شش 
دی که نظر هیات مرکزی را اعلام کردیم بر اساس قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی، بیست رو 
ز فرصت برای اعلام شکایات و رسیدگی شورای نگهبان تعیین شده است یعنی تا شانزده بهمن. وی 
گفت: یک مرحله دیگر بعد از این برای رسیدگی به شکایات تعیین شده است که این مرحله برای کسانی 
است که در مراحل قبلی تایید صلاحیت شده اند اما شورای نگهبان  به علت مستندات جدیدی  که به 

دستش رسیده، آنان را رد کرده است.

واکنش جواد افشار به منتقدان »کیمیا«
گفته می شود: جواد افشار کارگردان »کیمیا« درخصوص انتقادهایی که اخیرا به این سریال شده 
گفت: من در این رابطه بعد از اتمام پخش سریال صحبت می کنم. وی در رابطه با انتقادهای گریمرور 
این سریال به گریم مهرآوه شریفی نیا گفت: من از مصاحبه امیر اسکندری اطلاعی ندارم و باید بگویم 
صحبتهایی که به او نسبت داده می شود بسیار غیر منطقی است برای مثال چطور می شود هر چیزی 
را که یک هنرپیشه می گوید ما بپذیریم اصلا باید دید چنین چیزی را اسکندری گفته یا نه. وی گفت: 
با توجه به درکی که امیر اسکندری از روابط حرفه ای و سلسه مراتب در کار دارد فکر نمی کنم چنین 
چیزهایی را گفته باشد. این کارگردان افزود: باید دید مصاحبه او و انتقادهایی که به گریم مهرآوه شریفی 
نیا داشته صحت دارد یا نه. افشار در بخش دیگر از صحبتهایش در خصوص اینکه بسیاری از بازیگران 
»کیمیا« نمی خواستند در فاز سه این سریال باشند گفت: من نمی دانم چنین چیزی از کجا درز پیدا 
کرده است اصلا کدام یک از بازیگران تا کنون در مصاحبه هایشان اینگونه گفته اند؟ اینها حرفهای زشتی 
است که به آنها نسبت داده می شود نباید به این مسائل دامن زد شاید عده ای افترا می زنند و می 
خواهند یک عده را در سینما خراب کنند اینها همان آنهایی هستند که یک روز به رضا کیانیان یک روز 
به امیر اسکندری و یک روز به مهرآوه شریفی نیا چنین چیزهایی را نسبت می دهند. افشار در پایان در 
رابطه با انتقادهایی که به این سریال »کیمیا« می شود گفت: اصلا چنین انتقادهایی انجام شود در رابطه 

با این موضوع می خواهم بگویم قطاری که سرعت نگیرد سنگش نمی زنند.

نامحـرمانه

رئیس قوه مقننه با اشاره به در پیش بودن 
سفر رئیس جمهور چین به ایران، گفت: در 
این سفر قرارداد فاز دوم متروی قم به صورت 

فاینانس در دستور کار قرار دارد.
دکتر علی لاریجانی در جمع اعضای 
مجمع خادمان سلامت و درمان استان قم 
در سخنانی با بیان اینکه تا وقتی معضل 
نشود  حل  کشور  در  اشتغال  و  بیکاری 
مشکلات اجتماعی قابل حل نیست، اظهار 
داشت: امروز باید بر روی مسئله اشتغال 

تمرکز کرد.
مهاجرت  شاهد  امروز  گفت:  وی 
روستاییان به شهرها هستیم و این امر به 
دلیل نبود زمینه های اشتغال در روستاها 
است که خیرین می توانند در زمینه فراهم 

آوردن اشتغال نیز مشارکت داشته باشند.
لاریجانی گفت: روستاها به دلیل مشکل کمبود آب 
در بخش کشاورزی با محدودیت هایی رو به رو هستند که 
پروژه هایی همانند ایجاد مراکز گلخانه ای می تواند زمینه 
اشتغال جوانان روستایی را فراهم کند و بازده خوبی هم 

داشته باشد.
وی با بیان اینکه با اجرای برجام مشکلاتی که بر سر راه 
ملت ایران قرار داشت، برداشته خواهد شد، افزود: تحریم ها 
با اجرای برجام برطرف خواهد شد و شرایط سرمایه گذاری و 

تولید روند رو به رشدی خواهد داشت.
افزود:  اسلامی،  شورای  مجلس  در  قم  مردم  نماینده 
سرمایه گذاری خیرین در روستاها برای امر اشتغال می تواند 
برای آنان نیز سودآور باشد و از طرفی زمینه اشتغال جوانان 

را نیز فراهم می کند که در این صورت کمك های دولتی نیز 
قابل دریافت خواهد بود. وی با اشاره به در پیش بودن سفر 
رئیس جمهور چین به ایران بیان داشت: در این سفر قرارداد 
فاز دوم متروی قم به صورت فاینانس در دستور کار قرار دارد.

با بیان  نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
اینکه توجه به چرخه اقتصاد در روستاها در سال های اخیر 
مورد غفلت قرار گرفته است، افزود: بسیاری از روستائیان 
سرمایه های خوبی دارند که باید علاوه بر کشاورزی که امروز 
با محدودیت منابع آبی روبه رو هستیم در زمینه ایجاد صنایع 

تکمیلی نیز پروژه هایی را تعریف و اجرایی کنند.
وی افزود: در شهر قم نیز شهرداری  و دستگاه های مرتبط 
می توانند در امر جذب گردشگر و زائر و ایجاد هتل ها و مراکز 
اقامتی شرایطی را برای سرمایه گذاری بیشتر فراهم کنند. 

لاریجانی تصریح کرد: متأسفانه بخش های 
مختلف دولتی در زمینه حمایت از تولید 
کم کاری هایی دارند و این امر نیز به دلیل 
فربه بودن دولت است که از چابکی خوبی 

برخوردار نیست.
اینکه  بر  تأکید  با  مقننه  قوه  رئیس 
باید نظام سرمایه گذاری برای قم تعریف 
و به سرمایه گذاران ارائه شود، افزود: امروز 
شهرك چاپ و نشر قم که در حال احداث 
است و آب ، برق و گاز هم به آنجا رفته اما 
چاپخانه  داران می گویند که انتقالشان به این 

شهرك به صرفه نیست.
وی تصریح کرد: اگر قم می خواهد پایگاه 
چاپ و نشر کشور باشد باید چاپخانه های 

مدرن در این شهرك مستقر شود.
لاریجانی عنوان کرد: ادارات مختلف 
در قم مطالعات گوناگونی را برای پروژه ها صورت داده اند که 
خیرین می بایست با این طرح ها آشنا شوند و در صورت وارد 
عمل شدن آنها، تسهیلاتی نیز از صندوق توسعه و بانك ها در 

اختیار آنان قرار خواهد گرفت.
وی در ادامه گفت: شهید مطهری که یك انسان فرهنگی 
بود در کتاب اقتصاد خود آورده است که اگر جامعه اسلامی 
بخواهد به اهداف عالیه خود دست یابد اقتصاد آن احیا شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: امروز آرمان های 
خوبی  پیشرفت های  سیاسی  عرصه  در  و  داریم  خوبی 
داشته ایم اما در عرصه اقتصاد مشکلاتی داریم و باید تلاش 
کنیم تا اقتصاد کشور قوی شود تا نقش ما در جهان تثبیت 

شود.

علی لاریجانی: در سفر رئیس جمهور چین

قرارداد فاز دوم متروی قم منعقد می شود

با  پنجشنبه  روز  قم  استان  خیرین  مجمع  جلسه 
حضور دکتر لاریجانی تشکیل و تکلیف بیمارستان 1000 

تختخوابی قم مشخص شد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم، در این نشست ضمن 
ارائه گزارشی از پروژه های عمرانی دانشگاه علوم پزشکی 
قم  با تقدیر از زحمات و تلاش های رؤسای قبلی دانشگاه 
در توسعه همه جانبه حوزه سلامت استان گفت: این تعداد 
پروژه هم از لحاظ ریالی و هم از بعد فیزیکی از ابتدای انقلاب 
تاکنون بی سابقه بوده است و امیدواریم با کمک و مساعدت 
مسئولین کشوری و استانی بتوانیم این حرکت بزرگ را به 
سرانجام برسانیم.  دکتر ابوافضل ایرانی خواه با بیان اینکه در 
حال حاضر احداث چندین پروژه بیمارستانی در قم در دست 
اجرا است، افزود: بیمارستان فرقانی قم، مراحل انتهایی خود 
را سپری می کند و نیرو ها به صورت شبانه روزی در حال 
فعالیت هستند تا در   نهایت در خردادماه سال آینده شاهد 

بهره برداری آن باشیم.
 محدودیت فضای فیزیکی و مراجعین بیشمار تنها مرکز 
درمانی دولتی کودکان در قم و نیاز به ساخت مرکزی بزرگتر 
برای جوابگویی جمعیت رو به رشد استان و زائرین، موضوع 
بعدی مطرح شده بود که دکترایرانی خواه ضمن اعلام 

پیشنهاد خود مبنی بر فروش این بیمارستان به دانشگاه آزاد 
اسلامی جهت تامین بخشی از سرمایه ساخت مرکز بزرگ 
مادروکودک، با مساعدت خیرینی که اعلام آمادگی نموده 
اند از ریاست مجلس شورای اسلامی درخواست همراهی 
برای پیگری و رای زنی در راستای صدور مجوزهای قانونی 
این طرح بود که نماینده قم در مجلس شورای اسلامی قول 

مساعدت و پیگیری را  دادند.
ایرانی خواه ضمن اشاره به اجرای طرح بزرگ تحول نظام 
بهداشت در استان قم گفت: با توجه به اینکه موضوع اشتغال 
و کارآفرینی در استان قم یکی از مسائل مهم و حیاتی می 
باشد ما با اجرای این طرح علاوه بر پوشش بهداشتی و 
درمانی شهر مقدس قم، برای 600 نفر نیز اشتغال ایجاد 
کرده ایم. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به افتتاح 
پی در پی پروژ های حوزه سلامت  بیان داشت: بخش رادیو 
تراپی مجتمع بیمارستانی شهید بهشتی در دهه فجر امسال، 
بیمارستان فرقانی در خرداد ماه ۹۵ و بیمارستان نیروگاه نیز 
در دهه فجر سال آینده به بهره برداری خواهد رسید. دکتر 
ایرانی خواه ضمن اشاره به اینکه مجتمع پردیس دانشگاهی 
در دهه فجر امسال افتتاح می شود از دکتر لاریجانی ریاست 
مجلس شورای اسلامی درخواست نمود تا  در آیین افتتاح  

دانشکده پزشکی و خوابگاه ۵00 نفره دانشجویی شرکت 
کند و دکتر لاریجانی نیز با درخواست ایشان موافقت نمود. 
گفتنی است یکی از مسائل مهمی که در نشست خیرین 
سلامت استان در حضور دکترعلی لاریجانی مطرح شد 
هزار  بیمارستان  احداث  پروزه  روند کند شروع  موضوع 
تختخوابی، هماهنگی های استانی و مشکلات واگذاری 
قطعی زمین مربوطه  بود که آقای دکتر لاریجانی پس از 
استماع گزارش ریاست دانشگاه علوم پزشکی قم با آقای 
آخوندی وزیر مسکن و شهرسازی تماس گرفته و ضمن 
طرح موضوع، خواستار حل معضل شدند که وزیر مسکن، 
قول پیگیری و حل معضل را ظرف 24 ساعت را آینده دادند. 
لازم به ذکر است پروژه بزرگ شهرک سلامت و بیمارستان 
هزارتختخوابی قم، یکی از مصوبات سفر ریاست جمهوری به 
قم می باشد و  قرار است  توسط بخش خصوصی در زمینی 
بالغ بر 100 هکتار ساخته شود که شامل یک بیمارستان، 
یک مجتمع دانشگاهی، دو هتل پنج ستاره و ... می باشد.  
طراحی اولیه این بیمارستان توسط شرکت های اتریشی و 
آلمانی صورت گرفته   و طبق گفته کارفرمای پروژه یکی از 
مدرن ترین بیمارستان ها خاور میانه است که در استان قم 

ساخته خواهد شد.

با مساعدت و پی گیری رییس مجلس:

بیمارستان هزار تختخوابی قم به زودی کلنگ زنی می شود

اخبــار
قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری اعلام کرد:

تهیه گردش کار 
سرمایه گذاری خارجی در قم

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری از تهیه گردش کار سرمایه گذاری 
خارجی در شهرداری قم خبر داد.

محمدرضا معرفت در سخنانی بابیان اینکه حضور زائران بی شماری از 
کشورهای مختلف در قم ظرفیت سرمایه گذاری خوبی را برای این شهر فراهم 
کرده است، اظهار کرد: شهر قم سالیانه میزبان زوار زیادی از کشورهای مختلف 
جهان است که بسیاری از این افراد رغبت زیادی برای سرمایه گذاری در قم 
دارند. وی به روند سرمایه گذاری در شهر قم گفت: برنامه های شهری در حوزه 
سرمایه گذاری در حال جمع بندی است تا بتوان زمینه مناسبی را در این 
بخش در شهر قم فراهم کرد. قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری با 
تأکید بر اینکه رغبت و زمینه فراوانی برای سرمایه گذاری در قم وجود دارد، 
تصریح کرد: هتل سازی، پروژه های تفریحی گردشگری و... ازجمله ظرفیت های 
سرمایه گذاری قم است که می تواند کمبودهای شهر در این زمینه را برطرف 
کند. وی با تأکید بر اینکه شهرداری تسهیلات و امکانات بسیار خوبی را برای 
سرمایه گذاری در شهر قم در نظر گرفته است، اظهار کرد: هدف شهرداری 

رفع محدودیت های شهری با استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی است.
معرفت ادامه داد: یکی از محورهای مهم سرمایه گذاری  قم محور پیامبر 
اعظم است که ظرفیت های فراوانی در حوزه های گردشگری و مذهبی دارد. 
وی خاطرنشان کرد: در این محور پروژه های مختلف فرهنگی، تجاری، مذهبی، 
گردشگری و اقامتی طراحی شده که برای اجرایی شدن این پروژه ها از حضور 
سرمایه گذاران استقبال می کنیم. قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری 
قم  در شهر  نیز  خارجی  سرمایه گذاری  کار  گردش  راستا  این  در  افزود: 
تدوین شده تا سرمایه گذاران بدانند برای حضور اقتصادی در این شهر چه 
راههایی را باید طی کنند که در صورت نیاز در اختیار این افراد قرار می گیرد.

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم:

۱0 درصد از بافت های فرسوده قم 
خالی از سکنه است

سرپرست امور معماری و شهرسازی شهرداری قم گفت: بافت های فرسوده 
قم به دلیل خالی شدن از سکنه مستعد بزه ها و معضلات اجتماعی هستند.

بافت  از هزار و 70 هکتار  با اشاره به وجود بیش  غلامرضا جانقربان 
فرسوده در شهر قم اظهار کرد: عدم توجه به این بافت ها مشکلات بسیاری 
را برای بدنه اصیل شهری در قم ایجاد کند. وی بابیان اینکه تجربه نشان 
بافت های فرسوده مستعد مشکلات و معضلات اجتماعی هستند،  داده 
خاطرنشان کرد: بافت های فرسوده شهر تهران در حال حاضر میزبان بسیاری 
از مشکلات اجتماعی هستند و اگر در قم نیز تدبیر لازم صورت نگیرد ممکن 
است شرایط نامناسبی در این بافت ها رخ دهد. سرپرست امور معماری و 
شهرسازی شهرداری قم خالی شدن بافت های فرسوده از سکنه را امری مهم 
در شکل گیری بزه های اجتماعی در این مناطق عنوان کرد و افزود: بافت های 
فرسوده قم نیازمند توجه ویژه مسئولان استان است. وی بابیان اینکه بافت 
فرسوده شهری در قم به بیش از هزار و 760 هکتار افزایش پیدا کرده است، 
تصریح کرد: مناطق یك، سه، 6 و هفت قم پرتراکم ترین بافت های فرسوده را 
شامل می شوند. جانقربان ادامه داد: 10 درصد از بافت های فرسوده شهری در 
قم خالی از سکنه شده است که ناکارآمدی این بافت ها مشکلات شهری و 

اجتماعی را در پی خواهد داشت.
وی بابیان اینکه شهرداری قم طرح های متعددی را برای احیا و بهسازی 
بافت های فرسوده برنامه ریزی کرده است، افزود: متأسفانه کمبود بودجه زمینه 

توسعه طرح های بهسازی بافت های فرسوده شهری را غیرممکن کرده است.
 

مدیرعامل تاکسیرانی شهرداری قم خبرداد:

اختصاص ۲00 دستگاه تاکسی 
جهت سرویس دهی در پردیسان

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم از راه 
اندازی خط جدید تاکسی از میدان شهید مطهری تا پردیسان خبر داد و 
گفت: تعداد ون ها و تاکسی ها در پردیسان افزایش می یابد. مرتضی عزتی در 
خصوص تعداد تاکسی های فعال در پردیسان گفت: منطقه پردیسان با توجه 
به پراکندگی تراکم جمعیت مشکلاتی برای این سازمان و سازمان اتوبوسرانی 

ایجاد کرده است که در حال پیگیری برای رفع آن هستیم.
مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم با بیان اینکه ایجاد خطوط 
داخلی پردیسان و اضافه نمودن تاکسی به پردیسان مورد توجه قرار گرفته 
است، خاطرنشان کرد: ظرف مدت چهار ماه اخیر تعداد ون  و تاکسی های این 

مسیر از 14 دستگاه به 200 دستگاه افزایش یافته است.
وی از راه اندازی خط جدید تاکسی برای پردیسان خبر داد و اظهار کرد: 
خط جدید پردیسان از ماه گذشته در این مسیر راه اندازی گردیده و از میدان 

شهید مطهری به سمت پردیسان سرویس دهی می نماید.
عزتی با اشاره به اینکه تعداد تاکسی های پردیسان هنوز به حد کافی 
نرسیده است، تصریح کرد: تعداد تاکسی هایی که اضافه شده جوابگو نیست 
و در حال پیگیری جهت افزایش آنها هستیم، همچنین خط جدید با توجه 
به اینکه هنوز شناسایی نشده در تلاش هستیم آن خط را نیز به شهروندان 

بشناسانیم.

امام جمعه قم گفت: شورای نگهبان پشتوانه خوبی برای انقلاب، منافع و مصالح کشور است 
و البته اعضای این شورا نیز باید به وظایف قانونی خود توجه کنند.

به گزارش خبرنگار ما، حجت الاسلام علیرضا اعرافی در خطبه های این هفته نماز جمعه 
قم طی سخنانی با اشاره به انتخابات پیش رو، اظهار داشت: همه ما در برابر انتخابات پیش رو 
تکالیف بزرگی بر دوش داریم، چراکه با توجه به شرایط جهانی و بین المللی انتخابات مبنای 

قدرت جمهوری اسلامی ایران  است.
وی حضور حماسی ملت درصحنه های مختلف را یکی از نکات مهم برشمرد و افزود: 
راهپیمایی باشکوه 22 بهمن را در پیش رو داریم که ملت بزرگ ایران آماده خلق یک حماسه 
باشکوه در 22 بهمن است و این راهپیمایی باید زمینه ساز انسجام درونی و افزایش اقتدار 

داخلی و امید برای حضور در انتخابات اسفندماه باشد.
وی بیان داشت: در راهپیمایی 22 بهمن و انتخابات ملت ایران با حضور باشکوه و حماسی 
خود به دشمنان درس های بزرگی خواهند داد و به آنان اعلام می کنند که همچنان بر سر 

پیمان ها و آرمان های خود با اندیشه های امام و رهبری استوار و قاطع ایستاده اند.
اعرافی در ادامه سخنان خود به تبیین اهمیت حضور حداکثری در انتخابات پرداخت و 
گفت: هیچ کس در برابر وظیفه حضور خود در انتخابات عذری ندارد، ما با هر دیدی که نگاه 

کنیم، حضور هوشمندانه و حداکثری درصحنه انتخابات وظیفه ماست.

وی تصریح کرد: رعایت حق الناس از سوی همه کاندیداها و طرفداران و همچنین ناظران 
و مجریان انتخابات یکی از ضروریات است که باید به معنای جامع حق الناس رعایت شود.

اعرافی امید، آرامش و امنیت در انتخابات را بسیار مهم برشمرد و افزود: ما تجربه تلخی از 
سال ۸۸ داریم که باید این تجربه جلوی روی مسئولان و جناح های سیاسی باشد، انتخابات 
رمز اقتدار ایران و پایه گردش قدرت در این کشور بوده است و این مهم باید قاطعانه صیانت 

شده و مرزهای قانون را رعایت کنیم.
امام جمعه قم نظارت شورای نگهبان را یک نظارت قانونی دانست و گفت: اگر کسی در 
برابر اقدام شورای نگهبان اشکال و اعتراضی دارد، باید مجرای قانونی را طی کند، حفظ 
حرمت و جایگاه شورای نگهبان به نفع همه است، اینکه در انتخابات مختلف قدرت در کشور 
دست به دست شده است، به پشتوانه شورای نگهبان است، البته اعضای این شورا هم باید به 

وظایف قانونی خود توجه کنند.
وی ترغیب به شرکت در انتخابات و انتخاب اصلح را وظیفه ای مهم دانست و اضافه کرد: 
وقتی می خواهیم شخصی را انتخاب کنیم باید بین خود و خدا حجت داشته باشیم، به خصوص 
در شرایطی که دنیا حساس است و توطئه ها و دسیسه های سنگینی در دنیا وجود دارد، 
باید هوشیار باشیم که بر اساس معیارهای درست حرکت کنیم و با برگزاری انتخاباتی سالم، 

پشتوانه حرکت و پیشرفت کشور را فراهم نمائیم.

معاون خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اقدامات حوزه خدمات شهری برای 
جلوگیری از سد معبر و معضلات شهری اظهار کرد: بدون همکاری و همراهی مردم با 

مجموعه شهرداری و خدمات شهری امکان جلوگیری از معضلات شهری وجود ندارد.
سید امیر سامع با بیان اینکه شهرداری طی سال های اخیر اقدامات گسترده ای را برای 
مقابله با معضلات شهری خصوصاً تکدی گری انجام داده است، افزود: شهرداری، تنها وظیفه 
جلوگیری از سد معبر در شهر ها را بر عهده دارد و معضلاتی که در شهر رخ می دهد نیازمند 

عزمی فرا تر از مجموعه شهرداری است.
وی عوامل شکل گیری پدیده تکدی گری در شهر ها را مورد توجه قرار داد و اذعان کرد: 
پدیده تکدی گری یک مسئله تک بعدی نیست بلکه امری فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی است.

معاون خدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر لزوم ریشه یابی مسئله تکدی گری و 

گسترش آن در سال های اخیر خاطرنشان کرد: علاوه بر مسئله مقابله با تکدی گری، علل آن 
نیز در جامعه برطرف شده که از آن جمله مسئله رونق کسب وکار است.

وی تصریح کرد: اگر فضای کسب وکار مناسبی وجود نداشته باشد، زمینه تکدی گری در 
شهر گسترش می یابد که باید چاره ای جدی برای این امر اندیشید.

سامع با تأکید بر اینکه بدون پشتیبانی قضایی امکان حذف پدیده تکدی گری وجود ندارد، 
گفت: شهرداری غالباً نسبت به جمع آوری متکدیان در سطح شهر اقدام می کند اما تا برخورد 

قضایی نباشد نمی توان این پدیده را حذف کرد.
معاون خدمات شهری شهرداری قم با بیان اینکه اقداماتی که در سال های اخیر در هسته 
مرکزی شهر صورت گرفته، موجب کاهش این پدیده در قم شده است، ادامه داد: وضعیت قم 

در مسئله تکدی گری بهتر از گذشته است.

حجت الاسلام  اعرافی امام جمعه قم:

شورای نگهبان به وظایف قانونی خود توجه کند

معاون خدمات شهری شهرداری قم:

حذف پدیده تکدی گری پشتیبانی قضایی می خواهد

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
1-رای شماره 13۹46033000۵00126۵-۹4/10/12کلاسه13۹111443000۵00

0636آقای اکبر زارعی فرزند علی به کدملی 11۸۹۵06424 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بصورت مرغداری بمساحت 1۹۵00مترمربع در قسمتی از 
پلاک یک  اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی رحمت آباد خریداری از مالک رسمی 

حسین رضائی .
2-رای شماره 13۹46033000۵001243-۹4/10/6کلاسه13۹111443000۵000

67۵آقای امیریوسفی فرزند محمد به کدملی 03۸42۸6۵01 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵2مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی بخش 

جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی .
3-رای شماره 13۹46033000۵00117۵-۹4/10/2کلاسه13۹211443000۵000

176آقای غضنفرمحمدی فرزند مظفر به کدملی 03۸30۹6۹7۹ نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 270 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی محمدی .
4-رای شماره 13۹46033000۵0007۵6-۹4/7/20کلاسه13۹111443000۵000

120آقای حمیدرضا مرادی فرزند علی به کدملی 037063۵213 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۹0/۸2 مترمربع در قسمتی از پلاک 
۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امام قلی 

محمدی .
۵-رای شماره 13۹46033000۵000۸۸۸-۹4/۸/27کلاسه13۹211443000۵000

13۵آقای احمد اکبری فرزند ابوالقاسم به کدملی 03۸۵6۹4۸14 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵2 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی غلامرضا مرادبیگلو .
6-رای شماره 13۹46033000۵0001134-۹4/۹/17کلاسه13۹411443000۵00

002۹آقای حمیدرضا عبدی فرزند مهدی به کدملی 0370۵4466۸ نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 171 مترمربع در قسمتی از پلاک 
۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی غلامرضا 

مرادبیگلو .
13۹46033000۵000۸2۹-۹4/۸/17کلاسه13۹111443000۵00 شماره  7-رای 

02۹2خانم زهرا مرادبگلو فرزند اروجعلی به کدملی 03۸30۹۸416 نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 147/20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی .
13۹46033000۵000۸27-۹4/۸/17کلاسه13۹111443000۵00 شماره  ۸-رای 

02۹1آقای اصغر صفری فرزند دوستعلی به کدملی 03۸310۸6۹1 نسبت به سه دانگ 
مشاع ازششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 147/20 مترمربع 
در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی امامقلی محمدی .
۹-رای شماره 13۹46033000۵00072۸-۹4/7/12کلاسه13۹111443000۵000

174آقای حسین چهره فرزند محمد به کدملی 03۸۵6۹3۸۹3 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 210 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدکاظم موسوی .
10-رای شماره 13۹46033000۵000702-۹4/7/۵کلاسه13۹111443000۵000

110خانم کبری اکبری فرزند ولی به کدملی 03۸3106001 نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵۸/۵0 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
11-رای شماره 13۹46033000۵000704-۹4/7/۵کلاسه13۹111443000۵000

10۹آقای ابوالفضل پوراکبری فرزند رسول به کدملی 03۸3062۸71 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 277 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
12-رای شماره 13۹46033000۵000۸0۸-۹4/۸/11کلاسه13۹111443000۵00

0۵۵7آقای حجت حسنی فرزند حیدر به کدملی 03۸67۸4027 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 762 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدکاظم موسوی .
13-رای شماره 13۹46033000۵000۸2۵-۹4/۸/17کلاسه13۹111443000۵00

07۹7آقای حجت اله شکری فرزند عباس به کدملی 03۸310۵۵60 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 160 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .

13۹46033000۵000۸6۹-۹4/۸/20کلاسه13۹111443000۵0 شماره  14-رای 

00۵47آقای سید حسین موسوی فرزند سیداکبر به کدملی 03۸30۹4۹17 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 116/40 مترمربع در قسمتی 
از پلاک ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 

رمضان جوکار .
1۵-رای شماره 13۹46033000۵001023-۹4/۹/۹کلاسه13۹111443000۵000

124آقای حسین صفائی زاده فرزند محمد به کدملی 03۸310633۸ نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 64/7۵ مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
16-رای شماره 13۹46033000۵001021-۹4/۹/۹کلاسه13۹111443000۵000

12۵آقای حسین صفائی زاده فرزند محمد به کدملی 03۸310633۸ نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 246 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
17-رای شماره 13۹46033000۵000731-۹4/7/12کلاسه13۹111443000۵00

03۹3آقای محرمعلی کاویانپور فرزند محمد به کدملی 03۸3117364 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 442/1۵ مترمربع در قسمتی از پلاک 
۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی 

محمدی .
1۸-رای شماره 13۹46033000۵0007۹1-۹4/۸/6کلاسه13۹211443000۵000

033آقای سیدرضا خیبر فرزند سیدهاشم به کدملی 03۸310۸446 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 2۹2/40 مترمربع در قسمتی از پلاک 
۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدحسن 

سجادی .
1۹-رای شماره 13۹46033000۵000۸73-۹4/۸/20کلاسه13۹111443000۵00

060۵آقای حسین مرادبیگلو فرزند نصرت اله به کدملی 03۸30۹۹201 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 40 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
20-رای شماره 13۹46033000۵00۸۸۵-۹4/۸/27کلاسه13۹211443000۵000

14۸آقای محمدحسنی فرزند حیدر به کدملی 03۸۵6۹3۵۹1 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵2 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
21-رای شماره 13۹46033000۵000۸12-۹4/۸/11کلاسه13۹111443000۵00

0720آقای علیرضا اکبری فرزند حسن به کدملی 03۸310۵161 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵2 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ اصلی 

بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
22-رای شماره 13۹46033000۵0007۹۵-۹4/۸/6کلاسه13۹211443000۵000

0۸3آقای رستم اکبری فرزند کریم به کدملی 03۸3102431 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۸4/33 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی یداله فارسی .
23-رای شماره 13۹46033000۵000۹1۸-۹4/۹/3کلاسه13۹111443000۵000

217آقای حسینعلی عبدی فرزند محمد به کدملی 03۸۵6۹۵3۸1 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 202/70 مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .
24-رای شماره 13۹46033000۵000۸71-۹4/۸/20کلاسه13۹111443000۵00

0۵61آقای مجیدرهنما فرزند محمدرضا به کدملی 03707۸0221 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 1۵1/2۸ مترمربع در قسمتی از پلاک 
۵۵ اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدحسن 

سجادی .
2۵-رای شماره 13۹46033000۵000۸02-۹4/۸/10کلاسه13۹111443000۵00

07۹3آقای نعمت اله خوشرو فرزند رمضان به کدملی 03۸3100364 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 2۹۵ مترمربع در قسمتی از پلاک ۵۵ 
اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی امامقلی محمدی .

و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سندالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به 
فاصله 1۵ روز آگهی  ، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو 
ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول ، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه 
تسلیم ، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند ، لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز سه شنبه مورخ ۱۳94/۱0/۱5
تاریخ انتشار دوم  : روز شنبه مورخ ۱۳94/۱۱/۳
محمدرضا خدایاری - رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های  فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه


